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ος

Σωµατείο Union Eurobank

Π ρ ο λ ε γ ό μ ε ν α

Η υπό κρίση περίοδος αποτελεί και τον 2ο χρόνο της θητείας του παρόντος Δ.Σ. του Σωματείου μας μετά τις αρχαιρε-

σίες του, τον Μάιο του 2012. 

Αποτελεί συνέχεια της πολυκύμαντης, προηγούμενης περιόδου με τις ιστορικές ανατροπές στο πιστωτικό σύστημα της

χώρας με κυριότερη την επέλαση του Τ.Χ.Σ. στην πλειοψηφία της μετοχικής σύνθεσης των συστημικών Τραπεζών και την

αλλαγή Διοίκησης στην Eurobank με την απόφαση της Γενικής Συνέλευσης των Μετόχων στις 27/06/2013. 

Είχε προηγηθεί η απώλεια του συνόλου σχεδόν των ιδιωτών μετόχων της Eurobank (το 84,35%) οι οποίοι αντάλλαξαν

τις μετοχές τους με αντίστοιχες της Εθνικής Τράπεζας αποδεχόμενοι την Δημόσια Πρόταση της τελευταίας για εξαγορά της

πρώτης (τέλος Φεβρουαρίου 2013). Και ενώ με απόφαση της Τρόικας (07/04/2013) αυτό το deal ματαιώθηκε και η Τράπε-

ζα μας παρέμεινε αυτόνομη και συστημική… δεν ακυρώθηκε και η μεταβίβαση των μετοχών, γεγονός που σηματοδότησε

και την αποχώρηση του μέχρι πρότινος ΒΑΣΙΚΟΥ ΜΕΤΟΧΟΥ και ιδρυτή της Eurobank (Όμιλος Λάτση), με σημαντική συνέ-

πεια αυτή να μην μπορέσει να διεκδικήσει την συμμετοχή ιδιωτών επενδυτών (στο ποσοστό 10%) της τότε ανακεφαλαιο-

ποίησης της, όπως πετυχημένα έκαναν οι άλλες τρεις (3) συστημικές Τράπεζες και να περιέλθει στην αποκλειστική κυριό-
τητα του Τ.Χ.Σ. (98,56%) που κατέβαλε τότε τα απαραίτητα κεφάλαια.

Είμαστε οι μόνοι που ζητήσαμε την αναζήτηση ευθυνών από τα αρμόδια όργανα της Πολιτείας που με τις επιπόλαιες

αποφάσεις τους (κυρίως η ΕΠΙΤΡΟΠΗ ΚΕΦΑΛΑΙΑΓΟΡΑΣ που στις 10/01/2013 ενέκρινε το Πληροφοριακό Δελτίο της Ε.Τ.Ε.,

επί της Δημόσιας Πρότασης της για την εξαγορά της Eurobank) στέρησαν την Τράπεζα από τους ΙΔΙΩΤΕΣ ΜΕΤΟΧΟΥΣ της ή

κατ’ άλλους έδωσαν το πρόσχημα της αποχώρησης του τότε βασικού της μετόχου. 

Με αυτές τις συνθήκες και πάντα υπό την επικαιρότητα των δημοσιευμάτων με το «σήριαλ» της απορρόφησης από την

Ε.Τ.Ε. οι άλλες Τράπεζες του ιδιωτικού τομέα με εξαγορές Τραπεζών-“express” κάλυψαν την δική τους αρνητική θέση, όπως

π.χ. συνέβη στην Τράπεζα Πειραιώς με την εξαγορά των τριών (3) Κυπριακών Τραπεζών (δίκτυα Ελλάδος), της Γενικής Τρά-

πεζας (από την Societe Generale) και της Millennium ή στην Alpha Bank με την εξαγορά της Εμπορικής Τράπεζας και βρέ-

θηκαν με «προίκα», κυρίως με την ενίσχυση των εποπτικών τους κεφαλαίων…

Το κεφάλαιο που επένδυσε τότε το Τ.Χ.Σ. στην ανακεφαλαιοποίηση της Eurobank (5,8 δις €) ήταν μικρότερο από την

συνολική ζημιά που προκάλεσε στην Τράπεζα το «κούρεμα» (P.S.I. +) των Ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου που είχε αυ-

τή αγοράσει με την εγγύηση… του Κράτους!

Και ενώ το Κράτος δεν απέδωσε τίποτα από τις εγγυήσεις που είχε αναλάβει, εμμέσως – μέσω του Τ.Χ.Σ. – απέκτησε

και την κυριότητα των μετοχών της Τράπεζας!

Είναι σκόπιμο λάθος να προσμετρώνται στην κεφαλαιουχική ενίσχυση της Eurobank επιπλέον 6,58 δις € που αφορούν

κεφάλαια και ενίσχυση της ρευστότητας για το funding gap του Τ.Τ., της T.Bank (πρώην Aspis Bank) και της Νέας Proton Bank,

γιατί όταν δόθηκαν τα χρήματα αυτά ήταν ενόψει της διάσωσης αυτών των Τραπεζών και όχι για την ενίσχυση της Eu-

robank… που πελαγοδρομούσε μεταξύ Alpha και Εθνικής.
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Η αρνητική καθαρή θέση της Eurobank καλύφτηκε από την ως άνω συμμετοχή του Τ.Χ.Σ. στην Α.Μ.Κ. της Τράπεζας. Αυτό

εξηγεί και τα 2,864 δις € απώλεια του αρχικού κεφαλαίου των 5,8 δις €, που κατέβαλε το Τ.Χ.Σ. Οι ζημιές αυτές σχεδόν απο-

κλειστικά απεικονίζουν τα αποτελέσματα της ΥΦΕΣΗΣ της Ελληνικής Οικονομίας στα αποτελέσματα των Τραπεζών (NPLs κλπ). 

Όπως είναι ευνόητο όλες αυτές οι «περιπέτειες» που πέρασε η Eurobank όχι μόνο δεν δείχνουν την παραμικρή ένδει-
ξη εύνοιας εκ μέρους της Πολιτείας, αλλά έδωσαν και λαβές σε πολλούς «καλοθελητές» με ελεγχόμενα κίνητρα να προ-

βούν σε δυσφημιστικές προσπάθειες αποδόμησης της Τράπεζας, εκμεταλλευόμενοι και την γενική δυσπιστία του αποτα-

μιευτικού κοινού στο τραπεζικό σύστημα ειδικά μετά τα όσα έγιναν στην Κύπρο…

Σ τ η ν  π ο ρ ε ί α  τ η ς  α ν ά π τ υ ξ η ς

Το νέο Δ.Σ. και το νέο management της Τράπεζας (Διευθύνων Σύμβουλος ο κ. Χρήστος Μεγάλου) που ανέλαβε στις

27/06/2013 είχαν και έχουν δύσκολο έργο εξαιτίας όλων αυτών των προβλημάτων που ενδεικτικά αναφέραμε και έναν

στόχο: Να επαναφέρουν την Τράπεζα στον ενάρετο δρόμο της ανάκαμψης με την προσέλκυση ιδιωτών επενδυτών στο με-

τοχικό της κεφάλαιο και εφόσον φυσικά η συνολική εικόνα της ελληνικής οικονομίας το επέτρεπε. 

Το 1ο αποφασιστικό βήμα έγινε με την εξαγορά των Τραπεζών Νέα Proton Bank και Νέο Ταχυδρομικό Ταμιευτήριο
που ανακοινώθηκε στις 15/07/2013, βάσει της εισήγησης της Goldman Sachs. Η νομική συγχώνευση των εν λόγω Τραπεζών

έγινε αντίστοιχα στις 22/11/2013 και στις 27/12/2013, ενώ ήδη έχει περατωθεί και η λειτουργική συγχώνευση αυτών των

Τραπεζών (Εκκρεμεί της τ. Τ-Bank που ολοκληρώνεται τον Μάιο). Ας σημειωθεί και εδώ ότι οι χρόνοι υλοποίησης αυτού του

project  αποτελούν ρεκόρ και για τον επιπρόσθετο λόγο, γιατί πραγματοποιήθηκε μετά την αποχώρηση 934 συναδέλφων
της Τράπεζας (Νοέμβριος-Δεκέμβριος 2013), εκ των οποίων το 83% ήταν σε παραγωγική ηλικία!

Αυτό καταδεικνύει εκτός από την αξία των συστημάτων και των υποδομών της Eurobank την αδιαμφισβήτητη αξία του

Προσωπικού της που αποτελεί και την «δύναμη πυρός» της Τράπεζας…

Το 2ο πιο αποφασιστικό βήμα έγινε με την απόφαση της Γενικής Συνέλευσης των Μετόχων της Τράπεζας στις
12/04/2014 (δηλαδή του Τ.Χ.Σ. που ήλεγχε περί το 95% του μετοχικού της κεφαλαίου) για κατά 2,864 εκ. € Α.Μ.Κ. μέσω
ιδιωτών επενδυτών, για να καλυφτούν τα ελλείμματα κεφαλαίων που δημιούργησε η ύφεση κυρίως στην θέση της Τρά-

πεζας. 

Το βασικό κίνητρο που το Σωματείο μας αγωνίστηκε γι’ αυτή την λύση είναι η προοπτική της διασφάλισης της απα-
σχόλησης όλων των εργαζομένων στον Όμιλο της Eurobank που πλέον αγγίζουν τους 19.000 στην Ελλάδα και στο εξωτερι-

κό, σε μία ρευστή περίοδο που η απάντηση στην ανεργία είναι η – μέσω επενδύσεων – δημιουργία θέσεων εργασίας.

Οι λαϊκίζοντες πολιτικοί που επιχείρησαν και επιχειρούν να εκμεταλλευτούν κομματικά και το ζήτημα της Eurobank πα-

ραβλέπουν τις δυσμενείς επιπτώσεις στην απασχόληση και στα δικαιώματα των τραπεζοϋπαλλήλων από την συρρίκνωση

ή την εξαφάνιση των εργοδοτριών τους Τραπεζών. Ο Κλάδος μας στις 31/12/2011 απασχολούσε 56.042 συναδέλφους.

Υπήρχαν 3.565 καταστήματα σε 19 Τράπεζες. Λόγω της «κρίσης» που δεν προκάλεσαν οι Τράπεζες στην Ελλάδα, αλλά η δη-

μοσιονομική διαχείριση του Κράτους και η φοβία του πολιτικού κόστους, σήμερα έχουν μείνει μόνο 4 Τράπεζες-«κορμός»

(συστημικές), 2 μόνο από τις πολυεθνικές που διαρκώς συρρικνώνονται (Citibank και HSBC), η Τράπεζα Αττικής, η Γενική

Τράπεζα και η Πανελλήνια των 160 εργαζομένων από την δύναμη της Ελληνικής Ένωσης Τραπεζών. Τα τελευταία 5 χρόνια

ο τραπεζοϋπαλληλικός πληθυσμός έχει μειωθεί κατά 6.500 περίπου, μέσω οικονομικών κινήτρων, για να αποφευχθούν οι

απολύσεις, ενώ τα καταστήματα αναμένεται να μειωθούν μέχρι το 2015 κατά 1.000-1.400!!!

Κ ι  ό μ ω ς  τ ο  U n i o n  κ ρ ά τ η σ ε  κ α ι  π έ τ υ χ ε

Σε όλη αυτή την δίνη των γεγονότων που συνοπτικά αναφέραμε και λογικά μας επηρέασε όλους το Σωματείο μας επέ-

δειξε αντοχές, πήρε υπεύθυνες θέσεις που όλοι οι καλοπροαίρετοι αναγνώρισαν και πέτυχε τους στόχους του, όπως ανα-

λυτικά θα δείτε στις σελίδες που ακολουθούν. 

Επιγραμματικά αναφέρουμε:

● Την ανανέωση της ισχύος του Κανονισμού Προσωπικού με την Επιχειρησιακή Συλλογική Σύμβαση Εργασίας της

13/06/2013, χωρίς κανένα αντάλλαγμα προς την αντισυμβαλλόμενη εργοδοτική πλευρά (βλαπτική μεταβολή). Αντίθε-

τα έγινε και «κωδικοποίηση» των διάσπαρτων κανονιστικών διατάξεων σε άλλες Ε.Σ.Σ.Ε.

● Κατάργηση ελεγκτή-ιατρού για την κάλυψη ορθοδοντικής περίθαλψης με ανώτατο όριο τα 1.320 € (Πρακτικό Συμφω-

νίας της 13/06/2013).

Σωµατείο Union Eurobank
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● Αποδοχή από την Τράπεζα του αιτήματος μας (με Α.Π. 358/14-06-2013) για την μη εφαρμογή των μισθολογικών μει-
ώσεων που προέβλεπε η Κλαδική Σ.Σ.Ε. Ο.Τ.Ο.Ε.-Τραπεζών 2013-2014, ύψους – 6%.

● Αποδοχή από την Τράπεζα του αιτήματος μας (με Α.Π. 561/14-02-2014) για την καταβολή της 3ης δόσης του Συντα-
ξιοδοτικού Προγράμματος του Προσωπικού εγκαίρως (Υπήρχε θέμα ερμηνείας και αναμονή της απάντησης του

Υπουργείου Οικονομίας για τον συντελεστή του φόρου στα ποσά άνω των 40.000 €). Υπενθυμίζουμε ότι η προαιρετική

ρευστοποίηση τμήματος του Συνταξιοδοτικού Προγράμματος ταυτόχρονα με την συνέχιση της παροχής, οφείλεται στη

Ε.Σ.Σ.Ε. που υπογράψαμε με την Τράπεζα στις 01/05/2013…

● Αποδοχή από την Τράπεζα του αιτήματος μας (με Α.Π. 619/04-04-2014) για προχρονολογημένη (εντός του Απριλίου)
καταβολή της 4ης δόσης του Συνταξιοδοτικού Προγράμματος που ήταν για τον Ιούνιο για διευκόλυνση όσων συνα-

δέλφων επιθυμούν να μετέχουν στην επικείμενη Α.Μ.Κ. της Τράπεζας.

● Αποδοχή από την Τράπεζα του αιτήματος μας (με Α.Π. 451/16-10-2013) για την υιοθέτηση του ενιαίου εργασιακού κα-
θεστώτος-Κανονισμού Εργασίας όπως αυτό το συνυπογράψαμε με την Ε.Σ.Σ.Ε./13-06-2013 και για τους εργαζόμενους

προέλευσης Νέας Proton Bank και Νέου Τ.Τ., όπως και του αντίστοιχου για ενιαίο καθεστώς παροχών, με σκοπό όλοι

οι εργαζόμενοι να βρίσκονται στην ίδια απόσταση δικαιωμάτων και υποχρεώσεων. 

● Στο ίδιο – ως άνω – υπόμνημα μας ζητούσαμε να υπογραφούν νέες ατομικές συμβάσεις εργασίας του Προσωπικού
της Νέας Proton Bank με την υπό τον έλεγχο της Eurobank Διοίκηση της Τράπεζας, γιατί παραμονή της συγχώνευσης

της τέτοιες δεν υπήρχαν και οι υπάρχουσες αφορούσαν τους εκεί εργαζόμενους με την εκκαθαρισθείσα παλιά Proton

Bank, οπότε μπορούσαν να τεθούν πολλά θέματα σε αμφισβήτηση (προϋπηρεσία, αμοιβές κλπ). Το ζήτημα τακτοποι-

ήθηκε αισίως για τους συναδέλφους της Νέας Proton Bank. 

● Αποδοχή από την Τράπεζα σε μεγάλο μέρος του αιτήματος μας (με Α.Π. 420/11-09-2013) για τις αρχές, τις πρόνοιες και
τις παροχές του ΠΡΟΓΡΑΜΜΑΤΟΣ ΕΘΕΛΟΥΣΙΑΣ ΕΞΟΔΟΥ ΤΟΥ ΠΡΟΣΩΠΙΚΟΥ. Το Πρόγραμμα τελικά ανακοινώθηκε στις

05/11/2013 με τις εγκρίσεις του Δ.Σ. της Τράπεζας, του Δ.Σ. του Τ.Χ.Σ., της εποπτεύουσας αρχής της DG Comp. Και του

Υπουργείου Οικονομικών και κατά γενική ομολογία ήταν το καλύτερο από τα αντίστοιχα άλλων Τραπεζών μέχρι τότε. 

Όλα αυτά τα επιτεύγματα του Σωματείου μας πρέπει να συνεκτιμηθούν με τις συνθήκες εντός των οποίων συντελέ-

στηκαν και με το τι αντιστοίχως έγινε στους άλλους χώρους των Τραπεζών.

Σαν γενική διαπίστωση μπορούμε υπεύθυνα να πούμε ότι:

● Είχαμε τις μικρότερες μισθολογικές μειώσεις στον Κλάδο (καμία όσοι είχαν μισθό μέχρι 1.800 €).

● Έχουμε διασφαλίσει και όλες τις εκτός μισθού παροχές-ασφαλιστικά προγράμματα-θεσμικές κατακτήσεις κλπ, μέ-
σω της Ε.Σ.Σ.Ε./01-05-2013 μέχρι τον Μάιο του 2016 (με την μετενέργεια μέχρι και τον Ιούλιο του 2016), διάστημα κα-

τά το οποίο βάσιμα προσδοκούμε ότι η ανάρρωση της Τράπεζας θα μας δώσει την δυνατότητα όχι μόνο να κρατήσου-

με αυτά που έχουμε, αλλά και να διευρύνουμε. Αυτή η προτεραιότητα είναι και ο επόμενος στόχος μας… 

Υ π ε ύ θ υ ν ε ς  θ έ σ ε ι ς  γ ι α  τ ο  μ έ λ λ ο ν  -  Α π ο τ ί μ η σ η  έ ρ γ ο υ

Δεν νομίζουμε άλλο Σωματείο ή παράταξη κλπ να ασχολήθηκε πιο ουσιαστικά για το μέλλον της Τράπεζας του που εί-

ναι ανάλογο με το μέλλον των εργαζομένων σε αυτήν. 

Μόνο για το ζήτημα της Αύξησης του Μετοχικού Κεφαλαίου (Α.Μ.Κ.) και της αυτόνομης παρουσίας της Τράπεζας κά-
ναμε επτά (7) δημόσιες παρεμβάσεις ως Δ.Σ. από τις 27/06/2013 μέχρι τις 06/03/2014 και άλλες δύο στα ηλεκτρονικά μέ-

σα ενημέρωσης ο Πρόεδρος του Δ.Σ.

Αντίστοιχες παραστάσεις πραγματοποιήσαμε σε επαφές μας με την Διοίκηση της Τράπεζας, τους αρμόδιους Υπουρ-

γούς και τα μέλη του Τ.Χ.Σ.

Τα μέλη μας είχαν συνεχή και έγκυρη ενημέρωση για όλα τα θέματα (εκδόθηκαν 60 ανακοινώσεις), ενώ πραγματοποι-

ήθηκε και μία Τοπική Συνέλευση στον μαζικό χώρο των μελών μας στην Θεσσαλονίκη (17/02/2014).

Η ενασχόληση μας αυτή για τα υπαρξιακά προβλήματα των εργαζομένων της Τράπεζας δεν μας εμπόδισε να συνεχί-

σουμε την πολιτική του Σωματείου μας στους τομείς: 

● Της Φιλανθρωπικής Δράσης – προσφορά στην Κοινωνία.

● Της προσφοράς προς τα παιδιά των συναδέλφων μας σειράς εκδηλώσεων (Εκδήλωση «Αριστείων», θεατρικές παρα-

στάσεις, πάρτυ). 

Σωµατείο Union Eurobank
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● Της προσφοράς προς τα μέλη μας (θεατρικές παραστάσεις, εκδρομές, κάρτες συγκοινωνιών Αθήνας και Θεσσαλονί-

κης, εκπτωτικές κάρτες θεάτρων Αθήνας, προσφορά εκπαίδευσης, μουσικοχορευτικό δείπνο, πρόγραμμα διακοπών

Γ.Σ.Ε.Ε., προσφορές Union).

● Της Τράπεζας Αίματος Θεσσαλονίκης.
● Του Εργασιακού Αθλητισμού, τομέας όπου πρωτοπορούμε.

Π α ρ ε μ β ά σ ε ι ς  π ρ ο ς  τ η ν  Τ ρ ά π ε ζ α

Εννοείται ότι για το σύνολο σχεδόν των εργασιακών θεμάτων είχαμε συνεχή διαβούλευση με την Τράπεζα που την ενι-

σχύσαμε και με σειρά γραπτών υπομνημάτων μας προς αυτή όπως:

● Για την μη μείωση του μισθού εξαιτίας της Κλαδικής Σ.Σ.Ε.

● Για τα εργασιακά προβλήματα της λειτουργικής συγχώνευσης: Ωράριο, Βάρδιες, Υπερωρίες.

● Για τις διαδικασίες της συμπληρωματικής ιατρικής και νοσοκομειακής περίθαλψης μέσω της Eurolife.

● Για την αποζημίωση των σεισμοπαθών συναδέλφων της Κεφαλονιάς.

● Για την καταβολή της 3ης και της 4ης δόσης του Συνταξιοδοτικού Προγράμματος.

● Για το Επίδομα Βρεφονηπιακού Σταθμού. 

● Για τις Προαγωγές-Οργανόγραμμα Προσωπικού.

● Για τις διαδικασίες συγχώνευσης με Νέα Proton και Νέο Τ.Τ.

● Για το ενιαίο καθεστώς εργασίας και παροχών, μετά τις συγχωνεύσεις.

● Για το Πρόγραμμα Εθελούσιας Εξόδου Προσωπικού.

● Για το μέλλον του ΤΑΠΙΛΤ-ΑΤ και του Ταμείου Υγείας.

Τέλος, ο  Πρόεδρος του Δ.Σ. παρενέβη και στις δύο (2) ιστορικές Γενικές Συνελεύσεις των Μετόχων της Τράπεζας. Στις

27/06/2013 και στις 12/04/2014. 

Π α ν η γ υ ρ ι κ ή  έ γ κ ρ ι σ η  Α π ο λ ο γ ι σ μ ώ ν  Δ . Σ .

Το έργο μας – αυτού του 2ου χρόνου της θητείας του παρόντος Δ.Σ. – που πιο αναλυτικά ακολουθεί αποδεικνύει ότι

πράξαμε παν το ανθρωπίνως δυνατόν, όχι μόνο, για να κρατηθούμε ζωντανοί μέσα στην πρωτοφανή κρίση που έπληξε την

χώρα και ειδικότερα τις Τράπεζες, αλλά να βγούμε και ενισχυμένοι. 

Με μικρές απώλειες κρατήσαμε όλα τα κεκτημένα.

Δεν χρησιμοποιήσαμε τον «βατήρα» του Σωματείου για να προωθήσουμε κομματικά, ή κυβερνητικά, ή εργοδοτικά

σχέδια.

Ούτε όμως αντιστρατευθήκαμε όσες προσπάθειες έγιναν ή γίνονται για την ανασύνταξη και την επαναφορά της Τρά-

πεζας στην δημιουργική ανάπτυξη.

Στην Γενική μας Συνέλευση το Σάββατο 3 Μαΐου εσείς τα μέλη μας θα κρίνετε αν πετύχαμε ή όχι στους σκοπούς μας και

στους στόχους που μαζί έχουμε θέσει.

Η δική σας πανηγυρική έγκριση των Απολογισμών του Δ.Σ. θα μας δώσει την δύναμη να συνεχίσουμε αγωνιζόμενοι
για ένα μέλλον που βάσιμα προσδοκούμε ότι θα είναι

Κ Α Λ Υ Τ Ε Ρ ΟΚ Α Λ Υ Τ Ε Ρ Ο
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ΤΟ ΔΙΟΙΚΗΤΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ

ΟΛΟΙ ΣΤΗΝ ΓΕΝΙΚΗ ΣΥΝΕΛΕΥΣΗ

ΕΝΙΣΧΥΟΥΜΕ ΤΟ ΣΩΜΑΤΕΙΟ ΜΑΣΕΝΙΣΧΥΟΥΜΕ ΤΟ ΣΩΜΑΤΕΙΟ ΜΑΣ
ΔΥΝΑΜΩΝΟΥΜΕ ΤΗΝ ΦΩΝΗ ΤΩΝ ΕΡΓΑΖΟΜΕΝΩΝΔΥΝΑΜΩΝΟΥΜΕ ΤΗΝ ΦΩΝΗ ΤΩΝ ΕΡΓΑΖΟΜΕΝΩΝ
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ΚΕΦΑΛΑΙΟ 1Ο - ΤΟ ΣΩΜΑΤΕΙΟ ΜΑΣ

Λόγω αποχώρησης από την Τράπεζα (εθελούσια έξοδος) υπέβαλε την παραίτηση του ο Γραμματέας

Μελών Θεσσαλίας, Στερεάς & Δυτικής Ελλάδας του Δ.Σ. συνάδελφος ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΜΑΛΛΙΑΡΟΣ, μετά από

άμεμπτη τραπεζική προϋπηρεσία, αλλά και σημαντική και αναγνωρισμένη από τους συναδέλφους του,

συνδικαλιστική προσφορά στα δρώμενα του Σωματείου μας. 

Την θέση του συναδέλφου στο Δ.Σ. κατέλαβε ο επιλαχών των τελευταίων εκλογών συνάδελφος Κώστας Λι-

βιτσάνος με την ανάθεση σε αυτόν της Γραμματείας Πληροφορικής του Σωματείου.

1. ΧΑΡΙΤΟΣ Στάθης Πρόεδρος Δ.Σ.

2. ΣΙΔΕΡΑΤΟΣ Γιάννης Γεν. Γραμματέας Δ.Σ., Γραμματέας Εργασιακών, Ασφαλιστικών & Διε-

θνών Σχέσεων

3. ΜΑΡΓΑΡΙΤΗΣ Δημήτρης Αναπληρωτής Πρόεδρος Δ.Σ., Γραμματέας Εξυπηρέτησης Μελών 

4. ΔΙΚΑΙΟΦΥΛΑΞ Κώστας Αντιπρόεδρος Δ.Σ., Γραμματέας Μελών Βορείου Ελλάδος

5. ΦΡΕΤΖΑΓΙΑΣ Χρήστος Ταμίας Δ.Σ., Γραμματέας Ειδικών Έργων Σωματείου

6. ΜΙΧΑΛΑΤΟΣ Γαβριήλ Αναπληρωτής Γεν. Γραμματέας Δ.Σ., Γραμματέας Εκπαίδευσης & Επι-

μόρφωσης Μελών

7. ΓΕΩΡΓΟΥΔΗ Σοφία Αναπληρωτής Ταμίας Δ.Σ., Γραμματέας Εσωτερικής Λειτουργίας Σω-

ματείου

8. ΓΚΡΙΤΖΑΛΑΣ Δημήτρης Έφορος Δ.Σ., Γραμματέας Αθλητισμού & Πολιτισμού 

9. ΜΕΡΚΟΣ Πέτρος Γραμματέας Νέων & Εκδηλώσεων Σωματείου

10. ΚΥΒΕΛΟΣ Δημήτρης Γραμματέας Υγιεινής & Ασφάλειας της Εργασίας & Τραπεζικής Ασφά-

λειας

11. ΚΟΥΛΙΖΑΚΟΣ Μιχάλης Γραμματέας Καταναλωτικού Κινήματος & Αλληλεγγύης Μελών 

12. ΑΡΜΠΟΥΝΙΩΤΗΣ Βασίλης Γραμματέας Πληροφόρησης & Επικοινωνίας Μελών

13. ΤΣΑΚΩΝΑΣ Γιάννης Γραμματέας Συνδικαλιστικού Κινήματος

14. ΠΕΡΒΑΝΙΔΟΥ Εύα Γραμματέας Ισότητας

15. ΛΙΒΙΤΣΑΝΟΣ Κώστας Γραμματέας Πληροφορικής

Tο Προεδρείο του Δ.Σ. Σωματείου - Ανασύνθεση



Α. Στην Ο.Τ.Ο.Ε.:

• Μέλος Εκτελεστικής Γραμματείας: Γιάννης Σιδεράτος

• Μέλη Γενικού Συμβουλίου: Χαρίτος Στ., Σιδεράτος Γ., Δικαιοφύλαξ Κ., Φρετζάγιας Χρ.,

Μιχαλάτος Γ., Γκριτζάλας Δ., Λιβιτσάνος Κ., Ροδόπουλος Ν. (Μετά την παραίτηση του σδ. Ν. Μαρ-

τίδη).

Β. Στο Εργατικό Κέντρο Αθήνας (Ε.Κ.Α.):

• Μέλος Διοίκησης: Μιχαλάτος Γαβριήλ

Γ. Στο Εργατικό Κέντρο Θεσσαλονίκης (Ε.Κ.Θ.):

• Μέλος Διοίκησης: Δικαιοφύλαξ Κώστας

Δ. Στο Εργατικό Κέντρο Ηρακλείου Κρήτης (Ε.Κ.Η.):

• Μέλος Διοίκησης: Στυλιανάκης Γεώργιος

• 24ωρη Γ.Σ.Ε.Ε., 13/06/2013, σε ένδειξη συμπαράστασης για την διακοπή λειτουργίας της ΕΡΤ.

• 24ωρη Γ.Σ.Ε.Ε., 16/07/2013, ενάντια στην μνημονιακή πολιτική.

• 24ωρη Γ.Σ.Ε.Ε., 06/11/2013, ενάντια στην μνημονιακή πολιτική.

• 24ωρη Γ.Σ.Ε.Ε., 09/04/2014, ενάντια στην μνημονιακή πολιτική.

Συμμετοχή Union στις απεργίες Γ.Σ.Ε.Ε. - Ο.Τ.Ο.Ε. - Ε.Κ.Α.

Το Σωματείο μας είναι μέλος στις ανώτερες συνδικαλιστικές οργανώσεις

της χώρας και συμμετέχει με εκπροσώπους του στις Διοικήσεις του
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ΚΕΦΑΛΑΙΟ 2Ο - Η ΔΡΑΣΗ ΤΟΥ UNION

Ανανέωση ισχύος -πλήρης κατοχύρωση του:
ΟΡΓΑΝΙΣΜΟΥ ΥΠΗΡΕΣΙΑΣ ΤΡΑΠΕΖΑΣ -

ΚΑΝΟΝΙΣΜΟΣ ΠΡΟΣΩΠΙΚΟΥ
(Υπό το καθεστώς του νέου μεγαλομετόχου:  Τ .Χ.Σ. )

Το Δ.Σ. του Σωματείου μας (Union) με ομόφωνη απόφαση της 14/06/2014 του ενέκρινε την υπογρα-

φείσα από τα εξουσιοδοτημένα μέλη του, Πρόεδρο και Γενικό Γραμματέα αντίστοιχα, ν έ α  Ε π ι χ ε ι ρ η -

σ ι α κ ή  Σ υ λ λ ο γ ι κ ή  Σ ύ μ β α σ η  Ε ρ γ α σ ί α ς  (Ε.Σ.Σ.Ε.) μεταξύ Τράπεζας και Σωματείου της 13ης Ιουνίου

2013, όπως και το Πρακτικό Συμφωνίας της ίδιας ημέρας.

Η Ε.Σ.Σ.Ε./13-06-2013: ΚΑΝΟΝΙΣΜΟΣ ΠΡΟΣΩΠΙΚΟΥ

Ο Εσωτερικός Οργανισμός Υπηρεσίας της Τράπεζας (Κανονισμός Προσωπικού) είχε καταρτιστεί με την

Ε.Σ.Σ.Ε./12-09-2000, μεταξύ της Τράπεζας και του Σωματείου μας.

Αποτελούσε το πιο σημαντικό θεσμικό κείμενο του χώρου μας, αφού ρύθμιζε ζητήματα που αναφέ-

ρονται στο Δίκαιο της εσωτερικής εργασίας, της πειθαρχίας, της τάξης, της συμπεριφοράς και της συμ-

βίωσης των μισθωτών στους χώρους της Τράπεζας καθώς και στην εσωτερική οργάνωση και λειτουργία

αυτής.

Ρύθμιζε επιπλέον το ζήτημα των αποδοχών του Προσωπικού με ιδιαίτερο τρόπο αναγνωρίζοντας

και διαμορφώνοντας ένα σύστημα ΕΝΙΑΙΟΥ ΣΥΝΟΛΙΚΟΥ ΣΥΜΒΑΤΙΚΟΥ ΜΙΣΘΟΥ, το ύψος του οποίου συμ-

φωνείται εκάστοτε μεταξύ της Τράπεζας και του υπαλλήλου, δηλαδή σε ατομικό επίπεδο που σε κάθε

περίπτωση καλύπτει όλες τις νόμιμες αποδοχές και που η  μονομερής μείωση του από την Τράπεζα εί-

ναι ανε πίτρεπτη.

Οι διατάξεις αυτού του Κανονισμού Προσωπικού είχαν κανονιστική ισχύ και συνεπώς έχουν ισχύ ου-

σιαστικού νόμου, δηλαδή εφαρμόζονται στις ατομικές σχέσεις εργασίας του συνόλου του Προσωπικού

της Τράπεζας κατά τρόπο άμεσο και αναγκαστικό.

Λήξη ισχύος Κανονισμού Προσωπικού

Η νεότερη όμως μνημονιακή νομοθεσία «σάρωσε» το σύνολο των εργασιακών σχέσεων, όπως και το

Δίκαιο των Συλλογικών Συμβάσεων Εργασίας και μεταξύ των άλλων με τον Νόμο 4046/2012 και την Πρά-

ξη του Υπουργικού Συμβουλίου (Π.Υ.Σ.) Νο 6/28-02-2012 (Φ.Ε.Κ. Α’ 38) όλες οι Επιχειρησιακές Συλλογικές

Συμβάσεις Εργασίας (Ε.Σ.Σ.Ε.)  έληξαν στις 14/02/2013, άρα και οι κανονιστικοί όροι της Ε.Σ.Σ.Ε. Τράπεζας

- Σωματείου της 12ης/09/2000 (Κανονισμός Προσωπικού) μετά την 3μηνη μετενέργεια τους έπαψαν να ι-

σχύουν την 14η Μαΐου 2013.

Την άποψη αυτή υιοθέτησε και η Ο.Τ.Ο.Ε. (βλ. ανακοίνωση Νο 8/22-05-2013 με την νέα Κλαδική Σ.Σ.Ε.

2013-2015, σελ. 2).
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Την ίδια γνώμη είχε και η Τράπεζα και το νομικό της επιτελείο που προκειμένου να συγκατατεθεί στην

ανανέωση των διατάξεων του Κανονισμού Προσωπικού που έληξαν ζητούσε την τροποποίηση των όρων

που απαιτούσαν την σύμφωνη γνώμη των υπαλλήλων, τόσο για την μείωση του ενιαίου συνολικού

συμβατικού μισθού (άρθρο 5), όσο για την μετάθεση τους σε άλλη πόλη (άρθρο 12, παρ. 2 και παρ.

51).

Επιπρόσθετη δυσκολία του Σωματείου μας για την διατήρηση των ως άνω ευνοϊκών διατάξεων για το

Προσωπικό ήταν η κατάργηση της Διαιτησίας ή όπως ακριβώς αναφέρει η προαναφερθείσα ανακοίνωση

της Ο.Τ.Ο.Ε.:

«Μετά τις μνημονιακές παρεμβάσεις, η διέξοδος στην Διαιτησία, ύστατο καταφύγιο θεσμικής δια-

σφάλισης της ύπαρξης συλλογικών συμβάσεων απέναντι στην άρνηση του κάθε εργοδότη, είχε πάψει

πλέον να υφίσταται».

Κατά συνέπεια και επειδή η στάση του Σωματείου μας ήταν αρνητική σε οποιαδήποτε βλαπτική

τροποποίηση των διατάξεων του Κανονισμού Προσωπικού (Ε.Σ.Σ.Ε./12-09-2000) υπήρχε κίνδυνος κα-

τάργησης του (εφόσον είχε λήξει) και ενσωμάτωσης των όρων του στην ατομική σύμβαση εργασίας εκά-

στου εργαζόμενου  ξεχωριστά που σημαίνει ότι τα εργασιακά δικαιώματα και υποχρεώσεις κάθε εργαζό-

μενου μπορεί και να ήταν διαφορετικά κατά περίπτωση ανάλογα με την μεμονωμένη διαπραγματευτική

ικανότητα κάθε υπαλλήλου…

Η θέση του Σωματείου μας

Ανεξάρτητα από το θεωρητικό, νομικό ζήτημα αν ο Κανονισμός Προσωπικού μπορεί να υπαχθεί ή όχι

στο άρθρο 2, παρ. 2 της υπ’ αριθ. 6/2012 Π.Υ.Σ. του παραπάνω μνημονιακού Νόμου 4046/2012, εμείς θω-

ρούσαμε ότι οι ρυθμίσεις του συνεχίζουν να ισχύουν με ρητή παραπομπή ανανέωσης τους (επειδή είναι

Ε.Σ.Σ.Ε.) στις Επιχειρησιακές Σ.Σ.Ε. που υπογράψαμε με την Τράπεζα στις 27/06/2012 και την 01/05/2013. 

Σε κάθε περίπτωση η τελευταία Ε.Σ.Σ.Ε./01-05-2013 δεν μπορούσε να καταγγελθεί (για να λήξει η ως

άνω προστασία του Κανονισμού) πριν παρέλθει ένα έτος (2014).

Επειδή, όμως, το όλο περιβάλλον που πλαισιώνει τις Τράπεζες γενικά, αλλά και την Eurobank ειδικό-

τερα (ήδη από 01/05/2013 είχε περιέλθει στον πλήρη έλεγχο του Τ.Χ.Σ.) είναι δυσμενές και περί τα εργα-

σιακά «ασφυκτικό», επιχειρήσαμε να άρουμε κάθε νομική αμφισβήτηση για το αν ισχύει ή όχι ο Κανονι-

σμός Προσωπικού και να εντάξουμε σε αυτόν τις μεταγενέστερες τροποποιήσεις και συμπληρώσεις που

είχαμε κάνει στο κείμενο του με τις Ε.Σ.Σ.Ε. 19/07/2004 και 30/11/2005 για την «Αξιολόγηση του Προσω-

πικού», το «Υπηρεσιακό - Πειθαρχικό Συμβούλιο της Τράπεζας» και τις «Μεταθέσεις - Αποσπάσεις του

Προσωπικού», δηλαδή να κάνουμε κωδικοποίηση και ανανέωση ισχύος όλων των υφισταμένων διατά-

ξεων του Κανονισμού Προσωπικού χωρίς καμία δυσμενή μεταβολή του περιεχομένου τους.

Επιτυχής διαπραγμάτευση - Θετικό, τελικό αποτέλεσμα

Με την από 06/06/2013 εξουσιοδότηση του Δ.Σ. οι υπογράφοντες Πρόεδρος και Γεν. Γραμματέας προ-

σήλθαν σε διαπραγματευτικές συναντήσεις με τους εκπροσώπους της Τράπεζας, παρισταμένων των εκα-

τέρωθεν Νομικών Συμβούλων (οι κ.κ. Νικ. Γαβαλάς και Αντ. Γεωργαντίδης από το Σωματείο μας και ο κ.

Ζήσης Αγραφιώτης από την Τράπεζα).
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Η Τράπεζα μας προσκάλεσε στις 12/06/2013 σε τελική διαπραγμάτευση. 

Η διαπραγματευτική συνάντηση έγινε την Πέμπτη 13/06/2013 με τους εξουσιοδοτημένους εκπροσώ-

πους της Τράπεζας κ.κ. Νικ. Νανόπουλο (Διευθύνοντα Σύμβουλο) και Αθηνά Δεσύπρη (Γεν. Διευθυντή

Ανθρώπινου Δυναμικού) με πρακτικογράφο την κ. Σοφία Παπαδοπούλου (Διευθύντρια Εργασιακών Σχέ-

σεων) με τελικό αποτέλεσμα την υπογραφή νέας Επιχειρησιακής Σ.Σ.Ε. με αποκλειστικό περιεχόμενο

τον ΟΡΓΑΝΙΣΜΟ ΥΠΗΡΕΣΙΑΣ ΤΡΑΠΕΖΑΣ (ΚΑΝΟΝΙΣΜΟΣ ΠΡΟΣΩΠΙΚΟΥ) και νέου Πρακτικού Συμφωνίας

με ρυθμίσεις στην αποζημίωση των εξόδων για ορθοδοντική περίθαλψη.

Το τελικό αποτέλεσμα ήταν 100% πετυχημένο για το Σωματείο μας από πλευράς στόχων (ανανεώθη-

κε η ισχύς όλων των διατάξεων του Κανονισμού Προσωπικού, χωρίς καμία βλαπτική τροποποίηση ή δια-

γραφή κάποιων κανονιστικών διατάξεων).

Η ισχύς της Ε.Σ.Σ.Ε./13-06-2013 (Κανονισμός Προσωπικού) άρχισε από 14/06/2013 (ημερομηνία κα-

τάθεσης στην αρμόδια Επιθεώρηση Εργασίας) και η διάρκεια της είναι 3ετής (εξαντλήσαμε το όριο που

μας επιτρέπει η νομοθεσία).

Τα δύο μέρη όμως συμφωνήσαμε ότι μετά την πάροδο της 3ετίας η παραπάνω ισχύς του Κανονι-

σμού μετατρέπεται σε αορίστου χρόνου. Συναποδεχτήκαμε δηλαδή ότι οι εργασιακές σχέσεις στον χώρο

μας πρέπει να είναι σταθερές και κοινής αποδοχής.

Πρακτικό Συμφωνίας

Το Πρακτικό που συνυπογράψαμε με τους ίδιους εκπροσώπους της Τράπεζας ρυθμίζει τον τρόπο και

τα ποσά που καταβάλει η Τράπεζα για τις ορθοδοντικές εργασίες. Απαιτείται η προσκόμιση δύο (2) προ-

σφορών και θα αποζημιώνονται το 60% της χαμηλότερης προσφοράς με ανώτατο όριο € 1.320.

Συμπέρασμα 

Α. Με την Ε.Σ.Σ.Ε./13-06-2013 που υπογράψαμε, αντίθετα στον «μνημονιακό» ρεύμα που επιβάλει

«ανταλλάγματα» προς την εργοδοτική πλευρά με απώλειες κεκτημένων του παρελθόντος, όπως συνέ-

βη με όλες τις Συμβάσεις Εργασίας (όλων των βαθμών) την εποχή των Μνημονίων, κατοχυρώσαμε τα ερ-

γασιακά μας δικαιώματα και κυρίως: 

➡ Την μη μονομερή μείωση από την Τράπεζα του συνολικού συμβατικού μισθού των υπαλλήλων της.

➡ Την ανυπαρξία οικονομικής βλαπτικής μεταβολής (μείωση μισθού) εξαιτίας αλλαγής αντικειμένου

ή θέσης εργασίας.

➡ Την δημοκρατία στην αξιολόγηση του Προσωπικού ( στο Υπηρεσιακό Συμβούλιο έκαστος προσφεύ-

γων εκπροσωπείται από το Σωματείο στο οποίο ανήκει – Αυτοπρόσωπη παρουσία του κρινόμενου

στο Συμβούλιο που προσφεύγει – Αρμοδιότητα επίλυσης κάθε εργασιακού προβλήματος του εργα-

ζομένου  από το Συμβούλιο).

➡ Παραμένει η συναίνεση του υπαλλήλου, ως προϋπόθεση της μετάθεσης του σε άλλη πόλη, πλην

των περιπτώσεων να καλύψει αυτός θέση Διευθυντή ή της μετακίνησης του μέχρι 30 χιλ. από τον τό-

πο υπηρεσίας του (ισχύει για τα στελέχη των καταστημάτων, όχι απλούς υπαλλήλους).



➡ Είναι απαραίτητη η αιτιολόγηση της καταγγελίας των συμβάσεων εργασίας (απολύσεις)  και όχι

ελεύ θερη, δηλαδή χωρίς αιτιολογία (αναιτιώδης δικαιοπραξία), όπως έχουν γίνει εξαιτίας του μνη-

μονιακού Νόμου 4046/2012 και του άρθρου 5 της Π.Υ.Σ. Νο 6/2012 όλες οι συμβάσεις εργασίας ορι-

σμένου χρόνου που προέβλεπαν οι Κανονισμοί Προσωπικού άλλων Τραπεζών. 

Β. Με την προκείμενη Ε.Σ.Σ.Ε. και το Πρακτικό Συμφωνίας που υπογράψαμε συμπληρώσαμε έναν κύ-

κλο 13 ετών από την ίδρυση του Σωματείου μας (ως Union Eurobank) εντός του οποίου υπογράψαμε 13

Επιχειρησιακές Σ.Σ.Ε. και 4 Πρακτικά Συμφωνίας που αποτελούν το οικοδόμημα των κεκτημένων του

Προσωπικού της Τράπεζας μέχρι την 01/05/2016!

Γ. Σαν Σωματείο όμως είμαστε υποχρεωμένοι να αγωνιστούμε μέσα στις δυσμενείς συνθήκες και ανε-

πηρέαστοι να εκπληρώνουμε τους καταστατικούς μας σκοπούς με κορυφαίο καθήκον την προστασία

της απασχόλησης.

Η εγρήγορση και η βοήθεια των μελών μας σε αυτή την δύσκολη περίοδο είναι καθοριστική. Ο εφη-

συχασμός είναι εχθρός μας, όσο και ο πανικός! Η ενότητα, η ομοψυχία, το ενδιαφέρον για τα συλλογικά

μας πράγματα, η αλληλεγγύη και η αγωνιστική ετοιμότητα είναι τα στοιχεία - κοινά μας όπλα την

ΕΠΟΜΕΝΗ ΗΜΕΡΑ….

Ενημερωτική Τοπική Γενική Συνέλευση Θεσσαλονίκης
Δευτέρα 17 Φεβρουαρίου 2014 

H Τοπική Γενική Συνέλευση του Σωματείου μας στην Θεσσαλονίκη έχει γίνει  ε τ ή σ ι ο ς  θεσμός.

Τα μέλη του Union ανταποκρίθηκαν στο κάλεσμα και συμμετείχαν στις διαδικασίες με θέματα ημερή-

σιας διάταξης: 

1. Την ομαλή λειτουργική συγχώνευση των Τραπεζών του Νέου Τ.Τ. και της Νέας Proton Bank και

την αντιμετώπιση της υφέρπουσας σκανδαλολογίας. 

2. Την επικείμενη Αύξηση του Μετοχικού Κεφαλαίου της Τράπεζας με την συμμετοχή ιδιωτών ε-

πενδυτών που είχε εξαγγελθεί και έχει «παγώσει».

3. Τα εργασιακά προβλήματα που αναδεικνύουν οι παραπάνω εξελίξεις.

Τις θέσεις του Σωματείου μας ανέπτυξαν εκ μέρους του Δ.Σ., ο Πρόεδρος, ο Γενικός Γραμματέας και ο

Αντιπρόεδρος συνάδελφοι ΣΤΑΘΗΣ ΧΑΡΙΤΟΣ, ΓΙΑΝΝΗΣ ΣΙΔΕΡΑΤΟΣ και ΚΩΣΤΑΣ ΔΙΚΑΙΟΦΥΛΑΞ. 

Ο Πρόεδρος του Δ.Σ. απάντησε σε όλες τις ερωτήσεις των παρισταμένων συναδέλφων και εξήρε την υ-

πεύθυνη και ρεαλιστική τους στάση καθ’ όλη την διάρκεια της τραπεζικής κρίσης, όπως και την αφοσίωση

τους στην συλλογική τους εκπροσώπηση. 

Υπενθύμισε ότι όλα τα ζητήματα/στόχοι του Σωματείου που είχαν τεθεί στην περσινή Τοπική Γενική

Συνέλευση στην Θεσσαλονίκη υλοποιήθηκαν σε ποσοστό περίπου 100%. 

Αυτά ήταν: 

☛ Οι θέσεις μας για την τότε επικείμενη συγχώνευση της Eurobank με την Εθνική Τράπεζα.

☛ Οι προτάσεις μας/αιτήματα μας για Εθελούσια Έξοδο του Προσωπικού με προϋποθέσεις που τε-

λικά τηρήθηκαν.

☛ Η διαφύλαξη της παροχής του Συνταξιοδοτικού Προγράμματος παράλληλα με την πρόωρη, εθε-

λοντική εκταμίευση του. 
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☛ Η θετική κατάληξη της τότε 1ης ανακεφαλαιοποίησης της Τράπεζας (από το Τ.Χ.Σ.) που και τότε

«λίμναζε» επικίνδυνα…

Οι ομόφωνες διαπιστώσεις των παρισταμένων μελών του Σωματείου επιγραμματικά αναδείχτηκαν ως

εξής:

1. Επικέντρωση στις προσπάθειες για την γρήγορη και εποικοδομητική λειτουργική συγχώνευση με

την Eurobank του Νέου Τ.Τ. και της Νέας Proton Bank. 

Στα εργασιακά ζητήματα αξιοκρατία και ίσες αποστάσεις στα δικαιώματα/υποχρεώσεις. 

2. Κάλεσμα της Κυβέρνησης για άμεση κατάθεση του νόμου-πλαίσιο για την ανακεφαλαιοποίηση της

Τράπεζας και την μεταβίβαση πλειοψηφικού πακέτου μετοχών σε ιδιώτες επενδυτές, αφού προη-

γηθούν οι δέοντες έλεγχοι φερεγγυότητας και επιχειρηματικής προοπτικής. 

3. Ανάληψη πρωτοβουλιών για την αντιμετώπιση των εργασιακών προβλημάτων που πρόεκυψαν α-

πό την εθελούσια έξοδο και τις συγχωνεύσεις στην Eurobank και αφορούν ωράριο, βάρδιες, υπε-

ρωρίες, αλλά και θεσμικά ζητήματα που πρέπει να επιλυθούν. 

Όπως  κ ά θ ε  χ ρ ό ν ο  έτσι και φέτος στις μέρες των Γιορτών το Σωματείο μας βρέθηκε κοντά και συ-

νέδραμε με είδη πρώτης ανάγκης:

➣ Τους ηλικιωμένους και ανήμπορους του Κέντρου Χρόνιων Παθήσεων Γλυφάδας.

➣ Τα ορφανά παιδιά του Χατζηκυριάκειου Ιδρύματος.

➣ Το Κέντρο Φιλοξενίας Άρρωστου Παιδιού «Ηλιαχτίδα».

➣ Το Πρότυπο Εθνικό Νηπιοτροφείο Καλλιθέας.

Παράλληλα δώσαμε χρηματικά ποσά στα φιλόπτωχα ταμεία:

➣ Της Ιεράς Αρχιεπισκοπής Αθηνών. 

➣ Της Ιεράς Μητροπόλεως Ιλίου, Αχαρνών και Πετρουπόλεως.

Φιλανθρωπική Προσφορά
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ΚΕΦΑΛΑΙΟ 3Ο - Η ΠΡΟΣΦΟΡΑ ΠΡΟΣ ΤΟΝ ΣΥΝΑΔΕΛΦΟ

Παιδική θεατρική παράσταση γιορτινή προσφορά του Union 
«Προσοχή! Ο πρίγκιπας λερώνει» 

Εθνική Λυρική Σκηνή - Θέατρο «Ολύμπια»

Το Σωματείο μας προσέφερε την παιδική Όπερα «Προσοχή! Ο πρίγκιπας λερώνει» που παίχτηκε ει-

δικά για τα παιδιά των συναδέλφων μας, ηλικίας 4 έως 12 ετών, την Κυριακή 12 Ιανουαρίου 2014 στο πο-

λυτελές Θέατρο «Ολύμπια» της Εθνικής Λυρικής Σκηνής, το οποίο γέμισε ασφυκτικά και ενθουσίασε

τους μικρούς και μεγάλους θεατές!

Η είσοδος ήταν δωρεάν για τα παιδιά των συναδέλφων και τους γονείς-συνοδούς τους.

Η όπερα του Νίκου Κυπουργού σε ποιητικό κείμενο και σκηνοθεσία του Θωμά Μοσχόπουλου ήταν έ-

να ανατρεπτικό παραμύθι όπου όλα είναι λίγο «πειραγμένα» και τίποτα δεν «είναι» όπως «φαίνεται»

στην  αρχή. Η ιστορία βασίστηκε στο διάσημο παραμύθι του Χανς Κρίστιαν Άντερσεν.

Παιδική θεατρική παράσταση γιορτινή προσφορά του Union 
« E L I Z A »  -  Νέο Θέατρο Θεσσαλονίκης «Ολύμπιον»

Tο Σωματείο μας προσέφερε την ως άνω παιδική θεατρική παράσταση της Ξένιας Καλογεροπούλου

την Κυριακή 12 Ιανουαρίου 2014 στο Θέατρο «Ολύμπιον» (αίθουσα Φεστιβάλ Κινηματογράφου Θεσσα-

λονίκης) για τα παιδιά των συναδέλφων της Τράπεζας, ηλικίας 4 έως 12 ετών.  

Η «Ελίζα» δεν ήταν μόνο ένα έργο για παιδιά, αλλά ένα από τα σημαντικότερα κείμενα του νεοελληνι-

κού θεάτρου, ένα κείμενο ουσιαστικής παιδείας. 

Αποκριάτικο Παιδικό Πάρτυ Αθήνας
XANA ZOO KIDS CLUB - Σάββατο 22 Φεβρουαρίου 2014

Όπως κάθε χρόνο διοργανώσαμε την πιο χαρούμενη παιδική γιορτή! Την αποκριάτικη φιέστα, με τους

αγαπημένους των παιδιών “XANA ZOO” του Μάνου Βαφειάδη.

Οι “XANA ZOO” τους υποδέχτηκαν με τραγούδι, παιχνίδι και χορό, αλλά και με interactive βασικά παι-

δαγωγικά στοιχεία. Τα παιδιά έμαθαν τα πρώτα βασικά βήματα του FLAMENCO και της DISCO. Άκουσαν

τα γνωστά παιδικά τραγούδια από το συγκρότημα των “XANA ZOO” και συμμετείχαν σε δρώμενα με χρή-

σιμα διδάγματα.

Η συμμετοχή των συναδέλφων με τις οικογένειες του ξεπέρασε κάθε προσδοκία, καθώς προσήλθαν

στην εκδήλωση πάνω από 1.200 άτομα.

Την εκδήλωση τίμησαν με την παρουσία τους η Γενική Διευθύντρια Ανθρώπινου Δυναμικού, κα Αθηνά

Δεσύπρη και ο Γενικός Διευθυντής Retail Banking, κ. Σταύρος Ιωάννου.

ΕΚΔΗΛΩΣΕΙΣ ΓΙΑ ΤΑ ΤΕΚΝΑ ΤΩΝ ΥΠΑΛΛΗΛΩΝ
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Αποκριάτικο Παιδικό Πανηγύρι Θεσσαλονίκης
«Hyatt Regency» - Κυριακή 16 Φεβρουαρίου 2014 

Το αποκριάτικο παιδικό πάρτυ της Θεσσαλονίκης πραγματοποιήθηκε για ενδέκατη συνεχή χρονιά με

τεράστια συμμετοχή. Κατά την διάρκεια των τριών ωρών της εκδήλωσης τα παιδιά μπόρεσαν να συμμε-

τάσχουν στις πολλές και διαφορετικές δραστηριότητες.

Στην εκδήλωση παραβρέθηκαν από πλευράς της Διοίκησης της Τράπεζας, η κα Αθηνά Δεσύπρη, Γενι-

κή Διευθύντρια Ανθρώπινου Δυναμικού και η κα Κωνσταντία Παπαποστόλου, Βοηθός Γενικός Διευθυντής

Τομέα Καταστημάτων Βορείου Ελλάδος.

Μουσική κωμωδία - προσφορά για τα μέλη του Union 
« Η  Μ α μ ά  ε ί π ε  Μ η . . ! »  -  Θ έ α τ ρ ο  « Α Μ Ι Ρ Α Λ »

Το Σωματείο μας προσέφερε δωρεάν τη νέα θεατρική παράσταση των Στέλιου Παπαδόπουλου και

Γιώργου Βάλαρη «Η Μαμά είπε Μη..!» που παίχτηκε ειδικά για τα μέλη μας το Σάββατο 18 Ιανουαρίου

2014  και το Σάββατο 25 Ιανουαρίου 2014 στο  Θέατρο «ΑΜΙΡΑΛ». Και στις δύο παραστάσεις το θέατρο

ήταν κατάμεστο από τους συναδέλφους μας!

EKΔΡΟΜΕΣ UNION
Ταξιδεύουμε Ελλάδα!

Υπό το κράτος της μνημονιακής πραγματικότητας επαναπροσδιορίσαμε την πολιτική εκδρομών του

Σωματείου μας, με κύρια χαρακτηριστικά, το χαμηλό κόστος και την εσωστρέφεια.

Πραγματοποιήθηκαν οι δύο (2) εκδρομές με μεγάλη αποδοχή από τους συναδέλφους - μέλη μας! 

Μετά από αίτημα των μελών μας έχει προγραμματιστεί και τέταρτη εκδρομή για να εκμεταλλευτούμε

το 3ήμερο του Αγίου Πνεύματος τον Ιούνιο.

● 8, 9 & 10 Νοεμβρίου 2013: Ορεινή Αρκαδία. 

● 7, 8 & 9 Μαρτίου 2014: Ορεινή Αχαϊα-Κλειτορία (όρος Χελμός)-Πηγές Λάδωνα-Λίμνη Δόξας-Κα-

λάβρυτα-Μ. Σπήλαιο-Διακοπτό.

● Αγίου Πνεύματος 7, 8 & 9 Ιουνίου 2014: Μεθώνη- Φοινικούντα-Κορώνη-Καλαμάτα.

Εκπτώσεις Μελών στις Συγκοινωνίες

Σε συνεργασία με την Ο.Τ.Ο.Ε. το Σωματείο μας διέθεσε:

Α) Ετήσιες κάρτες απεριορίστων διαδρομών για όλα τα συγκοινωνιακά μέσα της Αθήνας με έκπτωση

25%. Τις παρέλαβαν περί τους 1.000 συνάδελφοι.

ΠΡΟΣΦΟΡΑ ΣΤΟΝ ΣΥΝΑΔΕΛΦΟ
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Β) Μηνιαίες κάρτες του Ο.Α.Σ.Θ. για τις συγκοινωνίες της Θεσσαλονίκης με έκπτωση 20% σε συνεργα-

σία με το Εργατικό Κέντρο Θεσσαλονίκης. Τις παρέλαβαν περίπου 80 συνάδελφοι Θεσσαλονικείς πολλοί

εκ των οποίων εξυπηρετήθηκαν από το παράρτημα του Union πόλης Θεσσαλονίκης.

Τράπεζα Αίματος Union Θεσσαλονίκης

Πραγματοποιήθηκαν δύο (2) αιμοδοσίες (05 & 06 Νοεμβρίου 2013 και 02 & 03 Απριλίου 2014).

Εξυπηρετήθηκαν 18 περιπτώσεις συναδέλφων με 26 φιάλες αίματος και το απόθεμα ανέρχεται σήμε-

ρα στις 253 φιάλες αίματος.

Ανεκτίμητη η προσφορά των μελών μας πόλης Θεσσαλονίκης υπό την ευθύνη, οργάνωση και εποπτεία

του Αντιπροέδρου του Δ.Σ. σδ. Κώστα Δικαιοφύλακα.

Εκπτωτικές Κάρτες Θεάτρων 

Όπως κάθε χρόνο έτσι και φέτος διανεμήθηκαν οι εκπτωτικές κάρτες της Ο.Τ.Ο.Ε. σε συναδέλφους της

Αθήνας και της Περιφέρειας, ώστε να έχουν μειωμένες τιμές σε σειρά θεατρικών παραστάσεων της Αθή-

νας. Ο αριθμός των καρτών που διανεμήθηκαν ξεπέρασε τις 3.000.

Προσφορά Εκπαίδευσης Union

Για τα παιδιά των συναδέλφων-μελών του Σωματείου μας ηλικίας από 4 ετών μέχρι 17 ετών εξασφα-

λίσαμε από τα Σύγχρονα Εκπαιδευτήρια Μάνεση εκπτώσεις/διευκολύνσεις επί των διδάκτρων ως εξής:

Η προσφορά φοίτησης, με έκπτωση 10% επί των επί τριετία παγωμένων ετησίων διδάκτρων όλων των

τάξεων και με τη δυνατότητα αποπληρωμής μέχρι και σε 10 δόσεις.

Σε περίπτωση προκαταβολής ολόκληρου του ποσού παρέχεται περαιτέρω έκπτωση 5%, ενώ επι-

πλέον 10% έκπτωση (στο σύνολο) παρέχεται και στους γονείς που έχουν στο σχολείο μας πάνω από έ-

να παιδί.

Η πολιτική του σχολείου είναι να παραλαμβάνει και να επιστρέφει τους/τις μαθητές/τριες από και

προς την κατοικία τους, χωρίς χρέωση για τα σχολικά λεωφορεία. Όμως, όσοι γονείς επιθυμούν να μετα-

φέρουν εκείνοι τα παιδιά τους θα έχουν μια επιπλέον έκπτωση 200 € στο συνολικό ποσό των διδάκτρων. 

(Περισσότερες πληροφορίες/παρουσίαση σχολείων στην ιστοσελίδα του Σωματείου μας

www.unioneurobank.gr)

Μουσικοχορευτικό Δείπνο Union

Αριστεία “Ηνίοχος” 2014
Βραβεύτηκαν 96 αριστούχα παιδιά συναδέλφων μας

Σε μία ασφυκτικά γεμάτη αίθουσα του “Divani Apollon Palace” στο Καβούρι το Σάββατο 5 Απριλίου

2014 πραγματοποιήθηκε το ετήσιο μουσικοχορευτικό δείπνο του Σωματείου μας, με ελεύθερη είσοδο για

τα μέλη του.
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Παρέστη σύσσωμη η Διοίκηση της Τράπεζας με επικεφαλής τον Διευθύνοντα Σύμβουλο κ. Χρήστο Με-

γάλου, τα προς βράβευση παιδιά των συναδέλφων της Eurobank, οι γονείς τους και πλήθος συναδέλφων

που ξεπέρασαν τα 600 άτομα.

Το εξαιρετικό live πρόγραμμα της εκδήλωσης κράτησε η εντυπωσιακή τραγουδίστρια Ευρυδίκη.

Το έργο του Σωματείου για το έτος 2013-2014 παρουσιάστηκε οπτικοακουστικά σε βίντεο και κατα-

χειροκροτήθηκε. 

Στο βήμα της εκδήλωσης κατά σειρά μίλησαν:

► Στάθης Χαρίτος (Πρόεδρος Δ.Σ. Union). Τόνισε την αξία της επιβράβευσης των αριστούχων παι-

διών των συναδέλφων στον 14ο χρόνο ενός πετυχημένου θεσμού και την ανάγκη της Ελλάδας του

σήμερα για ανασυγκρότηση έτσι ώστε να μην οδηγούνται οι προικισμένοι εγκέφαλοι της χώρας

στο εξωτερικό. Επανέλαβε τις πάγιες θέσεις του Σωματείου μας σε ό,τι αφορά στο μέλλον της Τρά-

πεζας και των εργαζομένων που περνάει μέσα από την πετυχημένη αύξηση του μετοχικού κεφα-

λαίου με συμμετοχή υγιών και φερέγγυων ιδιωτών επενδυτών, αλλά και την αυταπόδεικτη αλή-

θεια που σκόπιμα πολλοί κάνουν πως δεν καταλαβαίνουν, ότι δηλαδή χωρίς ιδιωτικές επενδύσεις

στην χώρα θέσεις εργασίας δεν υπάρχουν…

► Αθηνά Δεσύπρη (Γενικός Διευθυντής Ανθρώπινου Δυναμικού). Στάθηκε ιδιαίτερα στην σημασία

που δίνει η Τράπεζα στην επιβράβευση των αριστούχων που αποτελεί και την βάση του συστή-

ματος αξιών της. Αναφέρθηκε στις καταπληκτικές επιδόσεις που πέτυχαν τα 96 βραβευθέντα παι-

διά των συναδέλφων και στην υπεραξία της επιτυχίας τους για την μετέπειτα πορεία τους στον ε-

παγγελματικό στίβο. Συνεχάρη το Σωματείο μας που για μία ακόμη φορά φιλοξένησε με επιτυχία

αυτή την εκδήλωση που έχει γίνει θεσμός - σήμα κατατεθέν της Τράπεζας και σε πανελλαδική κλί-

μακα με την βράβευση των αριστούχων αποφοίτων Λυκείου όλης της χώρας. 

► Χρήστος Μεγάλου (Διευθύνων Σύμβουλος). Επισήμανε με έμφαση την δύναμη που ο ίδιος και η

Τράπεζα παίρνουν μέσα από τέτοιες επιτυχίες των αριστούχων παιδιών των υπαλλήλων της σε μία

εποχή που η αξιοκρατία αποτελεί εθνική ανάγκη και μοχλό ανασυγκρότησης της χώρας. Συνεχά-

ρη τους συναδέλφους - γονείς των παιδιών και αναφέρθηκε στις άοκνες προσπάθειες της Διοίκη-

σης για την προσέλκυση επιθυμητών επενδυτών για την άμεση επανα-ιδιωτικοποίηση της Τρά-

πεζας. Ιδιαιτέρως τόνισε την αξία του Προσωπικού της Τράπεζας, αναγνώρισε τις προσπάθειες

που έχει καταβάλει μέσα σε δυσμενές περιβάλλον και δήλωσε την πεποίθηση του ότι η Eurobank

σύντομα θα επανέλθει στην 1η θέση του ελληνικού τραπεζικού συστήματος.

Ο κ. Μεγάλου  ευχαρίστησε και το Σωματείο μας για όλες τις προσπάθειες που έχει καταβάλει διαχρο-

νικά για να επιτευχθεί ο μεγάλος στόχος μίας συστημικής, αυτόνομης και ιδιωτικής Τράπεζας προς όφε-

λος των εργαζομένων της και της Εθνικής Οικονομίας. Τέλος ευχαρίστησε για την όλη συμπαράσταση,

βοήθεια και συνεργασία τον βασικό μέτοχο της Τράπεζας που είναι το Τ.Χ.Σ.

Πρόγραμμα Διακοπών Γ.Σ.Ε.Ε. σε συνεργασία με το Union

Επανάλαβε και φέτος η Γ.Σ.Ε.Ε., με την υποστήριξη του Σωματείου μας το Πρόγραμμα Ποιοτικών Πα-

ραθεριστικών Διακοπών σε συνεργασία με μεγάλα ξενοδοχειακά συγκροτήματα που προσφέρουν διακε-

κριμένες υπηρεσίες στον εργαζόμενο και την οικογένεια του με σημαντικά μειωμένες και ιδιαίτερα προ-

σιτές τιμές, παροχή στην οποία ανταποκρίθηκαν δεκάδες συνάδελφοι.
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ΚΕΦΑΛΑΙΟ 4Ο - ΕΡΓΑΣΙΑΚΟΣ ΑΘΛΗΤΙΣΜΟΣ

H ομάδα ποδοσφαίρου του Σωματείου μας ανασυστάθηκε από την αρχή, λόγω της αποχώρησης με την

εθελούσια έξοδο βασικών στελεχών της και του προπονητή. Συμμετέχει στο φετινό πρωτάθλημα της

Ο.Τ.Ο.Ε. και ήδη είναι αήττητη, με μηδέν παθητικό τερμάτων. Τερμάτισε 1η στον Όμιλό της (ενώ μένει άλ-

λη μία αγωνιστική) και στον τελικό αναμένεται να αντιμετωπίσει την ομάδα του Σ.Υ.Ε.Τ.Ε.

Προπονητής: Γιώργος Αναγνωστόπουλος. Γενικός Αρχηγός: Δημήτρης Μαργαρίτης.

Αθλητές - συνάδελφοι: Αντωνόπουλος Γιάννης, Βανδώρος Παναγιώτης, Δανιόλος Φώτης, Γιατσί-

δης Γιάννης, Γκιντίδης Κώστας, Καραγιώργος Βαγγέλης, Κουλάδης Γιώργος, Κουρής Προκόπης, Λυμπέ-

ρης Μιχάλης, Μαλλιώρας Βαγγέλης, Μίχος Δημήτρης, Νικολακόπουλος Παναγιώτης, Παπαδημητρίου

Κωνσταντίνος, Παλαιολόγος Γιάννης, Πολυλογίδης Άγγελος, Πριόβολος Αδαμάντιος, Ράλλης Δημή-

τρης, Σπέντζος Δημήτρης, Τζαλαβάρας Σταύρος, Τσακαλιδης Χαρίτων, Χελιώτης Στέφανος, Χρονόπου-

λος Χρόνης.

Το Πρωτάθλημα του Εργατικού Κέντρου Αθήνας (Ε.Κ.Α.) - «Νίκος Γκάλης» είναι η μεγαλύτερη αθλη-

τική διοργάνωση μπάσκετ της Ευρώπης στον Εργασιακό Αθλητισμό. 

Σε αυτό συμμετέχουν 102 ομάδες! 

Μόνιμα στην «κορυφή» και του φετινού Πρωταθλήματος του Εργατικού Κέντρου Αθήνας (Ε.Κ.Α.) που

ίσως είναι το μεγαλύτερο εργασιακό πρωτάθλημα της Ευρώπης βρίσκεται η ομάδα του Σωματείου μας,

περσινή νταμπλούχος του θεσμού. 

Για την περίοδο 2012-2012 η ομάδα του Σωματείου μας αναδείχτηκε πρωταθλήτρια και κυπελλούχος

για 3η συνεχόμενη χρονιά! 

Το Δ.Σ.  σ υ γ χ α ί ρ ε ι όλους τους συναδέλφους-αθλητές και την άξια τεχνική ηγεσία του Γιώργου Θε-

οδώρου (προπονητής) και του Γιάννη Θεοφανίδη (γυμναστής), όχι μόνο για τις μεγάλες αθλητικές επιδό-

σεις που πέτυχαν, αλλά και για την συναδελφικότητα, το ήθος και το πείσμα που επιδεικνύουν σε όλο τον

«μαραθώνιο» της διοργάνωσης.

Σε όλη αυτή την πορεία του εργασιακού αθλητισμού η ομάδα μας έχει πετύχει μοναδικές διακρίσεις:

♦ Πέντε (5) Πρωταθλήματα: Ο.Τ.Ο.Ε. (2003-2004), Europe Corporate Games (2007-2008), E.K.A.

(2010-2011, 2011-2012, 2012-2013).

♦ Τρία (3) Κύπελλα Ε.Κ.Α.: 2010-2011, 2011-2012, 2012-2013.

♦ 2η θέση: Europe Corporate Games (2009-2010), E.K.A. (2007-2008 & 2009-2010), Ο.Τ.Ο.Ε. (2011-

2012).

♦ 3η θέση: Ο.Τ.Ο.Ε. (2012-2013).

Ποδόσφαιρο 11Χ11 - Ανασύσταση Ομάδας

Μπάσκετ Ανδρών
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Το δυναμικό της ομάδας αποτελούν οι συνάδελφοι: Δεχλάς Μιχάλης, Δοροβίτσας Γιώργος, Καρα -

γέωργας Τάκης, Κουτρούλης Νίκος, Λάλλος Σπύρος, Μαγκανιώτης Κώστας, Μπιλικαΐδης Βασίλης,

Μπούτας Θανάσης (αρχηγός), Μυλωνάς Νίκος, Ξυνός Γιώργος, Ορνιθόπουλος Παναγιώτης, Παπανδρέ-

ου Μανώλης, Πολίτης Νίκος, Σωμαράκης Αποστόλης, Σωτηρόπουλος Ανδρέας, Τζαμπαζόγλου Δημή-

τρης, Τσίκλος Χάρης.

Προχωρήσαμε στην προκήρυξη του 10ου εσωτερικού μας Πρωταθλήματος Ποδοσφαίρου 5Χ5, μετά

τις προηγούμενες επιτυχημένες διοργανώσεις, όπου συμμετείχαν εννέα (9) ομάδες και 115 συνάδελφοι

με υψηλό επίπεδο συναγωνισμού. Όλοι οι αγώνες διεξάγονται παρουσία διαιτητή και ιατρού.

Το Πρωτάθλημα βρίσκεται ακόμα σε εξέλιξη και στην μέχρι στιγμής βαθμολογία προηγούνται οι περ-

σινοί πρωταθλητές «Remal Μαντρί» με συναδέλφους κυρίως από την Διεύθυνση Τραπεζικής Μικρών Επι-

χειρήσεων.

Ομάδα 5Χ5 υπάρχει και στην Τρίπολη η οποία μετέχει στο τουρνουά του Εργατικού Κέντρου Τρίπο-

λης.

Ανταποκριθήκαμε στην πρόκληση της επέκτασης και στο δύσκολο κομμάτι του  γ υ ν α ι κ ε ί ο υ  ερ-

γασιακού αθλητισμού με την δημιουργία ομάδας στο βόλεϊ, παρ’ ότι το άθλημα αυτό δεν είναι διαδεδο-

μένο στον τραπεζοϋπαλληλικό χώρο.  Οι πόρτες μας ήταν πάντα ανοιχτές για όλους ακόμα και σε όσους

εργάζονται εκτός Τράπεζας (θυγατρικές Ομίλου). 

Δεκαπέντε (15) συναδέλφισσες απαρτίζουν την ομάδα μας και ο προπονητής μας αντιμετωπίζει ευχά-

ριστο πρόβλημα στη σύνθεση της 12αδας που κατεβαίνει στους αγώνες του Πρωταθλήματος της Ο.Τ.Ο.Ε. 

Προπονητής: Κώστας Κατσικόλιας.

Αθλήτριες-συνάδελφοι: Αράπη Χριστίνα, Αργυρού Τέρψη, Ζάγκα Λαμπρινή, Καβάλλη Χρυσούλα, Κα-

λογεροπούλου Μαρία, Κοσμά Δάφνη, Κωστάκη Βιβή, Λιβισιάνου Μαρία, Μεργεμή Μάγδα, Νάκου Χριστί-

να, Πανδρέκα Μαρία, Παπαπέτρου Ειρήνη, Ρουσάκη Σοφία, Σαμερά Βελησσαρία, Φλωροπούλου Ελένη.

Η ομάδα μας έχει καταφέρει να διακριθεί και πέτυχε σημαντικές  δ ι α κ ρ ί σ ε ι ς, όπως:

➢ Την 2η θέση στο 1ο παντραπεζικό τουρνουά του 2007.

➢ Την 2η θέση στο 2ο παντραπεζικό τουρνουά του 2009.

➢ Την 4η θέση στο 2ο πρωτάθλημα της Ο.Τ.Ο.Ε. του 2010.

➢ Την 1η θέση στο Beach Volley στο Πανευρωπαϊκό Πρωτάθλημα Εργαζομένων της Αθήνας (Europe

Corporate Games).

➢ Την 2η θέση στο 3ο πρωτάθλημα της Ο.Τ.Ο.Ε. του 2011.

Φέτος έχουμε αυξημένες προσδοκίες στο πρωτάθλημα της Ο.Τ.Ο.Ε. που μετέχει.

10ο Πρωτάθλημα Ποδοσφαίρου 5Χ5 Union
Μεταξύ Κεντρικών Μονάδων - Καταστημάτων Αττικής

Γυναικεία Ομάδα Volley



Σε Τουρνουά Επιχειρήσεων συμμετέχει η εννεαμελής ομάδα μας και πάντα αθόρυβα φτάνει στο τελι-

κό και φέτος έχει τη δύναμη να μας φέρει και το τρόπαιο του νικητή.

Προπονητής & Αρχηγός: Βαγγέλης Βοζίνος

Αθλητές-συνάδελφοι: Αγναντιώτης Βαγγέλης, Ανανιάδης Περικλής, Αρφάνης Γιώργος, Βοζίνος Βαγγέ-

λης, Διακονίδης Ανέστης, Μασούρας Χρήστος, Μπακέας Γιάννης, Πανδής Αλέξανδρος, Πάππος Διονύσης. 

Η ομάδα μας έχει καταφέρει να πετύχει σημαντικές  διακρίσεις, όπως:

● Δύο (2) Πρωταθλήματα: Europe Corporate Games (2008-2009) και Επιχειρήσεων (2010-2011).

● Δύο φορές 2η θέση: Πρωτάθλημα Ο.Τ.Ο.Ε. (2005-2006) και Επιχειρήσεων (2008-2009) στο Beach Volley.

Δεκατέσσερις (14) συνάδελφοι και συναδέλφισσες (9 άνδρες και 5 γυναίκες) έχουν μέχρι τώρα που

γράφουμε τον απολογισμό μας, δηλώσει συμμετοχή στο τουρνουά της Ο.Τ.Ο.Ε. που θα γίνει αρχές Ιουνί-

ου στις εγκαταστάσεις του ομίλου αντισφαίρισης στο Πόρτο Ράφτη. 

Στην περσινή διοργάνωση του τουρνουά της Ο.Τ.Ο.Ε. οι συνάδελφοι Πολυχρόνης Μάρκου και Δημή-

τρης Τσάκωνας κατέκτησαν την 2η και την 3η θέση αντίστοιχα στο ατομικό. 

Συμμετέχουν έξι (6) συνάδελφοι και θα λάβουν μέρος στο πρωτάθλημα της ΟΤΟΕ που θα πραγματο-

ποιηθεί στις αρχές Μαΐου 2014. 

Πέρυσι ο συνάδελφος - αθλητής του Πινγκ-Πονγκ Σταμέλος Γιώργος  κατέκτησε την 2η θέση στο πρω-

τάθλημα της Ο.Τ.Ο.Ε. του 2013 (ατομικό ανδρών). 

Την ομάδα μας αποτελούν πέντε (5) συνάδελφοι που συμμετέχουν όπως και πέρσι στο τουρνουά της

Ο.Τ.Ο.Ε. που φέτος θα γίνει στα γραφεία της Ο.Τ.Ο.Ε. στο τέλος Μαΐου.

Εμπνευσμένοι από την πλούσια αθλητική ιστορία της χώρας μας και σε ανάμνηση του μαραθωνο-

δρόμου που ανάγγειλε στην Αθήνα την περιφανή νίκη των 10.000 Αθηναίων, που κατατρόπωσαν

Τένις

Πινγκ - Πονγκ

Σκάκι

Union Running Team Αθήνας

Βόλεϊ Ανδρών
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στην κυριολεξία τους 30.000 Πέρσες εισβολείς, το 490 π.Χ. δημιουργήσαμε την  ομάδα Union Running

Team

Βασικός σκοπός είναι κυρίως η σωματική και πνευματική ανάπτυξη των μελών μας  ανεξαρτήτως ηλι-

κίας. Η ανάπτυξη της σωματικής ευεξίας και υγείας, όπως αυτή επιτυγχάνεται με το τρέξιμο αποτέλεσε και

αποτελεί σταθερό σημείο αναφοράς για όλους εμάς που αγαπάμε τον συγκεκριμένο τρόπο άθλησης.

Η βασική δραστηριότητα της ομάδας  είναι η διοργάνωση και η συμμετοχή σε λαϊκούς αγώνες δρόμου,

στους οποίους τα μέλη μας παίρνουν μέρος έχοντας ως βασικό σκοπό τη συμμετοχή, την ευχαρίστηση, αλ-

λά και την ανάπτυξη φιλικών δεσμών και σχέσεων μεταξύ τους. Η συμμετοχή είναι νίκη από μόνη της

στους αγώνες αντοχής , χωρίς όμως αυτό να σημαίνει ότι αντιμετωπίζουμε  με αδιαφορία και τη διάκριση

μελών μας στους αγώνες.

Επίσης κατά καιρούς θα διοργανώνουμε  διαλέξεις και συνέδρια από ειδικούς επιστήμονες για θέμα-

τα Αθλητισμού και Υγείας.

Μέχρι στιγμής 20 συνάδελφοι , άνδρες και γυναίκες έχουν δηλώσει συμμετοχή στην ομάδα.

●  Μπάσκετ: Συμμετέχουν 21 συνάδελφοι, οι 17 αθλητές με δελτία. 

Συμμετείχαμε για πρώτη φορά στο Πρωτάθλημα μπάσκετ του Ε.Κ.Θ. την περίοδο 2011-2012 στην Α2

κατηγορία και κατακτήσαμε αήττητοι μετά από 26 αγώνες το πρωτάθλημα.

Την περίοδο 2012-2013 η ομάδα κατέκτησε την 3η θέση του Πρωταθλήματος στην Α1 Κατηγορία.

Φέτος 3 αγωνιστικές πριν το τέλος διεκδικούμε το Πρωτάθλημα και είμαστε στην 1η θέση σε τριπλή ι-

σοβαθμία.

Επίσης, για το θεσμό του Κυπέλλου μπάσκετ του Ε.Κ.Θ. με ομάδες Α1 και Α2 κατηγορίας διεκδικούμε

και το Κύπελλο αφού ήδη έχουμε προκριθεί στους ημιτελικούς 

●  Ποδόσφαιρο 8Χ8: Συμμετέχουν 25 συνάδελφοι, οι 22 αθλητές με δελτία. 

Την περσινή χρονιά δεν πραγματοποιήθηκαν τα Πρωταθλήματα της Ο.Τ.Ο.Ε. όσο και του Ε.Κ.Θ. και η

ομάδα δεν είχε αγωνιστική συμμετοχή αλλά μόνο φιλικούς και εσωτερικούς αγώνες.

Φέτος ξεκίνησε στις 11 Απριλίου 2014 το Πρωτάθλημα Ε.Κ.Θ. 8Χ8 και στον πρώτο αγώνα η ομάδα μας

κέρδισε την πρώτη αντίπαλό της με σκορ 3-2.

●  Union Eurobank Running Team:

Στον 2ο Νυκτερινό Ημιμαραθώνιο της Θεσσαλονίκης συμμετείχαν 22 μέλη μας με κάλυψη συμμετο-

χής από το Σωματείο, εκ των οποίων οι 5 συνάδελφοι στον Ημιμαραθώνιο στην απόσταση των 21 χιλιομέ-

τρων και οι 17 συνάδελφοι στην απόσταση των 5 χιλιομέτρων. 

Στον 9ο Διεθνή Μαραθώνιο «Μέγας Αλέξανδρος» συμμετείχαν 26 μέλη μας με κάλυψη συμμετοχής

από το Σωματείο, εκ των οποίων οι 16 συνάδελφοι στην απόσταση των 10 χιλιομέτρων και οι 10 συνά-

δελφοι στην απόσταση των 5 χιλιομέτρων.

Εργασιακός Αθλητισμός Union Θεσσαλονίκης
Αξιέπαινη προσπάθεια συναδέλφων-Σωματείου



ΚΕΦΑΛΑΙΟ 5Ο - ΣΥΝΔΙΚΑΛΙΣΤΙΚΕΣ ΠΑΡΕΜΒΑΣΕΙΣ

Η νέα συνεργασία (επένδυση) της FAIRFAX Financial
Holdings Limited στην Eurobank Properties

αποτελεί μήνυμα αισιοδοξίας για την Eurobank
και για την Ελλάδα

Στις 19/06/2013 ανακοινώθηκε η συμφωνία της FAIRFAX (γνωστή, διεθνής εταιρίας συμμετοχών χρη-

ματοοικονομικών υπηρεσιών) και της Τράπεζας που αφορά την Αύξηση του Μετοχικού Κεφαλαίου

(Α.Μ.Κ.) της θυγατρικής της εταιρείας, Eurobank Properties (δυναμική ελληνική εταιρεία ακινήτων), ύ-

ψους € 200 εκ.

Η ως άνω αλλοδαπή εταιρεία δεσμεύτηκε ότι να καλύψει περίπου € 144 εκ. στην Α.Μ.Κ. της Properties

που σημαίνει ότι η θυγατρική της Eurobank εκτινάσσεται στην 1η θέση των εταιρειών διαχείρισης ακινή-

των στην Ελλάδα και στην ευρύτερη περιοχή. 

Η FAIRFAX ελέγχει το 42% της εταιρείας (από το 19% που είχε) και η Eurobank το 33,5%, αλλά και το

management της Eurobank Properties για τα επόμενα επτά (7) χρόνια. (Εφόσον το ποσοστό της παραμέ-

νει πάνω από το 20%).

Ταυτόχρονα όμως η επένδυση της FAIRFAX στην Eurobank Properties αποτελεί  έπαινο για την ίδια την

εταιρεία και το στελεχιακό της δυναμικό, υπό την ηγεσία του κ. Γ. Χρυσικού, όπως ο ίδιος ο Πρόεδρος και

Διευθύνων Σύμβουλος της FAIRFAX, κ. Prem Watsa, δημόσια αναγνωρίζει.

Η προέκταση όμως αυτής της επιχειρηματικής κίνησης έχει θετικό αντίκτυπο και στο επενδυτικό

κλίμα που έχει ανάγκη η χώρα, γιατί όπως λέει ο κ. Watsa:

«Οι Έλληνες έχουν περάσει μέσα από τεράστιες δυσκολίες, αλλά θεωρούμε ότι είναι πλέον ορατό το

φως στο τέλος του τούνελ. Πιστεύουμε ότι η Ελλάδα έχει κάνει σημαντικά βήματα στην αντιμετώπιση ση-

μαντικών ζητημάτων στους κύριους τομείς της Οικονομίας της, ενθαρρύνοντας με τον τρόπο αυτό τις ξέ-

νες επενδύσεις και δημιουργώντας θετική δυναμική που θα συμβάλλει στην αύξηση της απασχόλησης

και την ενίσχυση της ανάπτυξης στην χώρα…».

Το Σωματείο μας χαιρέτισε αυτήν την σημαντική συμφωνία, γιατί δικαιώνει την πάγια θέση του σύμ-

φωνα με την οποία οι επενδύσεις στην χώρα και η ανάπτυξη της Οικονομίας είναι προϋποθέσεις διατή-

ρησης και αύξησης της απασχόλησης, δηλαδή του Πρώτου Στόχου των υγιώς σκεπτόμενων Συνδικάτων

της χώρας σήμερα!

Η κυβερνητική σταθερότητα, το ήπιο πολιτικό κλίμα, η ομαλοποίηση των εργασιακών σχέσεων και η

επανα φορά των ελεύθερων συλλογικών διαπραγματεύσεων εργοδοτών - εργαζομένων, είναι βασικές πα-

ράμετροι επιτυχίας του ΕΘΝΙΚΟΥ ΣΤΟΧΟΥ που είναι η έξοδος της χώρας από την κρίση χρέους και ελλειμ-

μάτων…
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Ύποπτη η φημολογία περί haircut στις καταθέσεις
Δημόσια παρέμβαση του Προέδρου του Δ.Σ. 

του Union Στάθη Χαρίτου για την κινδυνολογία 
του «κουρέματος» των καταθέσεων και για το 

μέλλον Τραπεζών και Τραπεζοϋπαλλήλων

Ανάγκη συνεννόησης  

Την ώρα που αναμένονται οι νέοι στρατηγικοί επενδυτές στις Ελληνικές Τράπεζες και με αισιοδοξία

φαίνεται η νέα μετοχική αναδιάταξη στο ελληνικό banking με την υποχώρηση του μετοχικού (άρα και δι-

οικητικού) ελέγχου της Τρόικας, ξαναβγήκαν από τα ντουλάπια οι «σκελετοί» των τρομολάγνων (με το

αζη μίωτο;) περί «κουρέματος» των καταθέσεων στις Ελληνικές Τράπεζες…

Η περί του αντιθέτου καθησυχαστική δήλωση του Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος κ. Γ. Προβόπου-

λου στην αντιπροσωπεία της Ο.Τ.Ο.Ε. που τον επισκέφτηκε στις 11/12/2013, πέρασε στα «ψιλά» του Τύπου.

Λίγες ημέρες αργότερα έρχεται ο ίδιος ο Επίτροπος για την Εσωτερική Αγορά της Ε.Ε. κ. Μισέλ Μπαρ-

νιέ σε συνέντευξη του στο «Έθνος της Κυριακής» (15/12/2013) και ξεκαθαρίζει ότι «ποτέ δεν θα θιγούν οι

καταθέσεις το συνολικό ποσό των οποίων ανέρχεται σε 100.000 € και κάτω σε περίπτωση bail-in ή αν

μία Τράπεζα χρεοκοπήσει».

Μία ημέρα νωρίτερα (Σάββατο, 14/12/2013) ο Πρόεδρος του Δ.Σ. του Σωματείου μας (βλ. συνέντευξη

του στο www.2013epsilon.blogspot.com), απάντησε στα κρίσιμα ερωτήματα των συναδέλφων και των συ-

ναλλασσομένων με τις Τράπεζες.

♦ Αν κινδυνεύουν ή όχι οι καταθέσεις.

♦ Γιατί παρατηρείται τάση μείωσης των καταθέσεων.

♦ Ποιο το μέλλον Τραπεζών και Εργαζομένων.

♦ Τι ρόλο παίζουν οι σωστές εργασιακές σχέσεις.

♦ Ναι ή Όχι στους ξένους επενδυτές και γιατί.

Θα πρέπει να γίνει κατανοητό προς κάθε κατεύθυνση ότι ο κυριότερος αντίπαλος της δύσκολης πο-

ρείας για την εξυγίανση της Οικονομίας και για την έξοδο από την κρίση της είναι ο λαϊκισμός και η ψη-

φοθηρία.

Πώς να εμπιστευτούν την χώρα μακροπρόθεσμοι επενδυτές (που είναι και το ζητούμενο), όταν το

«ψυχολογικό» πλαίσιο που φοβούνται το εξυφαίνουμε εμείς οι ίδιοι και όσοι έχουν συμφέρον στην χρεο-

κοπία της χώρας;

Είναι αυτό που κομψά (sic) το αποκαλούμε «πολιτικό ρίσκο» που αυξάνει, τόσο περισσότερο, όσο πλη-

σιάζουμε προς μία εκλογική αναμέτρηση, με 1η (;) στάση τώρα τις επερχόμενες ευρωεκλογές!

Κι όμως: Η Ελλάδα είναι από τις ελάχιστες χώρες που διαθέτει ειδικό ταμείο προστασίας των Τρα-

πεζών (Τ.Χ.Σ.) με απόθεμα 10,6 δις €, για την εκπλήρωση αυτού του σκοπού. Σαφώς και υπάρχουν προ-

βλήματα, ως αποτέλεσμα της κρίσης όπως π.χ. είναι τα μη εξυπηρετούμενα δάνεια (περί τα 70 δις €) και

το P.S.I. που υπέστησαν οι Τράπεζες («κούρεμα» στα ομόλογα του Ελληνικού Δημοσίου που είχαν στην

κατοχή τους). Στα δομικά αυτά όμως προβλήματα της Οικονομίας είναι κρίμα να προστίθενται και άλλα με

κυρίαρχο τον κλονισμό της εμπιστοσύνης των καταθετών προς την πιο ενδεδειγμένη σήμερα κατεύθυνση

από πλευράς  ασφάλειας και επικέρδειας που είναι οι καταθέσεις στις Τράπεζες. 



Στα ζητήματα αυτά θεωρούμε ότι ούτε το συνδικαλιστικό κίνημα πρέπει να μείνει αδιάφορο και πε-

ριοριζόμενο στο συντεχνιακό του ρόλο. Πρέπει να παίρνει πρωτοβουλίες και να συμβάλει με προτάσεις,

ανεπηρέαστες από πολιτικές σκοπιμότητες, γιατί το συνολικό πρόβλημα των Τραπεζών, άμεσα αφορά και

έχει επιπτώσεις στους εργαζόμενους στις Τράπεζες.

Η ανάγκη συνεννόησης και κοινωνικής αλληλεγγύης είναι αμφίδρομη. Έχουμε καταστατική υπο-

χρέωση να προασπίσουμε την απασχόληση και τα βασικά δικαιώματα των εργαζομένων στις Τράπεζες,

με την προϋπόθεση όμως ότι αυτές θα επιβιώσουν!

8 Μαρτίου 2014: Διεθνής Ημέρα Γυναικών

Η ισότητα γυναικών και ανδρών αποτελεί μία από τις θεμελιώδης αξίες του κοινοτικού δικαίου. Οι

στόχοι της Ευρωπαϊκής Ένωσης στο θέμα της ισότητας γυναικών και ανδρών αφορούν αφενός την εξα-

σφάλιση ίσων ευκαιριών και μεταχείρισης για τα δύο φύλα και αφετέρου την καταπολέμηση κάθε μορφής

διακρίσεων λόγω φύλου. Ως προς αυτό, η Ε.Ε. διατηρεί μία διττή προσέγγιση συνδέοντας ειδικές ενέργει-

ες με το λεγόμενο “gender mainstreaming”. Το συγκεκριμένο ζήτημα έχει επίσης μία διεθνή διάσταση ό-

σον αφορά την καταπολέμηση της φτώχειας, την πρόσβαση στην εκπαίδευση και τις υπηρεσίες υγείας,

την συμμετοχή στην οικονομία και στην διαδικασία λήψης αποφάσεων, τα δικαιώματα των γυναικών ως

ανθρώπινων δικαιωμάτων. 

Όποιος πιστεύει στην ισότητα των φύλων δεν έχει ανάγκη από επετείους, για να την αναγνωρίζει, ως

συνταγματικό δικαίωμα, αλλά και ως κοινωνική απαίτηση.

Στην χώρα μας έχουμε δρόμο ακόμα να διανύσουμε έτσι ώστε να ισοσκελιστούν τα ποσοστά εργασίας

ανάμεσα στα δύο φύλα, αφού οι επαγγελματικά ενεργές γυναίκες είναι το 53,9%, ενώ το αντίστοιχο πο-

σοστό των ανδρών είναι 79%.

Το ίδιο συμβαίνει και στην αμοιβή της εργασίας στην Ελλάδα. Οι άνδρες έχουν κατά 22% υψηλότερους

μισθούς από τις γυναίκες.

Και όμως οι γυναίκες στην Ελλάδα ολοκληρώνουν την 9χρονη υποχρεωτική εκπαίδευση σε ποσοστό

87,2%, έναντι του 79,5% των ανδρών.

Οι Ελληνίδες παρουσιάζουν υψηλότερα ποσοστά στην κατοχή τίτλων τριτοβάθμιας εκπαίδευσης (κά-

τοχοι πτυχίων το 31,4% των γυναικών, έναντι 25,7% των ανδρών για το έτος 2010).

Η αξιοποίηση όμως των γυναικών στις υψηλές θέσεις ευθύνης των επιχειρήσεων δεν είναι ανάλογη.

Μόλις το 5% των γυναικών συμμετέχει στα Διοικητικά Συμβούλια των επιχειρήσεων.

Σε δημοσιευμένη έρευνα του Ευρωβαρόμετρου (07/03/2013), έξι (6) στους δέκα (10) Έλληνες απάντη-

σαν πως περισσότερες γυναίκες στην πολιτική θα απέτρεπαν πιο εύκολα τις συγκρούσεις και τους πολέ-

μους, ενώ σχεδόν επτά (7) στους δέκα (10) επιμένουν ότι οι συνθήκες διαβίωσης θα ήταν καλύτερες με με-

γαλύτερη γυναικεία παρουσία στην εξουσία. 

Ειδικά σήμερα στην Ελλάδα της κρίσης, όπου τα ποσοστά  α ν ε ρ γ ί α ς  των γυναικών αυξήθηκαν ρα-

γδαία, επιβάλλεται η αποτελεσματική  προστασία της  μ η τ ρ ό τ η τ α ς  και η ενίσχυση της εργαζόμενης

μητέρα και όχι ο «παραμερισμός» της, γιατί… γεννάει και παίρνει άδειες (!). Οι προβλεπόμενες άδειες μη-

τρότητας με αποδοχές στην χώρα μας είναι μικρότερες όχι μόνο από τις αντίστοιχες των χωρών της Ευρώ-

πης, της Ρωσίας, του Καναδά, του Ιράν κλπ, αλλά και από αυτές στα υπόλοιπα κράτη της Βαλκανικής…

Πρόταση συγκεκριμένη

Να στραφούν οι γυναίκες στον τομέα των νέων τεχνολογιών και της ψηφιακής οικονομίας. Παρά τα

υψη λά επίπεδα ανεργίας, καταγράφεται ένα έλλειμμα δεξιοτήτων νέων τεχνολογιών, που αντιστοιχεί σε
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500.000 κενές θέσεις εργασίας μέχρι το 2015. Παράλληλα, οι νέες τεχνολογίες λόγω της ευελιξίας που

προσφέρουν, εξυπηρετούν καταλυτικά την ανάγκη των γυναικών για συμφιλίωση οικογενειακής και επαγ -

γελματικής ζωής. 

Μειώσεις μισθών Προσωπικού Eurobank εξαιτίας 
της Κλαδικής Σ.Σ.Ε. μεταξύ Ο.Τ.Ο.Ε.-Τραπεζών 

της 14 Μαΐου 2013

Είχαμε βαρεθεί να διαψεύδουμε συνεχώς φήμες. Πρώτα «οργίαζαν» οι φήμες (ανακυκλούμενες από

επιτήδειους ή αδαείς ή απλώς αφελείς) για την κατάργηση του Συνταξιοδοτικού Προγράμματος του Προ-

σωπικού.

Με την Επιχειρησιακή Σ.Σ.Ε. που υπογράψαμε με την Τράπεζα στις 01/05/2013 το πρόγραμμα όχι μό-

νο δεν καταργήθηκε, αλλά «άνοιξε» και για όποιον ήθελε να πάρει μέρος ή το σύνολο των κεφαλαίων που

είχαν σχηματισθεί από τις εργοδοτικές εισφορές σε μία ομολογουμένως δύσκολη εποχή για τους εργαζό-

μενους.

Οι ίδιες φήμες ήθελαν την κατάργηση της συμπληρωματικής ιατρικής και νοσοκομειακής περίθαλψης

που προσφέρει η Τράπεζα στο Προσωπικό, μέσω της θυγατρικής της ασφαλιστικής εταιρείας «ERB Ασφα-

λιστικές Υπηρεσίες Α.Ε.» - Eurolife. Με την παραπάνω Ε.Σ.Σ.Ε. του Σωματείου μας απλά…  ε ν ι σ χ ύ- θ η κ ε

αυτή η παροχή για τις οδοντιατρικές, ορθοδοντικές και οφθαλμολογικές δαπάνες του Προσωπικού! 

Μετά είχαμε νέο «μπαράζ» φημών για τις μειώσεις στον μισθό (- 6%) που υπέγραψαν η Ο.Τ.Ο.Ε. και

οι Τράπεζες στη νέα Κλαδική Σ.Σ.Ε. της 14ης Μαΐου 2013. 

Είχαμε τονίσει κατ’ επανάληψιν σε σωρεία ανακοινώσεων μας, αλλά και αναλυτικά παρουσιάσει στην

Γενική Συνέλευση των μελών μας στις 18 Μαΐου 2013, ότι: 

➢ Δεν επιτρέπεται στην Τράπεζα (άρθρο 5 του Κανονισμού Προσωπικού) να προβεί σε καμία μονο-

μερή μείωση των αποδοχών των εργαζομένων, έστω και αν αυτή προέρχεται από Κλαδική Σ.Σ.Ε.

(Ο.Τ.Ο.Ε. - Τραπεζών) και αφορά αποδοχές που αυτή ρυθμίζει («νόμιμες»).

➢ Μόνο με την γραπτή και ενυπόγραφη συναίνεση ενός εκάστου εργαζόμενου είναι δυνατή η ως ά-

νω μείωση των αποδοχών του Προσωπικού που αφορούν μόνο μέρος των αποδοχών (π.χ. βασικό

μισθό, επίδομα γάμου, επίδομα τέκνων Ο.Τ.Ο.Ε., επιστημονικό επίδομα, επίδομα πολυετίας κλπ)

σε ποσοστό - 6%. 

Η δυνατότητα αυτή των εργαζομένων επιβεβαιώθηκε με την τελευταία Επιχειρησιακή Συλλογική Σύμ-

βαση Εργασίας που υπέγραψε το Σωματείο μας με την Διοίκηση της Τράπεζας στις 13 Ιουνίου 2013

(ΚΑΝΟΝΙΣΜΟΣ ΠΡΟΣΩΠΙΚΟΥ) και δεν μπορεί να αλλάξει για τουλάχιστον τρία (3) χρόνια…

➢ Οριστικά χαμένο είναι το ΕΠΙΔΟΜΑ ΙΣΟΛΟΓΙΣΜΟΥ (μεταφράζεται σε μισθολογική μείωση 3,5%)

που είχε καθιερωθεί με Κλαδική Σ.Σ.Ε. (Ο.Τ.Ο.Ε. - Τραπεζών) και καταργήθηκε πάλι με Κλαδική

Σ.Σ.Ε. (Ο.Τ.Ο.Ε. - Τραπεζών) στις 14/05/2013…

ΠΑΡΕΜΒΑΣΕΙΣ ΠΡΟΣ ΤΗΝ ΔΙΟΙΚΗΣΗ ΤΗΣ ΤΡΑΠΕΖΑΣ



Η θέση του Σωματείου μας

Η θέση μας αναλυτικά αναφέρεται στον 36ο Διοικητικό Απολογισμό (Ανακ. Νο 65/10-05-2013) στις σε-

λίδες 51 έως 55.

Αιτιολογούμε γιατί δεν συμφωνήσαμε με τις μειώσεις που προβλέπει η τελευταία Κλαδική Σ.Σ.Ε. της

Ο.Τ.Ο.Ε. (14/05/2013) και δεν την ψηφίσαμε στα  αρμόδια όργανα της Ο.Τ.Ο.Ε.

Απαριθμήσαμε τις ΕΙΣΟΔΗΜΑΤΙΚΕΣ ΑΠΩΛΕΙΕΣ που ως τραπεζοϋπάλληλοι ήδη έχουμε υποστεί για διά-

φορες αιτίες.

Αν είχε τεθεί στην Κλαδική Σ.Σ.Ε. «ρήτρα προστασίας της απασχόλησης» η στάση μας θα ήταν διαφο-

ρετική. Τέτοια ρήτρα δεν ετέθη. 

Στην Eurobank μόλις πριν ένα (1) χρόνο έγιναν μειώσεις των αποδοχών με απόφαση της Τράπεζας

(Ανακ. υπ’ αριθ. 23/28-06-2012 της Γενικής Διεύθυνσης Ανθρώπινου Δυναμικού) και οικειοθελή προσχώ-

ρηση του Προσωπικού σε αυτές και μέρους των παροχών με την Ε.Σ.Σ.Ε. που υπογράψαμε με την Τράπε-

ζα στις 27/06/2012.

Η μείωση του λειτουργικού κόστους της Τράπεζας (άρα και του αντίστοιχου εργατικού) από την έ-

ναρξη της κρίσης (2008) μέχρι σήμερα είναι εντυπωσιακή:  Φτάνει το 30%!

Εξαιτίας όλων των πιο πάνω λόγων η εισήγηση μας προς την Διοίκηση της Τράπεζας (έγγραφο μας με

Α.Π. 358 της 14/06/2013) για την εφαρμογή των μειώσεων που προβλέπει η Κλαδική Σ.Σ.Ε. της

Ο.Τ.Ο.Ε./14-05-2013 ήταν  α ρ ν η τ ι κ ή.

Προς: κα Αθηνά Δεσύπρη Αθήνα, 14/06/2013

Γενικό Διευθυντή Ανθρώπινου Δυναμικού Eurobank Α.Π.: 358

Θέμα: Μειώσεις μισθών Προσωπικού Eurobank εξαιτίας της Κλαδικής Σ.Σ.Ε. μεταξύ 

Ο.Τ.Ο.Ε. - Τραπεζών της 14ης Μαΐου 2013

Με την παρούσα επιθυμούμε να ευχαριστήσουμε την Διοίκηση της Τράπεζας για το αίσιο τέλος των

διαπραγματεύσεων που είχαμε μαζί της και που μας οδήγησε στην υπογραφή του νέου Κανονισμού

του Προσωπικού της Eurobank.

Το σύγχρονο και ενιαίο καθεστώς εργασιακών σχέσεων της Τράπεζας υπήρξε σημαντικό «εργαλείο»

ανάπτυξης κατά την παρελθούσα περίοδο των εκτεταμένων συγχωνεύσεων άλλων Τραπεζών που συ-

νέβαλαν στην πρωτοκαθεδρία της Eurobank στο τραπεζικό σύστημα, μέσα σε σύντομο χρονικό διά-

στημα. Είναι επίσης ο Κανονισμός αυτός και σημαντικό πλεονέκτημα της Τράπεζας ενόψει της επόμε-

νης ημέρας κατά την οποία το Τ.Χ.Σ. αποτελεί τον  ε λ έ γ χ ο ν τ α  και  κ ύ ρ ι ο  μέτοχο της Eurobank.

Υπενθυμίζουμε ότι σύμφωνα με τον ισχύοντα και επιβεβαιωθέντα Κανονισμό Προσωπικού η αμοιβή ερ-

γασίας δεν προσδιορίζεται σύμφωνα με τα οριζόμενα από τις Κλαδικές Σ.Σ.Ε. Ο.Τ.Ο.Ε. - Τραπεζών («Ενιαίο

Μισθολόγιο») που αποτελούν τα ελάχιστα των νομίμων αποδοχών των εργαζομένων, αλλά από τον συ-

νολικό συμβατικό και ενιαίο μισθό που προκύπτει από την ατομική σύβαση εργασίας ενός εκάστου ερ-

γαζόμενου και ο οποίος δεν επιτρέπεται να μειωθεί για τον  ο π ο ι ο δ ή π ο τ ε  λόγο  μ ο ν ο μ ε ρ ώ ς.

Αυτές οι αποδοχές του Προσωπικού της Eurobank σύμφωνα με την υπ’ αριθ. 23/28-06-2012 Ανακοί-

νωση σας μειώθηκαν οικειοθελώς για τους εργαζόμενους που γραπτώς συνηγόρησαν προς τούτο (η

συντριπτική πλειοψηφία των όσων αφορούσε το μέτρο) με αποτέλεσμα:

(α) Μείωση 4% για τα πρώτα 26.100 € των ετήσιων αμοιβών.

(β) Μείωση 8% για τις ετήσιες αμοιβές, μεταξύ 26.100 € και 50.000 €.

(γ) Μείωση 12% έως και 15% κλιμακούμενα, για τις ετήσιες αμοιβές άνω των 50.000 €.
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Υπολογίζουμε ότι από την έναρξη της «κρίσης» η συνολική μείωση του λειτουργικού κόστους της

Τράπεζας έχει ξεπεράσει το 30%. Στην μεγάλη αυτή οικονομία πόρων το μεγαλύτερο μερίδιο έχει η μεί-

ωση των παροχών και των αμοιβών του Προσωπικού της Τράπεζας, όπως πολύ καλύτερα γνωρίζετε…

Στην Eurobank οι κύριες αμοιβές του Προσωπικού ήταν συνδεδεμένες με το τελικό αποτέλεσμα της

Τράπεζας (κέρδη) πράγμα που για μία 5ετία περίπου δεν ισχύει, λόγω ζημιών της Τράπεζας, εξαιτίας

της κρίσης, του P.S.I. και της επαναγοράς ομολόγων, οπότε οι αμοιβές των εργαζομένων στον χώρο μας

είχαν   καθηλωθεί και εξαιτίας αυτού του λόγου. 

Πρόταση

Για όλους τους παραπάνω εύλογους και αληθείς λόγους θα πρέπει να μην εφαρμοστούν στον χώρο

μας οι προβλεπόμενες από την Κλαδική Σ.Σ.Ε./14-05-2013 μισθολογικές μειώσεις κατά 6% και η Τρά-

πεζα να αρκεστεί στις αντίστοιχες μειώσεις κατά 3,5% που αντιστοιχούν στην κατάργηση του

ΕΠΙΔΟΜΑΤΟΣ ΙΣΟΛΟΓΙΣΜΟΥ. 

Ευνόητο είναι ότι οι μισθολογικές μειώσεις της ως άνω Κλαδικής Σ.Σ.Ε. θα απεικονιστούν μειωμένες στις νό-

μιμες αποδοχές των εργαζομένων που επηρεάζονται από την Κλαδική Σύμβαση μεταξύ Ο.Τ.Ο.Ε. - Τραπεζών της

14ης Μαΐου 2013 (βασικός μισθός, επίδομα γάμου, επίδομα τέκνων, επιστημονικό επίδομα, επίδομα πολυε-

τίας κλπ), αλλά επί της ουσίας ο συνολικός συμβατικός μισθός κάθε υπαλλήλου θα μείνει αμετάβλητος.

Αν τελικά η Τράπεζα δεν κάνει δεκτό αυτό το  δ ί κ α ι ο  αίτημα μας, τότε σε κάθε περίπτωση η μείω-

ση των νομίμων αποδοχών που καθορίζουν οι Κλαδικές Σ.Σ.Ε. σύμφωνα με τον όρο της τελευταίας Κλα-

δικής Σ.Σ.Ε. Ο.Τ.Ο.Ε. - Τραπεζών/14-05-2013 περί μείωσης κατά 6% (παρ. 1.1 και 1.2 της Σύμβασης) θα

πρέπει να τύχει της έγγραφης και ενυπόγραφης αποδοχής των εργαζομένων της Eurobank,  π ρ ι ν

εφαρ μοστούν, σύμφωνα με τα προβλεπόμενα στον ΚΑΝΟΝΙΣΜΟ ΠΡΟΣΩΠΙΚΟΥ που πρόσφατα το Σω-

ματείο μας υπέγραψε με την Διοίκηση της Τράπεζας (βλ. άρθρο 5. Αποδοχές Προσωπικού: «Μονομε-

ρής μείωση από την Τράπεζα του συνολικού συμβατικού μισθού δεν είναι δυνατή»).

Ευχαριστούμε για την συνεργασία. 

Με τιμή

Για το Δ.Σ. του Σωματείου (Union) Eurobank

Ο Πρόεδρος Ο Γεν. Γραμματέας

Στάθης Χαρίτος Γιάννης Σιδεράτος

Η Διοίκηση της Τράπεζας αποδέχτηκε το αίτημα μας, ώστε να μην εφαρμοστούν οι νέες μισθολογι-

κές μειώσεις κατά 6% που προέβλεπε η Κλαδική Συλλογική Σύμβαση Εργασίας Ο.Τ.Ο.Ε.-Τραπεζών/14-

05-2013 στο Προσωπικό της Τράπεζας.

Η απόφαση αυτή της νέας Διοίκησης και της Γενικής Διεύθυνσης Ανθρώπινου Δυναμικού έγινε δεκτή

με ανακούφιση από το σύνολο του Προσωπικού που είχε συμμετάσχει πολύ πρόσφατα στην οικειοθελή

μείωση των αποδοχών του (Ιούλιος 2012)…

Εργασιακά προβλήματα λειτουργικής συγχώνευσης
Ωράριο – Βάρδιες, Υπερωρίες

Για τα παραπάνω θέματα είχαμε εγκαίρως επιστήσει την προσοχή της Τράπεζας με σχετικό έγγραφο

μας (Α.Π. 447/10-10-2013) δηλαδή πολύ πριν την έναρξη της λειτουργικής συγχώνευσης με τις τ. Τράπε-

ζες, Νέο Τ.Τ. και Νέα Proton Bank.



Δυστυχώς για μία ακόμη φορά δεν έχουμε εισακουστεί με αποτέλεσμα αρκετά «στελέχη» κυρίως στις

Κεντρικές Μονάδες και Υπηρεσίες χωρίς την δέουσα προετοιμασία και την οφειλόμενη συμμόρφωση με

το πνεύμα και με το γράμμα της κείμενης εργατικής νομοθεσίας να αυθαιρετούν στην διαχείριση του αν-

θρώπινου δυναμικού (παλιού και νέου) και να εκθέτουν την Τράπεζα για πολλοστή φορά στα αρμόδια

ελεγκτικά όργανα της Πολιτείας. Αμαυρώνουν έτσι το όνομα της στην Κοινή Γνώμη και στα καραδοκού-

ντα δημοσιεύματα.

Τα «τσουχτερά» πρόστιμα είναι άλλη μία διάσταση που πρέπει να απασχολήσει την Διοίκηση της Τρά-

πεζας. 

Δεν είναι δυνατόν κατά την κρίσιμη περίοδο που διάγουμε με προτεραιότητα την υπαρξιακή διασφά-

λιση Τράπεζας-Εργαζομένων να επιβαρύνεται η επιχείρηση με πρόστιμα εξαιτίας της παραβίασης του Νό-

μου. Σε περίοδο περιστολής λειτουργικών εξόδων και μισθολογικών-ασφαλιστικών μειώσεων δεν είναι

δυνατό να υπάρχουν υψηλόβαθμα στελέχη που να αδιαφορούν για τις επιπτώσεις των διοικητικών πρά-

ξεων ή παραλείψεων τους, δίνοντας δικαιώματα αρνητικού σχολιασμού. 

Προτείνουμε δημόσια τα πρόστιμα από παραβιάσεις της εργατικής νομοθεσίας να καταλογίζονται

στα υπεύθυνα και υπόλογα στελέχη που αδιαφόρησαν για όσα ο νόμος επιτάσσει.

Εκτός κι αν αυτό είναι «κεντρική γραμμή» της Διοίκησης οπότε εδώ δεν υπάρχει, ούτε γνώση, ούτε

συμμόρφωση…

Αντιλαμβανόμαστε τις δυσκολίες της λειτουργικής συγχώνευσης της Eurobank με τις άλλες δύο Τρά-

πεζες, ειδικά μετά την μαζική αποχώρηση άξιων συναδέλφων με την εθελούσια.

Γνωρίζουμε την κρίσιμη καμπή που διερχόμαστε και αυτός είναι ένας επιπλέον λόγος που αναζητάμε

κοινωνικές συμμαχίες.

Εμείς πρώτοι σε κάθε ευκαιρία και προς κάθε κατεύθυνση στην Ελλάδα και στο εξω τερικό μιλάμε για

τα άυλα περιουσιακά στοιχεία της Eurobank και το άρτιο Προσωπικό της. 

Δηλώνουμε «τεχνογνωσία» στις συγχωνεύσεις, αφού η Eurobank αποτελείτο ήδη από το προϊόν συγ-

χωνεύσεων επτά (7) προηγούμενων Τραπεζών και τοποθετηθήκαμε δημόσια, αλλά και αρμοδίως, για ένα

ενιαίο εργασιακό καθεστώς, με ισότιμη συμμετοχή σε αυτό όλων τω συναδέλφων ανεξαρτήτως Τράπεζας

προέλευσης και στην βάση αξιοκρατικών κριτηρίων.

Έχουμε απορρίψει την ρουσφετολογία ως μέσο ανέ λιξης του Προσωπικού και τον κομματικό ή συν-

δικαλιστικό παραγοντισμό στην υπηρεσιακή του εξέλιξη και αυτό ΤΟ ΓΝΩΡΙΖΟΥΝ ΟΛΟΙ ΟΙ ΕΡΓΑΖΟΜΕΝΟΙ

ΣΤΗΝ Eurobank, όπου και αν ανήκουν. Την τελική ευθύνη στην παραβίαση του αξιοκρατικού κανόνα την

έχουν όσοι  α π ο φ α σ ί ζ ο υ ν  και όχι όσοι εισηγούνται αυτή την παραβίαση…

Γνωρίζουμε επίσης ότι η συντριπτική πλειοψηφία των συναδέλφων της Eurobank  κ α λ ο δ έ χ τ η κ ε

τους συναδέλφους μας από το τ. Τ.Τ. και την τ. Proton Bank στις μονάδες υπηρεσίας που συναντιούνται. 

Υπάρχουν όμως και κρούσματα μη ενδεδειγμένης υπηρεσιακής και συναδελφικής συμπεριφοράς που

μας εκθέτουν όλους. 

Απευθύναμε λοιπόν  τ ε λ ε υ τ α ί α  προειδοποίηση σε κάθε υπεύθυνο τέτοιων αντιεπαγγελματικών

συμπεριφορών, ώστε να συμμορφωθεί. Όλοι οφείλουν να συνεργαστούν αρμονικά με τους νέους συνα-

δέλφους μας και αυτοί με την σειρά τους αντιστοίχως. 

Δεν αποτελεί δικαιολογία το γεγονός του ότι δεν έγινε ποτέ λειτουργική συγχώνευση Τ.Τ. και Τ.Bank

και ότι ποτέ οι συνάδελφοι της τελευταίας δεν ανέλαβαν θέσεις ευθύνης στην τότε Τράπεζα που τους

απορ ρόφησε (Τ.Τ.). 

Εδώ το Σωματείο μας μπορεί να μην συνδιοικεί με την Τράπεζα, αλλά έχει τον τρόπο να επιβάλει τον

σεβασμό στις αρχές της ισοπολιτείας και της αξιοκρατίας. 
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Το Υπόμνημα του Σωματείου μας

Κατόπιν τούτων κοινοποιήσαμε προς όλο το Προσωπικό το προαναφερθέν υπόμνημα μας προς την Δι-

οίκηση της Τράπεζας (Α.Π. 447/10-10-2013), έτσι ώστε κάθε αρμόδιο στέλεχος, αλλά και κάθε απλός συ-

νάδελφος να λάβουν γνώση, με την ελπίδα ότι δεν θα χρειαστεί να επανέλθουμε.

Α. Με την παρούσα θα θέλαμε να επιστήσουμε την προσοχή σας στην ορθή εφαρμογή της Κλαδι-

κής Σ.Σ.Ε. Ο.Τ.Ο.Ε. - Τραπεζών 2013 - 2015, άρθρο 3 (ωράριο λειτουργίας κεντρικών υπηρεσιών), κα-

θώς έχουν περιέλθει σε γνώση μας πολλές περιπτώσεις Διευθύνσεων της Τράπεζας που οι προσπά-

θειες εφαρμογής των βαρδιών δεν ανταποκρίνονται στο πνεύμα και το γράμμα της παραπάνω Σ.Σ.Ε.

Αρχικά, η κάθε Διεύθυνση θα πρέπει να ορίσει τον αριθμό, την έναρξη και την λήξη κάθε βάρδιας και εν

συνεχεία να ζητήσει από τους υπαλλήλους να επιλέξουν το ωράριο που επιθυμούν να ακολουθήσουν. Σε

περίπτωση μη συμπλήρωσης του επιθυμητού από την Τράπεζα αριθμού υποψηφίων, μπορεί η Τράπεζα να

επιλέξει αυτούς που θα συμπληρώσουν κάθε βάρδια σύμφωνα με τα οριζόμενα κριτήρια στο άρθρο 3.

Επισημαίνουμε ότι σε ορισμένες περιπτώσεις είχαμε καθολική αλλαγή ωραρίου για όλο το Προ-

σωπικό. Ενδεικτική η περίπτωση επικεφαλής Κεντρικής Μονάδας που αναφέρει προς όλους τους συ-

ναδέλφους: «Σε ενημερώνω ότι το ωράριο εργασίας σου από Δευτέρα 14/10/2013 θα είναι: Δευτέρα -

Πέμπτη 09:00 π.μ. - 16:30 μ.μ, Παρασκευή 09:00 π.μ. - 16:00 μ.μ.». 

Η αλήθεια όμως είναι ότι το ωράριο αυτό:

1) Δεν αποτελεί βάρδια αλλά μεταβολή του ωραρίου εργασίας καθώς δε νοείται ως βάρδια ένα και

μοναδικό ωράριο, αλλά καταστρατηγείται και η παρ. 3.4 της ίδιας Σ.Σ.Ε. καθώς δεν δίνει τη δυνατότη-

τα επιλογής  στον εργαζόμενο. 

2) Θα δημιουργήσει πρόβλημα στην Τράπεζα, όταν μετά από 12 μήνες όλοι οι υπάλληλοι αυτής της

διεύθυνσης θα μπορούν να αιτηθούν την επάνοδο στο προηγούμενο ωράριο σύμφωνα με την παρ. 3.5.

Μας αναφέρθηκε ότι αντί αυτού, πολλές Διευθύνσεις ζήτησαν από τους υπαλλήλους να υπογρά-

ψουν σχετική κατάσταση με το νέο ωράριο εργασίας τους. Η διαδικασία αυτή είναι εντελώς λανθα-

σμένη, καθώς εκτός από τα παραπάνω, δεν διασφαλίζεται η δυνατότητα να εκφραστεί η τυχόν άρ-

νηση του εργαζόμενου ούτε το δικαίωμα επιλογής βάρδιας... Η επιμονή ορισμένων προϊσταμένων για

υπογραφή παρόμοιων καταστάσεων ισοδυναμεί με υφαρπαγή της σύμφωνης γνώμης του εργαζόμε-

νου και αντίκειται στον Ο.Υ.Π., τις Σ.Σ.Ε., τους νόμους και τα εργασιακά δικαιώματα εν γένει. 

Προτείνουμε να αποφεύγονται οι ενυπόγραφες καταστάσεις και να προτιμάται ενημέρωση μέσω

e-mail όπου θα αναφέρεται ξεκάθαρα ότι πρόκειται για ένταξη σε βάρδια και όχι ότι αφορά το «νέο

ωρά ριο εργασίας».

Όπως και εσείς πρακτικά το αντιλαμβάνεστε αν κάποιοι υπάλληλοι δεν προσέρχονται στην υπηρεσία

τους στις 07:45 δεν μπορεί να θεωρηθεί βάρδια η προσέλευση στις 09:00. Άλλωστε, όταν η ώρα προ-

σέλευσης στα καταστήματα είναι 07:45, πως είναι δυνατόν να μην υπάρχει εργαζόμενος υποστήριξης

στις Κεντροποιημενές Υπηρεσίες που αυτά αναφέρονται/εξυπηρετούνται;

Ιδιαίτερη προσοχή στο χρόνο εργασίας κάθε βάρδιας. Δεν μπορεί να ξεπερνάει τις 37 ώρες την ε-

βδομάδα, εξαιρουμένης της απασχόλησης στην βάρδια που λήγει στις 19:00 για την οποία η διάρκεια

δεν πρέπει να υπερβαίνει τις 36 ώρες, αντίστοιχα.

Β. Ενόψει της έναρξης των διαδικασιών για την επικείμενη λειτουργική συγχώνευση Eurobank -

Νέου Τ.Τ. - Νέας Proton πρέπει να γίνει σοβαρός προγραμματισμός εργασιών και του απαιτούμενου

Προσωπικού υποστήριξης, ιδιαίτερα σε μονάδες έντασης αυτής της διαδικασίας, όπως το Ι.Τ.



Το Προσωπικό επαρκεί, η δυνατότητα βάρδιας (με τις ως άνω προϋποθέσεις) υπάρχει, άρα δεν α-

ναμένονται σοβαρά προβλήματα, αφού υπάρχει και η προηγούμενη εμπειρία.

Σε κάθε περίπτωση όμως αν χρειαστούν υπερωρίες πρέπει να γίνει έγκαιρος προγραμματισμός,

να ληφθούν οι απαραίτητες εγκρίσεις και  οπωσδήποτε να καταβληθούν στους δικαιούχους (που εί-

ναι όλοι οι υπάλληλοι, εκτός από τους διευθύνοντες) οι νόμιμες αποζημιώσεις. 

Θα παρακαλούσαμε ιδιαίτερη προσοχή στην τήρηση των ανωτέρω.

Ευχαριστούμε για την συνεργασία.  

Με τιμή

Για το Δ.Σ. του Σωματείου (Union) Eurobank

Ο Πρόεδρος Ο Γεν. Γραμματέας

Στάθης Χαρίτος Γιάννης Σιδεράτος

Στις 04/04/2014 αποστείλαμε νέο υπόμνημα προς την Διοίκηση της Τράπεζας με Α.Π. 618/04-04-

2014, σχετικά με την εφαρμογή των νόμιμων διαδικασιών ενόψει της λειτουργικής συγχώνευσης με το

Τ.Τ. και της μετάπτωσης στο λειτουργικό σύστημα της Eurobank την 13 Απριλίου 2014.

Προς: κα Αθηνά Δεσύπρη Αθήνα, 04/04/2014

Γενικό Διευθυντή Ανθρώπινου Δυναμικού Eurobank Α.Π.: 618

Κοιν.: κα Βασιλική Ραβαζούλα

Διευθυντή Υποδιεύθυνσης Μισθοδοσίας, Διαχείρισης & Εσωτερικών Υποθέσεων 

Θέμα: Εφαρμογή νόμιμων διαδικασιών

Πληροφορούμεθα ότι την Κυριακή 13/04/2014 θα πραγματοποιηθεί η λειτουργική συγχώνευση με

το Τ.Τ. και οι ενέργειες μετάπτωσης στο λειτουργικό σύστημα της Eurobank.

Για τον λόγο αυτό, μεγάλο μέρος του Προσωπικού έχει κληθεί να εργαστεί αυτή την ημέρα.

Θα θέλαμε να υπενθυμίσουμε ότι η εργασία κατά την Κυριακή δεν θεωρείται σε καμία περίπτωση

υπε ρωριακή απασχόληση αλλά έκτακτη εργασία και αμείβεται με προσαύξηση 75%. Επιπλέον ισχύουν

οι προβλεπόμενες διαδικασίες απέναντι στα όργανα του Σ.Ε.Π.Ε.

Όπως σας έχουμε έγκαιρα εκθέσει με την επιστολή μας Α.Π. 447/10-10-2013, η πάγια θέση μας είναι

ότι για κάθε επιπλέον εργασία πρέπει να καταβάλλονται οι νόμιμες αποζημιώσεις. 

Γνωρίζετε πολύ καλά ότι το Σωματείο μας με τις παρεμβάσεις αυτές δεν αποσκοπεί ούτε στην δυ-

σφήμιση της Τράπεζας, ούτε στην δημιουργία λειτουργικών προβλημάτων με αιχμή την μετάπτωση

στο λειτουργικό σύστημα της Eurobank.

Θα πρέπει οι επικεφαλής όλων των μονάδων της Τράπεζας να γνωρίζουν και να εφαρμόζουν τα νο-

μίμως προβλεπόμενα, γιατί η μοναδική εκ μέρους μας σκοπιμότητα είναι η προστασία των δικαιωμά-

των/συμφερόντων των συναδέλφων μας, παράλληλα με την απρόσκοπτη πορεία της Τράπεζας προς

την ανασυγκρότηση και την ανάπτυξη. 

Προς αποφυγή λοιπών δυσάρεστων καταστάσεων ζητάμε να τηρηθούν σχολαστικά όλες οι προβλε-

πόμενες διαδικασίες την Κυριακή 13/04/2014. 

Με τιμή

Για το Δ.Σ. του Σωματείου Union Eurobank

Ο Πρόεδρος Ο Γεν. Γραμματέας

Στάθης Χαρίτος Γιάννης Σιδεράτος
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Συμπληρωματική Ιατρική & Νοσοκομειακή Περίθαλψη
μέσω της “Eurolife ERB Ασφαλιστικής”

Αναφορικά με την εκτεταμένη καθυστέρηση του χρόνου εκκαθάρισης των δαπανών υγείας των συνα-

δέλφων μας από την “Eurolife ERB Ασφαλιστική” αποστείλαμε το με Α.Π. 423/18-09-2013 υπόμνημα μας

προς την Τράπεζα:

Προς: κα Σοφία Παπαδοπούλου Αθήνα, 18/09/2013

Διευθύντρια Εργασιακών Σχέσεων Eurobank Α.Π.: 423

Κοιν.: κα Αθηνά Δεσύπρη

Γενικό Διευθυντή Ανθρώπινου Δυναμικού Eurobank

Θέμα: Συμπληρωματική ιατρική και νοσοκομειακή περίθαλψη, 

μέσω της “Eurolife ERB Ασφαλιστικής”

Είναι γνωστά τα προβλήματα των εργαζομένων-ασφαλισμένων στο Ταμείο Υγείας που ακόμα δεν έ-

χουν λυθεί (καθυστερήσεις πληρωμών) ή δεν πρόκειται ποτέ να λυθούν (απώλεια παροχών λόγω έντα -

ξης στον Ε.Ο.Π.Υ.Υ., καθυστερήσεις εξυπηρέτησης κλπ). 

Για όλα αυτά φυσικά ουδεμία ευθύνη έχει η Τράπεζα, ούτε φυσικά το Σωματείο μας που παρ’ ότι πο-

τέ δεν είχαν εκπροσωπηθεί στα κέντρα λήψης των αποφάσεων του Ταμείου Υγείας, το είχαν πάντα

συνδράμει σε ό,τι ήθελε ζητηθεί από αυτό. 

Δυστυχώς με την επιμονή Τρόικας και Κυβέρνησης δεν υλοποιήθηκε τελικά και η κοινή μας πρόταση

για την δημιουργία Επαγγελματικού Ταμείου (εργοδοτών - εργαζομένων) στην θέση του Τ.Α.Υ.Τ.Ε.Κ.Ω./

ΤΑΑΠΤΠΓΑΕ, αντί της ένταξης του στον Ε.Ο.Π.Υ.Υ.…

Είχαμε προβλέψει τα προβλήματα από την ένταξη του Ταμείου Υγείας στον Ε.Ο.Π.Υ.Υ. και έγκαιρα

επι καιροποιήσαμε και ανανεώσαμε με Επιχειρησιακές Συλλογικές Συμβάσεις Εργασίας τις παροχές της

Τράπεζας προς το Προσωπικό, μέσω της θυγατρικής εταιρείας “Eurolife ERB Ασφαλιστικής” που αφο-

ρούν την συμπληρωματική ιατρική και νοσοκομειακή περίθαλψη του Προσωπικού της Τράπεζας.

Είναι λογικό να στραφούν περισσότεροι συνάδελφοι-ασφαλισμένοι για την εξυπηρέτηση - αποζη-

μίωση των δαπανών υγείας τους στην ως άνω λύση μετά από όσα συμβαίνουν στο Ταμείο Υγείας και

κατά συνέπεια να αυξηθεί ο όγκος της εργασίας των συναδέλφων της ERB που ασχολούνται με την

εκκαθάριση αυτών των παραστατικών στο πλαίσιο της “Eurolife ERB Ασφαλιστικής”.

Γνωρίζουμε ότι το εκεί απασχολούμενο Προσωπικό δεν ενισχύθηκε παρ’ ότι αυξήθηκε η καθημερινή

του εργασία. 

Γνωρίζουμε ότι δεν είναι στην άμεση αρμοδιότητα της Τράπεζας η επίλυση αυτού του προβλήματος

που όμως αφορά και τους υπαλλήλους της.

Είμαστε σε θέση όμως να γνωρίζουμε επίσης ότι υπάρχουν περιπτώσεις, όπου ο χρόνος εκκαθάρισης

των δαπανών υγείας των συναδέλφων μας από το λογικό όριο των  15 - 20 ημερών που ήταν πριν, έχει

φτάσει στις 60 ημέρες… Πρέπει αυτό να το βελτιώσουμε. Αυτή η καθυστέρηση ανταπόκρισης θυμίζει…

Ε.Ο.Π.Υ.Υ.!!!

Θα θέλαμε να εξετάσετε το θέμα με την δέουσα προσοχή και εν ανάγκη να ζητήσετε από την “Euro-

life ERB Ασφαλιστική” την ενίσχυση του Προσωπικού που ασχολείται με την συμπληρωματική ιατρική



και νοσοκομειακή περίθαλψη της Τράπεζας, γιατί ανεξαρτήτως της εταιρικής συγγένειας, παραμένου-

με ως Τράπεζα για την Ασφαλιστική Εταιρεία ο  καλύτερος της πελάτης.  

Ευχαριστούμε για την συνεργασία.

Με τιμή

Για το Δ.Σ. του Σωματείου Union Eurobank

Ο Πρόεδρος Ο Γεν. Γραμματέας

Στάθης Χαρίτος Γιάννης Σιδεράτος

Πληγέντες από τον σεισμό της Κεφαλονιάς συνάδελφοι

Για τους συναδέλφους της Τράπεζας (Eurobank και Τ.Τ.) που υπηρετούν στο νησί και εφόσον αποδε-

δειγμένα έχουν υποστεί ζημιές οι περιουσίες τους το Σωματείο μας με την παρέμβαση του (Α.Π. 540/31-

01-2014 και Α.Π. 553/10-02-2014) προς την Διοίκηση της Τράπεζας ζήτησε την συμβολική οικονομική ενί-

σχυση τους για την αντιμετώπιση απρόβλεπτων δαπανών.

Δυστυχώς μέχρι σήμερα η Τράπεζα δεν έχει ανταποκριθεί στα αιτήματά μας.

Προς: κ. Χρήστο Μεγάλου Αθήνα, 31/01/2014

Διευθύνοντα Σύμβουλο Eurobank Α.Π.: 540

Κοιν.: κα Αθηνά Δεσύπρη

Γενικό Διευθυντή Ανθρώπινου Δυναμικού Eurobank

Θέμα: Πληγέντες από τον σεισμό συνάδελφοι 

Είναι γνωστές οι επιπτώσεις της συνεχιζόμενης σεισμικής δραστηριότητας σε Κεφαλονιά και Ιθάκη.

Οι κάτοικοι της περιοχής και ανάμεσα σε αυτούς οι συνάδελφοι μας που υπηρετούν στο εκεί κατά-

στημα της Τράπεζας έχουν να αντιμετωπίσουν έκτακτες οικονομικές ανάγκες από ενδεχόμενες ζημιές

στις περιουσίες τους.

Θα παρακαλούσαμε πέραν από τον δέοντα έλεγχο της Τράπεζας και την καταγραφή των αναγκών

των συναδέλφων, όπως εγκρίνετε για τους πληγέντες εξ αυτών έκτακτη οικονομική ενίσχυση 1.000 €

για τον καθένα προς αντιμετώπιση των άμεσων οικονομικών του προβλημάτων.

Ευχαριστούμε για την συνεργασία. 

Με τιμή

Για το Δ.Σ. του Σωματείου Union Eurobank

Ο Πρόεδρος Ο Γεν. Γραμματέας

Στάθης Χαρίτος Γιάννης Σιδεράτος

Προς: κα Αθηνά Δεσύπρη Αθήνα, 10/02/2014

Γενικό Διευθυντή Ανθρώπινου Δυναμικού Eurobank Α.Π.: 553

Θέμα: Σεισμοπαθείς συνάδελφοι Κεφαλονιάς 

Σχετ.: Το με Α.Π. 540/31-01-2014 έγγραφό μας προς τον κ. Χρ. Μεγάλου που σας έχει κοινοποιηθεί

Με την παρούσα επιστολή μας θέλουμε να σας υπενθυμίσουμε το παραπάνω σχετικό μας έγγραφο

και να σας ενημερώσουμε ότι σύμφωνα με πληροφορίες μας:

Σωµατείο Union Eurobank
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1. Το κατάστημα μας Eurobank στην Κεφαλονιά, λόγω ζημιών από τον σεισμό κρίθηκε ακατάλληλο

και το Προσωπικό μεταφέρθηκε στο κτίριο του τ. Τ.Τ. 

2. Η Τράπεζα Πειραιώς κατέβαλε έκτακτη οικονομική ενίσχυση στους υπαλλήλους της στην Κεφαλο-

νιά 1.000 € για τον καθένα. (Αίτημα που είχαμε υποβάλει και εμείς). Η Εθνική Τράπεζα κατέβαλε εκτός

μισθοδοσίας 600 € σε κάθε συνάδελφο αδιακρίτως. Κλιμάκιο της Ο.Τ.Ο.Ε. ενημέρωσε τους εκεί συνα-

δέλφους για τα ως άνω.

3. Δεν έχει μεταβεί κλιμάκιο της Τεχνικής Υπηρεσίας της Τράπεζας μας, τόσο για την εκτίμηση των ζη-

μιών στο κατάστημα, όσο για ενδεχόμενες ζημιές στα σπίτια των εργαζομένων.

Παρακαλούμε για την ενημέρωσή μας και με την ελπίδα της ανταπόκρισης της Διοίκησης της Τρά-

πεζας.

Με τιμή

Για το Δ.Σ. του Σωματείου Union Eurobank

Ο Πρόεδρος Ο Γεν. Γραμματέας

Στάθης Χαρίτος Γιάννης Σιδεράτος

3η Δόση - Καταβολή Συνταξιοδοτικού Προγράμματος

Για το ζήτημα αυτό το Σωματείο μας είχε υποβάλει το υπ’ αριθ. 561/14-02-2014 υπόμνημα του εξαι-

τίας «φημών» περί «παγώματος» ή μη καταβολής των ποσών στους δικαιούχους συναδέλφους του συ-

νταξιοδοτικού προγράμματος.

Η Τράπεζα απλά ανέμενε διευκρίνιση του Υπουργείου Οικονομικών σχετικά με διατύπωση του φορο-

λογικού πολύ-νόμου (Ν. 4172/2013) για το αν θα μεταβληθεί ο φόρος ή όχι στα ποσά της αποζημίωσης ά-

νω των 40.000 €.

Προτείναμε να καταβληθούν κανονικά τα ποσά κάτω των 40.000 €, όπου ο φόρος δεν αλλάζει και η

ανα μονή απάντησης του Υπουργείου να αφορά τους δικαιούχους άνω των 40.000 €. 

Η Τράπεζα αποδέχτηκε την πρόταση του Σωματείου μας και καταβλήθηκε κανονικά η δόση των δικαι-

ούχων.

Ε Π Ε Ι Γ Ο Ν

Προς: κα Βασιλική Ραβαζούλα Αθήνα, 14/02/2014

Διευθυντή Υποδιεύθυνσης Μισθοδοσίας, Διαχείρισης & Εσωτερικών Υποθέσεων Α.Π.: 561

Κοιν.: κα Αθηνά Δεσύπρη

Γενικό Διευθυντή Ανθρώπινου Δυναμικού Eurobank

Θέμα: Φορολόγηση 3ης δόσης συνταξιοδοτικού προγράμματος

Όπως προφορικά έχουμε ενημερωθεί αναμένουμε και εμείς την απάντηση των αρμόδιων υπηρεσιών

του Υπουργείου Οικονομικών για το ποσοστό φορολόγησης της 3ης δόσης του συνταξιοδοτικού προ-

γράμματος σύμφωνα με το νέο φορολογικό νόμο.

Κατά την γνώμη μας δεν έχει αλλάξει κάτι, δηλαδή τα ποσά μέχρι 40.000 € έχουν συντελεστή φόρου

10% και πάνω από αυτό το ποσοστό 20%. Η πρόωρη εξόφληση του προγράμματος αντίστοιχα έχει συ-

ντελεστή 15% (μέχρι 40.000 €) και 30% (άνω των 40.000 €).



Ορθά αναμένει η Τράπεζα την επίσημη θέση του Υπουργείου αλλά η ενδεχόμενη καθυστέρηση κα-

ταβολής της 3ης δόσης επηρεάζει τον οικονομικό προγραμματισμό των συναδέλφων και ειδικά των χα-

μηλόμισθων που ενδεχομένως έχουν να εξοφλήσουν υποχρεώσεις τους που δεν μπορούν να μετακι-

νηθούν.

Μετά ταύτα προτείνουμε, αφού ενημερωθούν οι συνάδελφοι, την καταβολή της δόσης στους συνα-

δέλφους με συνολική αποζημίωση τα 40.000 €, όπου πέραν άλλης αμφισβήτησης ο συντελεστής του

φόρου είναι 10%.Οι συνάδελφοι αυτοί είναι προφανώς οι πλέον αδύνατοι οικονομικά και αυτοί που έ-

χουν περισσότερο ανάγκη για να καλύψουν υποχρεώσεις τους.

Ελπίζουμε στην ανταπόκριση της Τράπεζας μετά και την δική σας θετική εισήγηση αφού γνωρίζετε

καλά το θέμα. 

Με τιμή

Για το Δ.Σ. του Σωματείου Union Eurobank

Ο Πρόεδρος Ο Γεν. Γραμματέας

Στάθης Χαρίτος Γιάννης Σιδεράτος

4η Δόση – Καταβολή Συνταξιοδοτικού Προγράμματος
Διευκόλυνση συναδέλφων

Με την επιστολή μας Α.Π. 619/04-04-2014 προς τον Διευθύνοντα Σύμβουλο κ. Χρήστο Μεγάλου και

μετά την ψήφιση στην Βουλή του «νόμου - πλαίσιο» για την ανακεφαλαιοποίηση της Τράπεζας ζητήσαμε

την πρόωρη καταβολή της 4ης δόσης του Συνταξιοδοτικού Προγράμματος της Eurolife ώστε να διευκο-

λυνθούν οι συνάδελφοι που επιθυμούν να λάβουν μέρος στην Α.Μ.Κ. της Τράπεζας:

Προς: κ. Χρήστο Μεγάλου Αθήνα, 04/04/2014

Διευθύνοντα Σύμβουλο Eurobank Α.Π.: 619

Κοιν.: κα Αθηνά Δεσύπρη

Γενικό Διευθυντή Ανθρώπινου Δυναμικού Eurobank

Θέμα: Διευκόλυνση συναδέλφων Eurobank

Αξιότιμε κύριε Διευθύνοντα Σύμβουλε,

Η ψήφιση του «νόμου-πλαίσιο» για την ανακεφαλαιοποίηση των Τραπεζών την Κυριακή 30/03/2014

(δυστυχώς μόνο από την κυβερνητική πλειοψηφία και δύο ανεξάρτητους βουλευτές) και η εισήγηση

της Εκτελεστικής Επιτροπής του Τ.Χ.Σ. (Πέμπτη 03/04/2014) για άμεση υλοποίηση της Α.Μ.Κ. της Τρά-

πεζας, μέσω ιδιωτών επενδυτών κατ’ αρχήν, δικαιώνει και τις δικές σας προσπάθειες, ως Διοίκηση της

Τράπεζας, αλλά και τον διαρκή αγώνα του Σωματείου μας για τον ίδιο σκοπό. 

Οι θέσεις μας αποτελούν ίσως μειοψηφία στο κατεστημένο και κρατικοδίαιτο συνδικαλιστικό κίνη-

μα, αλλά και πρόκληση στον περιρρέοντα λαϊκισμό των πολιτικών του φορέων. Εκφράζουν όμως την

συντριπτική πλειοψηφία των εργαζομένων-μελών μας και με την ιδιότητα του αντιπροσωπευτικού σω-

ματείου αποτελούν και την επίσημη έκφραση των εργαζομένων της Τράπεζας.

Τις θέσεις μας αυτές δεν τις κρατήσαμε για τον εαυτό μας και τα μέλη μας (που τις έχουν επικυρώσει

με αλλεπάλληλες ομόφωνες αποφάσεις του Δ.Σ. του Σωματείου μας και των Γενικών του Συνελεύσεων
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με ποσοστά άνω του 97%), αλλά τις απλώσαμε και προς την Κοινωνία και το συναλλασσόμενο με τις

Τράπεζες κοινό, μέσω Δελτίων Τύπου, συνεντεύξεων και άρθρων του Προέδρου του Δ.Σ. του Union.

Οι πιο βασικές εξ αυτών είχαν αποδέκτες και τους θεσμικά αρμόδιους:

― Κυβέρνηση, Πρωθυπουργό και Υπουργό Οικονομικών

― Τράπεζα της Ελλάδος

― Τ.Χ.Σ.

Οι δημόσιες τοποθετήσεις του Σωματείου μας υπέρ της Α.Μ.Κ. της Eurobank, 
μέσω ιδιωτών επενδυτών

1. Ανακ. Νο 75/27-06-2013 (Ομιλία Προέδρου Δ.Σ. Union σε Γ.Σ. μετόχων. Ζήτησε: Επαναφορά Eu-

robank στις συστημικές Τράπεζες, αυτόνομη πορεία με ιδιωτικοοικονομικά κριτήρια λειτουργίας).

2. Ανακ. Νο 97/23-12-2013 (Απόκρουση της κινδυνολογίας σε βάρος της Eurobank. Κατά επαναφο-

ράς σεναρίου απώλειας του συστημικού της ρόλου). 

3. Ανακ. Νο 98/30-12-2013 (Μήνυμα ενόψει Νέου Έτους: Βασικό ζητούμενο η προσέλκυση σωστών

φερέγγυων επενδυτών και η επιτυχής Α.Μ.Κ.).

4. Ανακ. Νο 103/15-01-2014 (Ειδική ανακοίνωση που ταυτίζει το ΜΕΛΛΟΝ ΤΗΣ ΤΡΑΠΕΖΑΣ με την άμε -

ση προτεραιότητα για την Α.Μ.Κ. της). 

5. Ανακ. Νο 107/03-02-2014 (Το αίτημα του Σωματείου προς τις Αρχές για την Α.Μ.Κ. της Τράπεζας

με συμμετοχή ιδιωτών επενδυτών).

6. Ανακ. Νο 112/10-02-2014 (Η θέση του Σωματείου επικυρώθηκε στην Τοπική Γενική Συνέλευση της

Θεσσαλονίκης: 17/02/2014 υπέρ της Α.Μ.Κ. μέσω ιδιωτών επενδυτών).

7. Ανακ. Νο 115/06-03-2014 (Ειδική ανακοίνωση-διαμαρτυρία για το «πάγωμα» της Α.Μ.Κ. της Τρά-

πεζας – παραινέσεις προς την πλευρά της Τρόικα – Καταδίκη μεθόδων Μ.Μ.Ε. και ανταγωνιστικών

Τραπεζών που απαξιώνουν άλλες Τράπεζες).

Οι δημόσιες τοποθετήσεις για την Α.Μ.Κ. Eurobank του Προέδρου του Δ.Σ.
του Union Eurobank (Πέραν της Γενικής Συνέλευσης των Μετόχων της Eurobank)

1. Ειδική συνέντευξη στο “Bankingnews” στις 31/01/2014 (που είχε τεράστια αναγνωσιμότητα, όπως

προκύπτει από τα αρχεία της ιστοσελίδας). 

2. Ειδικό άρθρο στο “BANKWARS” στις 03/02/2014 για το ίδιο θέμα.

Α ί τ η μ α  Σ ω μ α τ ε ί ο υ

Σύμφωνα με τις πληροφορίες μας και εφόσον όλα εξελιχθούν ομαλά, η προσφορά των μετοχών της

Τράπεζας θα πραγματοποιηθεί στα τέλη αυτού του μήνα και παράλληλα θα δοθεί η δυνατότητα συμ-

μετοχής στην Α.Μ.Κ. και εγχώριων επενδυτών.

Προς απόδειξη της πεποίθησης μας ότι το μέλλον της Τράπεζας διασφαλίζεται και η ίδια επαναφέρε-

ται στον ενάρετο δρόμο της ανάπτυξης σας ενημερώνουμε ότι το Σωματείο μας (ως νομικό πρόσωπο),

αλλά και τα μέλη του Δ.Σ. ως φυσικά πρόσωπα θα αγοράσουν τις νέες μετοχές εκ των πρώτων. 

Θα θέλαμε όμως η πεποίθηση αυτή να πιστοποιηθεί και από τους περισσότερους εργαζόμενους της

Eurobank και κυρίως από τα στελέχη της. 
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Επειδή όμως γνωρίζουμε την οικονομική στενότητα της πλειοψηφίας των μελών μας θα παρακαλού-

σαμε νε δοθεί η δυνατότητα σε όσους εξ αυτών επιθυμούν να λάβουν μέρος στην Α.Μ.Κ. της Τράπεζας.

Ένας τρόπος για να γίνει αυτό είναι η – με την έγκριση σας – πρόωρη (εντός του Απριλίου) εκταμίευση

της 4ης δόσης του Συνταξιοδοτικού Προγράμματος Eurolife που έχει προγραμματιστεί για τον Ιούνιο.

Θεωρούμε το αίτημα μας εύλογο και δίκαιο και θα αναμένουμε την δική σας  – θετική ελπίζουμε –

απάντηση. 

Με τιμή

Για το Δ.Σ. του Σωματείου Union Eurobank

Ο Πρόεδρος Ο Γεν. Γραμματέας

Στάθης Χαρίτος Γιάννης Σιδεράτος

Επίδομα Βρεφονηπιακού Σταθμού

Η ως άνω παροχή είναι συμβατική υποχρέωση της Τράπεζας (καθιερώθηκε με Κλαδική Σ.Σ.Ε. της

Ο.Τ.Ο.Ε. και για το ποσό των 231 €) αφορά όμως και το Σωματείο μας που με Επιχειρησιακή Συλλογική

Σύμβαση Εργασίας έχει καθορίσει το σημερινό της ποσό στα 250 € τον μήνα. 

Τα χρήματα δεν καταβλήθηκαν στους δικαιούχους από την Τράπεζα για τον Ιανουάριο του 2014, επει -

δή εξέταζε αρμοδίως τρόπους ευνοϊκής ερμηνείας των διατάξεων του νέου φορολογικού νόμου

4172/2013, σύμφωνα με τον οποίο αυτή η παροχή έπρεπε να φορολογείται, ως οριζόμενη συμβατικά.

Σε συνεργασία που είχαμε με την Τράπεζα δεν φαίνεται να υπάρχει νόμιμος τρόπος παράκαμψης της

φορολόγησης της, αφού όλα τα ενδεχόμενα εξετάστηκαν. Στο ίδιο αποτέλεσμα μαθαίνουμε κατέληξαν

και όλες οι υπόλοιπες Τράπεζες.

Κατόπιν τούτου αλλάζουν και τα παραστατικά που θα πρέπει να προσκομίζουν κάθε μήνα οι δικαιού-

χοι συνάδελφοι.

Προς τους ενδιαφερόμενους δικαιούχους συναδέλφους αυτής της παροχής εξηγήσαμε ότι έχουμε ε-

ξαντλήσει κάθε δυνατή παρέμβαση στο ζήτημα της φορολόγησης της.

Εναλλακτικές προτάσεις όμως για την κάλυψη της απώλειας, αλλά και για την επέκταση της παρο-

χής σε όσους χρησιμοποιούν οικιακή τροφό έχουμε κάνει προς την Τράπεζα και αναμένουμε.

Σας κοινοποιούμε τα σχετικά μας υπομνήματα προς την Τράπεζα με Α.Π. 535/28-01-2014, Α.Π. 543/31-

01-2014 και Α.Π. 611/31-03-2014 αναφορικά με το θέμα του Επιδόματος Βρεφονηπιακού Σταθμού.

Ε Π Ε Ι Γ Ο Ν

Προς: κα Αθηνά Δεσύπρη Αθήνα, 28/01/2014

Γενικό Διευθυντή Ανθρώπινου Δυναμικού Eurobank Α.Π.: 535

Κοιν.: κα Βασιλική Ραβαζούλα

Διευθυντή Υποδιεύθυνσης Μισθοδοσίας, Διαχείρισης & Εσωτερικών Υποθέσεων 

Θέμα: Καταβολή εξόδων βρεφονηπιακού σταθμού

Ως γνωστόν, τα παραπάνω έξοδα καταβάλλονται στους δικαιούχους σύμφωνα με την κλαδική Σ.Σ.Ε.

Ο.Τ.Ο.Ε. - Τραπεζών και την Ε.Σ.Σ.Ε. του 2009 Σωματείου - Τράπεζας για το ποσό των € 250.

Τον Ιανουάριο του 2014 η Γ.Δ.Α.Δ., χωρίς να υπάρχει προηγούμενη πληροφόρηση, επέστρεψε τις
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σχετικές αποδείξεις στους δικαιούχους του επιδόματος με την οδηγία να τις κρατήσουν, ενώ σε όσες

περιπτώσεις δεν είχαν εκδοθεί, να μην εκδοθούν μέχρι νεωτέρας.

Καθώς εκπνέει ο τρέχον μήνας θα δημιουργηθεί νέο πρόβλημα με τις αντίστοιχες αποδείξεις του Φε-

βρουαρίου. Σε πληθώρα περιπτώσεων οι εκκρεμότητες για την πληρωμή των φυλάκτρων και οι πιέσεις

από τους Βρεφονηπιακούς Σταθμούς  ή ακόμα και η οικονομική δυσχέρεια όσων έχουν πληρώσει χω-

ρίς να αποζημιωθούν δημιουργούν δυσαρέσκεια στους εργαζόμενους που την εισπράττει το Σωματείο

μας, ως η πλέον αντιπροσωπευτική συνδικαλιστική οργάνωση της Τράπεζας…

Φρονούμε ότι η Γ.Δ.Α.Δ. θα πρέπει άμεσα να εκδώσει οδηγίες για την τακτοποίηση τόσο των πα-

ροχών του Ιανουαρίου όσο και των επόμενων μηνών.

Με δεδομένο ότι άλλες Τράπεζες συνεχίζουν κανονικά την καταβολή των αντίστοιχων εξόδων – με ό-

τι αυτό συνεπάγεται φορολογικά για το Προσωπικό – θα παρακαλούσαμε να επιληφθείτε του θέματος,

γιατί πέραν των άλλων αυτό αποτελεί συμβατική σας υποχρέωση.

Πιστεύουμε ότι είναι η πιο ακατάλληλη περίοδος για την δημιουργία κλίματος ανησυχίας στο Προ-

σωπικό που μέχρι σήμερα γνώριζε ότι η Τράπεζα ήταν συνεπής στις υποχρεώσεις της…

Με τιμή

Για το Δ.Σ. του Σωματείου Union Eurobank

Ο Πρόεδρος Ο Γεν. Γραμματέας

Στάθης Χαρίτος Γιάννης Σιδεράτος

Προς: κα Βασιλική Ραβαζούλα Αθήνα, 31/01/2014

Διευθυντή Υποδιεύθυνσης Μισθοδοσίας, Διαχείρισης & Εσωτερικών Υποθέσεων Α.Π.: 543

Κοιν.: κα Αθηνά Δεσύπρη

Γενικό Διευθυντή Ανθρώπινου Δυναμικού Eurobank

Θέμα: Καταβολή εξόδων βρεφονηπιακού σταθμού

Σχετ.: Το με Α.Π. 535/28-01-2014 έγγραφό μας

Επανερχόμενοι στο εν λόγω θέμα αντιλαμβανόμαστε ότι οι δικαιούχοι συνάδελφοι της εν θέματι παρο-

χής θα υποστούν μείωση κατ’ ελάχιστον 30% εξαιτίας της φορολόγησης της με το νέο φορολογικό νόμο

4172/2013.

Προτείνουμε εναλλακτικά και  μ ό ν ο  για τους συναδέλφους αυτούς την εκ μέρους της Τράπεζας

χορήγηση κουπονιών φαγητού ισόποση της μείωσης που υπέστη έκαστος των δικαιούχων. Το μέτρο

είναι δίκαιο, αφορά μικρό συνολικά ποσό και συμπληρώνει τις ανάγκες σίτισης των παιδιών (ως γνω-

στόν οι βρεφονηπιακοί σταθμοί δεν παρέχουν μόνο φύλαξη των παιδιών, αλλά και σίτιση) μέχρι το ύ-

ψος που έχουμε προκαθορίσει και προϋπολογίσει στην Τράπεζα δηλαδή τα 250 € τον μήνα, ανά παιδί. 

Επιπλέον προτείνουμε, εφόσον αλλάζει όλη η διαδικασία χορήγησης αυτών των εξόδων να προβλε-

φτεί και η δυνατότητα είσπραξης τους για όσους γονείς-συναδέλφους μισθώνουν τις υπηρεσίες τρο-

φού στο σπίτι τους, με την προσκόμιση φυσικά των νόμιμων παραστατικών.

Σε αναμονή της απάντησης σας και με την ελπίδα ότι θα τύχουμε της θετικής σας εισήγησης προς την

Διοίκηση της Τράπεζας.

Με τιμή

Για το Δ.Σ. του Σωματείου Union Eurobank

Ο Πρόεδρος Ο Γεν. Γραμματέας

Στάθης Χαρίτος Γιάννης Σιδεράτος



Προς: κα Βασιλική Ραβαζούλα Αθήνα, 31/03/2014

Διευθυντή Υποδιεύθυνσης Μισθοδοσίας, Διαχείρισης & Εσωτερικών Υποθέσεων Α.Π.: 611 

Κοιν.: κα Αθηνά Δεσύπρη

Γενικό Διευθυντή Ανθρώπινου Δυναμικού Eurobank

Θέμα: Έξοδα Βρεφονηπιακού Σταθμού

Σχετ.: Το με Α.Π. 543/31-01-2014 έγγραφό μας

Με την θέση σε ισχύ από 01/01/2014 των διατάξεων του Ν.4172/2013 σχετικά με την φορολόγηση των

παροχών σε είδος και την επακόλουθη ενσωμάτωση του επιδόματος Βρεφονηπιακού Σταθμού στην μισθο-

δοσία των υπαλλήλων, έχουμε γίνει παραλήπτες πολλών αποριών από τους συναδέλφους – μέλη μας εξαι-

τίας των άλυτων γρίφων που κάθε μήνα περιέχει το εκκαθαριστικό μισθοδοσίας τους και το «αλαλούμ» που

έχει δημιουργηθεί από τις θεαματικές αλλαγές του παρακρατούμενου φόρου  από μήνα σε μήνα.

Στο σημείο αυτό πρέπει να τονίσουμε ότι οι αρμόδιες υπηρεσίες της Τράπεζας (π.χ. HR4U) αδυνατούν

να δώσουν επαρκείς απαντήσεις ή ακόμα χειρότερα, περιπλέκουν τα πράγματα.

Το Σωματείο μας, καθώς δεν είναι σε θέση να γνωρίζει τους μισθούς, παροχές, επιδόματα, τακτι-

κά ή έκτακτα που δημιουργούν τη μηνιαία εκκαθάριση καθενός μέλους που μας καλεί, δεν είναι σε

θέση να πληροφορήσει /απαντήσει στα ερωτήματα που μας τίθενται παρά μόνο εικάζοντας.  Σε

πολλές δε των περιπτώσεων έχει δημιουργηθεί η εσφαλμένη εντύπωση ότι για αυτή τη δυσμενή ε-

ξέλιξη ευθύνεται το Σωματείο μας με τα επακόλουθα που γνωρίζετε…

Θα προτείναμε προς την Γ.Δ.Α.Δ. να εδώσει ένα πληροφοριακό σημείωμα στο οποίο να αναφέρεται

από πού προέρχεται η ανάγκη για ενσωμάτωση του συγκεκριμένου επιδόματος στο μισθό και η φορο-

λόγησή του καθώς και συνοπτικά ή με παράθεση παραδείγματος πως γίνεται η παρακράτηση ΦΜΥ κά-

θε μήνα ώστε να γνωρίζει καθένας τι ποσό να αναμένει να λάβει και να μπορεί να το ελέγξει. Τέλος στις

περιπτώσεις που υπάρχει διαφωνία του υπαλλήλου να ασχολείται η αρμόδια Υποδ. Μισθοδοσίας με

την περίπτωσή του και να του δίνει σαφείς εξηγήσεις.

Με την ευκαιρία μεταφέρουμε την έντονη δυσαρέσκεια των δικαιούχων μελών μας για την έλλειψη

σχετικής πληροφόρησης από μέρους της Τράπεζας για τις επερχόμενες αλλαγές, καθώς ο σχετικός Νό-

μος είχε ψηφιστεί από τον Ιούλιο 2013 με αποτέλεσμα να μην γίνει ο σωστός οικογενειακός και οικο-

νομικός προγραμματισμός για τη σχολική χρονιά 2013-14, ενώ αρκετοί εξ αυτών  έχουν δεσμευτεί και

με συμβάσεις με τους Σταθμούς.

Επιπρόσθετα, για τους λόγους αυτούς και για τη μεγάλη ζημιά που έχουν υποστεί οι δικαιούχοι του

επιδόματος θα πρέπει η Τράπεζα να εξετάσει την δυνατότητα αναπλήρωσης ενός μέρους έστω της

απώλειας αυτής μέσω άλλων – αφορολόγητων – παροχών, όπως σχετικά σας έχουμε προτείνει με την

επιστολή μας με Α.Π. 543/31-01-2014.

Ευχαριστούμε για την συνεργασία και σε αναμονή της απάντησης σας.

Με τιμή

Για το Δ.Σ. του Σωματείου Union Eurobank

Ο Πρόεδρος Ο Γεν. Γραμματέας

Στάθης Χαρίτος Γιάννης Σιδεράτος
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Σημείωση
Από τα ντοκουμέντα που παρατίθενται πιο πάνω είναι ξεκάθαρο ότι 1ο και μόνο το Σωματείο μας ασχολήθηκε σοβαρά

με το εν λόγω θέμα και μάλιστα πρότεινε εναλλακτικές λύσεις κάλυψης της απώλειας λόγω της φορολογίας. Ελπίζουμε με

την ανάκαμψη της Τράπεζας και την έξοδό της από τον φαύλο κύκλο «ζημιές - ελλείμματα κεφαλαίου» το ζήτημα θα τακτο-

ποιηθεί. Με την ευκαιρία δηλώνουμε ότι ο φόρος του επιδόματος του βρεφονηπιακού σταθμού δεν θα αποφευχθεί από κα-

νένα δικαιούχο συνάδελφο σε όποια Τράπεζα και αν υπηρετεί, αφού είναι ρητή υλοποίηση του νόμου 4172/2013...
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ΚΕΦΑΛΑΙΟ 6Ο - ΣΥΓΧΩΝΕΥΣΗ ΜΕ ΝΕΟ Τ.Τ. ΚΑΙ ΝΕΑ PROTON BANK

Αποκαθίστανται οι ισορροπίες στο τραπεζικό σύστημα 

Οριστικά στον Όμιλο της Eurobank 
το Νέο Τ.Τ. και η Νέα Proton Bank

Το Προεδρείο του Σωματείου μας συναντήθηκε στις 15/07/2013 με τον νέο Διευθύνοντα Σύμβουλο της

Τράπεζας κ. Χρήστο Μεγάλου και τον Γενικό Διευθυντή Ανθρώπινου Δυναμικού κα Αθηνά Δεσύπρη.

Μας επιβεβαιώθηκε επίσημα:

➢ Η εξαγορά του 100% των Τραπεζών Νέα Proton Bank και Νέο Ταχυδρομικό Ταμιευτήριο (Τ.Τ.).

➢ Ειδικά για το Νέο Τ.Τ. η προσφορά της Eurobank επελέγη βάσει της εισήγησης της Goldman Sachs,

ως η καλύτερη από τις υπόλοιπες τρεις, των Τραπεζών Alpha Bank, E.T.E. και Πειραιώς, μετά από

πρόταση της Εκτελεστικής Επιτροπής του Τ.Χ.Σ. και ομόφωνη απόφαση του Γενικού Συμβουλίου

του Ταμείου, το Σάββατο 13/07/2013.

➢ Ουδεμία παραβίαση των όρων του διαγωνισμού συντελέστηκε, ούτε υπήρξαν νομικά κενά, σε μία

αγοραπωλησία, όπου μεγαλομέτοχος και από τις δύο πλευρές (αγοραστή και πωλητών), ήταν το

Τ.Χ.Σ.! Καμία ξένη Τράπεζα δεν επέδειξε ενδιαφέρον για την ως άνω συναλλαγή…

➢ Στις 16/07/2013 αναμενόταν η υπογραφή της δεσμευτικής συμφωνίας του Τ.Χ.Σ. με την Eurobank

για την εξαγορά του Νέου Τ.Τ.

➢ Το επόμενο βήμα του νέου, σύγχρονου κι ευρωπαϊκού Τραπεζικού Ομίλου της Eurobank είναι η

ιδιω τικοποίηση του που αποτελεί και το μεγάλο στοίχημα της Ελληνικής Οικονομίας, για να βγει η

χώρα από την επενδυτική απομόνωση…

Η θέση του Σωματείου μας

1. Η όλη εξέλιξη ήταν απόλυτα θετική για το παρόν και το μέλλον του νέου Ομίλου της Eurobank και

των εργαζομένων σε αυτόν. Προς αυτή την κατεύθυνση έχουν συμβάλλει και οι θέσεις/προσπά-

θειες του Σωματείου μας που με ρεαλισμό είχε διαβλέψει το περιβάλλον που έχει διαμορφωθεί

στην Οικονομία και στις Τράπεζες στην εποχή των μνημονίων προτάσσοντας ανάλογες λύσεις (ι-

διωτικοποίηση). 

2. Οι «απομηχανής θεοί της αρχαιοελληνικής τραγωδίας» έχουν πεθάνει! Το Κράτος αποδείχτηκε α-

νίκανο να αυτοδιαχειριστεί. Εξαιτίας της πολυετούς και επαναλαμβανόμενης κακής δημοσιονομι-

κής διαχείρισης του Δημόσιου Τομέα της Οικονομίας φτάσαμε στις κρίσεις χρέους, ελλειμμάτων,

ρευστότητας και αξιοπιστίας που μας οδήγησαν στις «δαγκάνες» των Μνημονίων. Δεν μπορεί να

υπάρχουν σήμερα «κρατικοδίαιτοι» θιασώτες για νέο, μεγαλύτερο κράτος ακόμα και εκεί που δεν

υπήρχε (Eurobank), εκτός και αν εκτελούν διατεταγμένη κομματική υπηρεσία, για ίδιον όφελος!

Οι εργαζόμενοι, όμως, πλήρωσαν ακριβά και πληρώνουν ακόμη, αυτόν τον πνιγηρό εναγκαλισμό

του Κράτους με τα κόμματα και τα παρακλάδια τους που είχαν συνθέσει το πελατειακό σύγχρονο,

σύνδρομο του «Λαοκόωντα» από το οποίο ακόμα δεν μπορούμε να δραπετεύσουμε. Οι «Αρχιε-

ρείς» της διαπλοκής και του ρουσφετιού στην «πλάτη» του φορολογούμενου πολίτη δεν νομιμο-
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ποιούνται να μιλάνε σήμερα για «διαπλεκόμενα συμφέροντα» στο deal της Eurobank με το Νέο

Τ.Τ. και τη Νέα Proton Bank. 

Είδαμε την στάση τους και στην προγενέστερη «διαμόρφωση» του νέου, τραπεζικού χάρτη της χώρας…

3. Οι εργαζόμενοι στην Eurobank δέχτηκαν τριπλό «σοκ», από:

― Την αποχώρηση του μεγαλομετόχου (Όμιλος Λάτση).

― Την πρακτικώς αδύνατη συγκέντρωση του 10% της ιδιωτικής συμμετοχής στην Α.Μ.Κ. της

Τράπεζας.

― Την αλλαγή του management της Τράπεζας μετά από 22 χρόνια. 

Παρ’ όλα ταύτα επέδειξαν αντοχή και κράτησαν! Απέδειξαν ότι έχουν ταυτότητα και πιστεύουν

στην Τράπεζα τους (πλην ελαχίστων εξαιρέσεων μεγαλοστελεχών που «δραπέτευσαν»). 

Οι εργαζόμενοι στην Eurobank αποδεικνύεται ότι είναι το μεγαλύτερο “Asset” της Τράπεζας για την

πορεία της προς το μέλλον. 

Σε αυτούς τους εργαζόμενους δίνεται τώρα η ευκαιρία να αποδείξουν ότι η «συστημική ευστάθεια» ή-

ταν προϋπόθεση, για να φανεί η αξία τους και όχι εύνοια σκοτεινών κύκλων…

Μήνυμα προς τους νέους συναδέλφους των Τραπεζών 
Νέο Τ.Τ. και Νέα Proton Bank

Ως η πλέον αντιπροσωπευτική συνδικαλιστική οργάνωση εργαζομένων της Τράπεζας

ΚΑΛΩΣΟΡΙΖΟΥΜΕ τους νέους μας συναδέλφους στον Οργανισμό της Eurobank.

Είμαστε διατεθειμένοι να συνεργαστούμε με την συνδικαλιστική εκπροσώπηση όλων των νέων μας

συναδέλφων και τα σωματεία τους, αφού μας ενώνει ο κοινός σκοπός:

Η προστασία της απασχόλησης του συνόλου του Προσωπικού και όλων των δικαιωμάτων και των

συμφερόντων που μέχρι σήμερα έχουν κατακτηθεί σε κάθε χώρο.

Αυτό είπαμε και στην συνάντηση που είχαμε με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Eurobank, κ. Χρήστο

Μεγάλου, τονίζοντας χαρακτηριστικά, ότι ο χώρος της νέας Τράπεζας χρειάζεται όραμα, προοπτική και

δεν αντέχει άλλο σε νέες μισθολογικές μειώσεις. Οι «οικονομίες κλίμακος» σε Προσωπικό και παροχές

έχουν εξαντληθεί εκατέρωθεν και δεν πρέπει να γίνουν νέες…

Η ιστορική διαδρομή του καθένα θα πρέπει να γίνει σεβαστή, με βασική αρχή την αξιοκρατία και την

ίση μεταχείριση, ανεξαρτήτως Τράπεζας προέλευσης κάθε εργαζόμενου.

Επειδή, η καλύτερη στιγμή της θεωρίας είναι η ΠΡΑΞΗ θα εκτιμήσουμε στην πορεία του χρόνου τις

σημερινές μας πρώτες επισημάνσεις από μία πραγματικά ΙΣΤΟΡΙΚΗ ΦΑΣΗ στην οποία εισήλθαμε ως

Εργαζόμενοι και ως Τράπεζα.

Την ίδια ημέρα (15/07/2013) αποστείλαμε το υπόμνημα μας με Α.Π. 380/15-07-2013 στην Διοίκηση

της Τράπεζας:

Προς: κα Αθηνά Δεσύπρη Αθήνα, 15/07/2013

Γενικό Διευθυντή Ανθρώπινου Δυναμικού Eurobank Α.Π.: 380

Θέμα: Προαγωγές – Οργανόγραμμα Προσωπικού 

Υπενθυμίζουμε ότι παραμονές της σχεδιαζόμενης τότε εξαγοράς της Eurobank από τις Τράπεζες Al-

pha Bank και Ε.Τ.Ε. οι τελευταίες είχαν προχωρήσει σε εκτεταμένες προαγωγές του Προσωπικού τους

και αντίστοιχες τοποθετήσεις στελεχών τους σε θέσεις ευθύνης. 
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Στην περίπτωση μας έχει συντελεστεί το deal με Τ.Τ. και Proton Bank, ενώ είχαμε και προγενέστερη

«διαρροή» κάποιων στελεχών.

Ενόψει της νέας σελίδας που ανοίγεται για την Τράπεζα και του μεγάλου «στοιχήματος» της μερικής

ή ολικής της ιδιωτικοποίησης προβάλει η ανάγκη τακτοποίησης εκκρεμοτήτων ή και παραλείψεων του

παρελθόντος που αφορούν το Προσωπικό, όπως π.χ. οι προαγωγές (Grades) συναδέλφων με πολυετή

και αξιόλογη προσφορά που βρίσκονται σε χαμηλές βαθμίδες ακόμη και οι τοποθετήσεις στελεχών.

Θα πρέπει να βγει ένα Οργανόγραμμα σε επίπεδο Τράπεζας με όλες τις θέσεις ευθύνης που υ-

πάρχουν σε κάθε μονάδα και σε κάθε υπηρεσία και όπου δεν υπάρχουν να συμπληρωθούν τα κενά

με τους συναδέλφους που ήδη εκτελούν αυτά τα καθήκοντα χωρίς το τυπικό του τίτλου.

Η ως άνω πρόταση μας αποκαθιστά δικαιοσύνη σε αυτούς που έχουν πιστέψει την Τράπεζα και την

δουλειά τους, αλλά υλοποιεί και την διαδικαστική ανάγκη της μετά την νομική συγχώνευση των Τρα-

πεζών ημέρας, αφού η υφιστάμενη υπηρεσιακή κατάσταση ενός εκάστου εργαζόμενου στην Eurobank

πρέπει να αποτυπωθεί έγκαιρα. 

Με τιμή

Για το Δ.Σ. του Σωματείου Union Eurobank

Ο Πρόεδρος Ο Γεν. Γραμματέας

Στάθης Χαρίτος Γιάννης Σιδεράτος

Επίσης με το υπ’ αριθ. 387/19-07-2013 έγγραφό μας προς την Ο.Τ.Ο.Ε. τονίσαμε: 

Ξεκάθαρα και χωρίς περιστροφές η “κόκκινη γραμμή” εκ μέρους του Σωματείου μας περιλαμβάνει:

1. Την προστασία της απασχόλησης του συνόλου του Προσωπικού των τριών (3) Τραπεζών.

2. Την διαφύλαξη του συνόλου των υφισταμένων δικαιωμάτων και των συμφερόντων του ως άνω

Προσωπικού.

Έχουμε ήδη εκφράσει το προς την Τράπεζα αίτημα/αξίωση μας να σεβαστεί:

1. Την ιστορική διαδρομή κάθε νέου συναδέλφου μας.

2. Τις αρχές της αξιοκρατίας και της ίσης μεταχείρισης ανεξαρτήτως Τράπεζας προέλευσης κάθε ερ-

γαζόμενου. 

Στις 11/09/2013 αποστείλαμε το με Α.Π. 420 έγγραφό μας προς τον Διευθύνοντα Σύμβουλο, κ. Χρ. Με-

γάλου σχετικά με την διαδικασία νομικής και λειτουργικής συγχώνευσης της Eurobank με τις θυγατρικές

Τράπεζες του Ομίλου της, απόσπασμα του οποίου σας παραθέτουμε:

Διαδικασίες συγχώνευσης 

Μετά την ολοκλήρωση της μεταβίβασης των μετοχών των εν θέματι Τραπεζών στην Eurobank (Πα-

ρασκευή 30/08/2013) και την υλοποίηση της μεταξύ τους δεσμευτικής συμφωνίας της 15 Ιουλίου

2013, όπως και η ίδια η Τράπεζα ανακοίνωσε στις 02/09/2013, έχουμε εισέλθει επίσημα στις διαδικα-

σίες νομικής και λειτουργικής συγχώνευσης των τριών Τραπεζών. 

Το όλο εγχείρημα δεν είναι εύκολο, λόγω των δυσμενών συνθηκών που επικρατούν στην χώρα και

στο σύνολο του ελληνικού τραπεζικού συστήματος που σημειωτέον παρουσιάζει πρωτοφανή για τα ελ-

ληνικά δεδομένα «αρχιτεκτονική», με την ολιγοπωλιακή σύνθεση των τεσσάρων (4) «συστημικών»

Τραπεζών, όλες υπό τον έλεγχο του Τ.Χ.Σ. (διαβάθμιση ελέγχου Τ.Χ.Σ.: Πειραιώς 81%, Alpha Bank

83,66%, Εθνική 84,39% και Eurobank 93,55% (και όχι 95%)… 



Είχαμε την ευκαιρία να σας εκθέσουμε τις απόψεις του Σωματείου μας για την επόμενη ημέρα της

Τράπεζας και την ειλικρινή διάθεση μας να βοηθήσουμε στους στόχους της νέα Διοίκησης που είναι

η ομαλή συγχώνευση των τριών Τραπεζών, η αποκατάσταση της κερδοφορίας στο νέο σχήμα και κυ-

ρίως η επαναφορά του Ομίλου στον Ιδιωτικό Τομέα, χωρίς απώλειες στην Απασχόληση και στα Δι-

καιώματα του Προσωπικού.

Γνωρίζουμε την πίεση του χρόνου και την συμβατική υποχρέωση της χώρας από το επικαιροποιημέ-

νο μνημόνιο για την μερική ιδιωτικοποίηση της Τράπεζας που μετά την ολοκλήρωση των stress tests

πρέπει να έχει ολοκληρωθεί μέχρι το τέλος Απριλίου του 2014.

Ζητάμε να ενημερωθούμε για το πενταετές πρόγραμμα ανάπτυξης της Τράπεζας (επιχειρησιακό

σχέδιο) που ολοκληρώνεται αυτές τις ημέρες, έτσι ώστε να διατυπώσουμε και τις δικές μας παρατηρή-

σεις στα θέματα που μας αφορούν (εργασιακά), επειδή όπως έχουμε κατ’ επανάληψιν τονίσει το με-

γαλύτερο asset της Τράπεζας σε όλη την παραπάνω διαδικασία που πρέπει να ακολουθήσει ήταν και

παραμένει το Προσωπικό της.

Η θέση του Σωματείου μας

Θεωρούμε λειτουργικά ορθότερη και επιχειρηματικά πλέον πρόσφορη την ένταξη του Νέου Τ.Τ. και

της Νέας Proton στην Eurobank, ως θυγατρικές της εταιρείες, με διατήρηση της νομικής αυτοτέ-

λειας των μεταβιβαζόμενων Τραπεζών.

Το σχήμα αυτό δεν θίγει την (ορθή) απόφαση επιλογής του Λειτουργικού Μοντέλου της Eurobank και

της Πλατφόρμας Πληροφοριακού Συστήματος της Eurobank, ως βασικούς άξονες ανάπτυξης των εργα-

σιών των τεσσάρων (4) Τραπεζών.  

Αφήνει ανέπαφα τα «δυνατά σημεία» κάθε Τράπεζας υπό το ενιαίο, κεντρικό management της μη-

τρικής και οι προσδοκώμενες συνέργειες καταγράφονται σε επίπεδο Ομίλου.

Εύλογο είναι ότι η ως άνω πρόταση μας δεν επηρεάζει καθόλου το «Πρόγραμμα Ενοποίησης» που

βρίσκεται σε εξέλιξη, όπως και ό,τι αφορά την λειτουργική συγχώνευση.

Επαναλαμβάνουμε την αρνητική μας θέση για εκποίηση Θυγατρικών Εταιρειών στην Ελλάδα ή στο

εξωτερικό που εκτελούν χρηματοοικονομικές και ασφαλιστικές εργασίες.

Ενιαίο Εργασιακό Καθεστώς 

Προς: κα Αθηνά Δεσύπρη Αθήνα, 16/10/2013

Γενικό Διευθυντή Ανθρώπινου Δυναμικού Eurobank Α.Π.: 451

Θέμα: Εργασιακά θέματα σχετιζόμενα με το Προσωπικό των υπό συγχώνευση Τραπεζών: 

(α) «Νέας Proton Τράπεζας» 

(β) «Νέο Τ.Τ.»

Α. Με την ευκαιρία των συγχωνεύσεων των εν θέματι Τραπεζών επαναλαμβάνουμε την πάγια θέση

μας την οποία κατ’ επανάληψιν σας έχουμε εκθέσει για την ύπαρξη την επομένη της νομικής συγχώ-

νευσης ενός ενιαίου εργασιακού καθεστώτος στην απορροφώσα Τράπεζα Eurobank.

Βάση αυτού του καθεστώτος μπορεί να είναι η από 13/06/2013 Επιχειρησιακή Συλλογική Σύμβαση

Εργασίας (Ε.Σ.Σ.Ε.) που υπογράψαμε με την Διοίκηση της Eurobank.
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Σύμφωνα με αυτήν ανανεώθηκε η ισχύς του Εσωτερικού Οργανισμού Υπηρεσίας Προσωπικού - Κα-

νονισμού Εργασίας που είχαμε υπογράψει με την Τράπεζα (Ε.Σ.Σ.Ε./12-09-2000).

Για λόγους δημοκρατικής δεοντολογίας, αλλά και για αποφυγή ενδεχόμενων προστριβών και μεταξύ

των σωματείων των εργαζομένων των υπό συγχώνευση Τραπεζών όχι μόνο με την Eurobank, αλλά και

μαζί μας, θα θέλαμε να επιδιωχτεί η συναινετική διαδικασία προσχώρησης στον ισχύοντα Κανονι-

σμό Εργασίας της Eurobank εκ μέρους των δύο (2) άλλων αντιπροσωπευτικών συνδικαλιστικών οργα-

νώσεων, τόσο της «Νέας Proton Τράπεζας», όσο του «Νέου Τ.Τ.». 

Είμαστε πρόθυμοι να δούμε και οποιαδήποτε συμπλήρωση ή τροποποίηση ήθελε προκύψει κατά

την τυχόν διαπραγμάτευση των ως άνω αντιπροσωπευτικών σωματείων των εργαζομένων των δύο (2)

υπό συγχώνευση Τραπεζών που αφορά τον Κανονισμό Εργασίας, έτσι ώστε την επομένη των νομικών

συγχωνεύσεων αν χρειαστεί να τις συμπεριλάβουμε σε νέα επικαιροποίηση του, μέσω υπογραφής

Ε.Σ.Σ.Ε. (τροποποιητικής ή συμπληρωματικής της αντίστοιχης που υπογράψαμε στις 13/06/2013). 

Πιστεύουμε ότι οι παραπάνω προτάσεις μας μπορούν να υλοποιηθούν, γιατί απ’ ότι έχουμε πληρο-

φορηθεί και στις δύο (2) υπό συγχώνευση Τράπεζες δεν υπάρχει σε ισχύ Κανονισμός Προσωπικού…

Β. Ευνόητο είναι ότι το ενιαίο καθεστώς μετά ταύτα επεκτείνεται και αφορά και το καθεστώς παρο-

χών και αμοιβών της Τράπεζας και ειδικότερα αυτό που έχει προκύψει από το σύνολο των Επιχειρη-

σιακών Συλλογικών Συμβάσεων Εργασίας και Πρακτικών Συμφωνίας που έχουμε υπογράψει μαζί σας.

Σκοπός μας είναι ό,τι ισχύει για τους σημερινούς εργαζόμενους της Eurobank να ισχύσει και για

τους συναδέλφους των υπό συγχώνευση Τραπεζών (παροχές - αμοιβές). 

Γ. Τέλος, από ότι είμαστε σε θέση να γνωρίζουμε στο πεδίο της «Νέας Proton Τράπεζας» δεν έχουν

υπο γραφεί ατομικές συμβάσεις εργασίας μεταξύ του νομικού προσώπου αυτής της Τράπεζας και ενός

εκάστου των εργαζομένων σε αυτήν. Οι ατομικές συμβάσεις εργασίας που υπάρχουν αφορούν την

«παλιά» Proton Bank, της οποίας όμως η άδεια λειτουργίας έχει ανακληθεί και η ίδια έχει τεθεί σε

ειδική εκκαθάριση τον Οκτώβριο του 2011. 

Το Προσωπικό όμως, το σύνολο των καταθέσεων και το υγιές ενεργητικό της παλιάς Τράπεζας έχει

μεταφερθεί στην ως άνω «Νέα Proton Τράπεζα» (σύμφωνα με την εισήγηση της Τ.τ.Ε. και απόφαση

του τότε Υπουργού Οικονομικών κ. Ευάγγελου Βενιζέλου, κατ’ εφαρμογήν των διατάξεων του άρθρου
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του Ν. 3601/2007) και κατά συνέπεια έπρεπε από τότε να υπογραφούν νέες ατομικές συμβάσεις

εργασίας του Προσωπικού με τη νέα Τράπεζα.

Αυτό πρέπει να γίνει άμεσα και πριν τη νομική συγχώνευση με την Eurobank κυρίως για να κατο-

χυρωθούν τα χρόνια της πραγματικής τραπεζικής προϋπηρεσίας κάθε εργαζόμενου, όπως αυτά είχαν

αναγνωριστεί στην παλιά Proton Bank.

Θα ήταν σοβαρό λάθος σε βάρος των εργαζομένων να ληφθούν υπόψη μόνο τα χρόνια που αυτοί

υπη ρέτησαν με εργοδότρια Τράπεζα την «Νέα Proton Bank», δηλαδή από τον Οκτώβριο του 2011 και

εντεύ θεν…

Φυσικά αυτή η εκκρεμότητα μπορεί να επιλυθεί στο πεδίο του διάδοχου εργοδότη (Eurobank) με νέ-

ες ατομικές συμβάσεις εργασίας που θα υπογράψει μαζί του το Προσωπικό της «Νέας Proton Bank» οι

οποίες θα αναγνωρίζουν την προηγούμενη τραπεζική τους προϋπηρεσία. Τότε όμως θα μπορούσε να

εγερθεί ηθικό θέμα άνισης μεταχείρισης για τους προερχόμενους από το «Νέο Τ.Τ.» εργαζόμενους οι

οποίοι έχουν υπογράψει μαζί του νέες ατομικές συμβάσεις εργασίας με ημερομηνία πρόσληψης

19/01/2013, δηλαδή με απώλεια της προηγούμενης τραπεζικής τους προϋπηρεσίας, αφού οι προη-

γούμενες ατομικές συμβάσεις εργασίας των ίδιων εργαζομένων είχαν καταγγελθεί από το «Τ.Τ. Ελλά-

δος Α.Τ.Ε. - υπό ειδική εκκαθάριση» στις 18/01/2013…



Έχουμε την γνώμη ότι όλα τα πιο πάνω (Α, Β και Γ) εργασιακά ζητήματα πρέπει να επιλυθούν στην

προαναφερθείσα συναινετική και δίκαιη κατεύθυνση πριν τις νομικές συγχωνεύσεις των τριών Τρα-

πεζών.

Άλλωστε αυτή είναι και η δική μας γενική θέση που μέσω ανακοινώσεων μας έχουμε ήδη εκφράσει

δημόσια (Νο 78/15-07-2013).

Ελπίζουμε στην σύμφωνη γνώμη σας και παραμένουμε στην διάθεση σας για κάθε συμπληρωματική

πληροφορία. 

Με τιμή

Για το Δ.Σ. του Σωματείου Union Eurobank

Ο Πρόεδρος Ο Γεν. Γραμματέας

Στάθης Χαρίτος Γιάννης Σιδεράτος

22 Νοεμβρίου 2013: Νομική συγχώνευση με Νέα Proton

Όλες οι ως άνω διακηρύξεις/δεσμεύσεις μας φαίνονται να υλοποιούνται μετά την συνεργασία που εί-

χαμε με τους εκπροσώπους της εργοδότριας Τράπεζας.

Αντί άλλου σχολίου παραθέτουμε το ενημερωτικό σημείωμα που μας απέστειλε στις 20/11/2013: 

ΘΕΜΑ: Ενημερωτικό σημείωμα για την επικείμενη συγχώνευση με απορρόφηση 

από την Τράπεζα, της Νέας Proton Τράπεζας Α.Ε. (άρθρο 8 ΠΔ 178/2002)

Σε συνέχεια της πρόσφατης, κατά την 24η Οκτωβρίου 2013, σύσκεψης εκπροσώπων της Διοίκησης

της Τράπεζας μας και του Σωματείου Εργαζομένων Τραπεζικής Επιχείρησης E.F.G. Eurobank, σχετικά με

το θέμα της επικείμενης συγχώνευσης με απορρόφηση από την Τράπεζα της Νέας Proton Τράπεζας

Α.Ε., επαναλαμβάνουμε εκείνα που κατά την σύσκεψη εκτέθηκαν, μαζί με πρόσθετες πληροφορίες

που προέκυψαν εν τω μεταξύ, και συγκεκριμένα:

Η προτεινόμενη ημερομηνία της νομικής συγχώνευσης είναι η 22η Νοεμβρίου 2013.

Σας ενημερώνουμε ότι έχει ξεκινήσει ήδη η απαραίτητη, οργανωτικά και οικονομοτεχνικά, προσαρ-

μογή του εργασιακού καθεστώτος των εργαζομένων στην παραπάνω Τράπεζα στο εν γένει εργασιακό

πλαίσιο, που ισχύει και εφαρμόζεται στον Όμιλο της Eurobank.

Η επικείμενη συγχώνευση με την Νέα Proton Τράπεζα Α.Ε. είναι βέβαιο ότι θα δημιουργήσει σημα-

ντικές συνέργειες και οικονομίες κλίμακας, καθιστώντας την πρόταση ιδιωτικοποίησης του Ομίλου και

προς όφελος της ελληνικής οικονομίας. Παράλληλα θα συντελέσει στη δημιουργία ενός ισχυρού, διευ-

ρυμένου Ομίλου, ικανού να υποστηρίξει με επάρκεια τις ανάγκες των Ελληνικών επιχειρήσεων και νοι-

κοκυριών, και ταυτόχρονα θα εξασφαλιστεί η ευημερία, η εργασιακή ασφάλεια και η επαγγελματι-

κή ανάπτυξη του προσωπικού.

Επιπλέον σας ενημερώνουμε ότι από την απορρόφηση της παραπάνω Τράπεζας δεν προβλέπεται

να υπάρξουν νομικές, οικονομικές ή κοινωνικές συνέπειες για τους εργαζόμενους στην Τράπεζα Eu-

robank Ergasias A.E.

Αθηνά Δεσύπρη Σοφία Παπαδοπούλου

Γενικός Διευθυντής Ανθρώπινου Δυναμικού Διευθυντής Εργασιακών Σχέσεων 
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Συμπέρασμα 

● Σύμφωνα με την παραπάνω επίσημη τοποθέτηση της Τράπεζας οι 409 συνάδελφοι της Νέας Pro-

ton Bank (228 στις κεντρικές υπηρεσίες και 181 στα 28 καταστήματα) εντάσσονται ομαλά στο

νέο Όμιλο, με κατοχύρωση των όσων δικαιωμάτων είχαν, αλλά και με την προοπτική της διεύ-

ρυνσης τους με τα υφιστάμενα στην Eurobank. Οι συμβάσεις εργασίας τους θα είναι αορίστου

χρόνου και το σύνολο των αποδοχών τους (μισθός και τακτικές ή έκτακτες επιπλέον μηνιαίες κα-

ταβολές) θα αποτελέσουν το νέο ενιαίο, συμβατικό τους μισθό. Θα αποφύγουν δηλ. «περιπέτειες»

που γνώρισαν σε αντίστοιχες περιπτώσεις οι συνάδελφοι άλλων Τραπεζών, όπως π.χ. στην FBB, την

Probank, την Εμπορική Τράπεζα κ.λ.π.

● Από την άλλη πλευρά η συγχώνευση αυτή των δύο Τραπεζών δεν θα επιφέρει νομική, κοινωνική ή

οικονομική βλαπτική μεταβολή στους εργαζόμενους της Eurobank και αυτή είναι πολύ σημαντική

παράμετρος για την περίοδο στην οποία ζούμε, υπό την απειλή των οικονομοτεχνικών λόγων.

(Μειώσεις θέσεων εργασίας, αμοιβών και παροχών…).

27 Δεκεμβρίου 2013: Η συγχώνευση με το Νέο Τ.Τ.

Για το ζήτημα αυτό είχαμε συνάντηση με τον εκπρόσωπο της Διοίκησης της Τράπεζας (κ. Αθηνά Δεσύ-

πρη, Γενικό Διευθυντή Ανθρώπινου Δυναμικού) την Παρασκευή 20/12/2013.

Τα σημαντικότερα σημεία της ενημέρωσης ήταν:

(α) Θα υπάρξει ενιαίο εργασιακό καθεστώς στους πληθυσμούς Eurobank και Νέου Τ.Τ., αφού υπε-

γράφη ήδη στο πλαίσιο της Διοίκησης του Νέου Τ.Τ. και του εκεί πλέον αντιπροσωπευτικού σωμα-

τείου των εργαζομένων, Επιχειρησιακή Συλλογική Σύμβαση Εργασίας (18/12/2013) με την οποία

υιοθετείται ο δικός μας Οργανισμός (Κανονισμός) Προσωπικού. Είχε προηγηθεί η αντίστοιχη δια-

δικασία στο πλαίσιο της Διοίκησης της Νέας Proton Bank και του αντίστοιχου σωματείου των ερ-

γαζομένων της. 

(β) Δεν προβλέπονται βλαπτικές για τους εργαζόμενους της Eurobank νομικές, οικονομικές ή κοι-

νωνικές συνέπειες από την απορρόφηση του Νέου Τ.Τ.

Για του λόγου το αληθές παραθέτουμε το επίσημο έγγραφο της Τράπεζας για το θέμα αυτό που λάβα-

με την Δευτέρα 23/12/2013:

ΘΕΜΑ: Ενημερωτικό σημείωμα για την επικείμενη συγχώνευση με απορρόφηση 

από την Τράπεζα, του «ΝΕΟΥ ΤΑΧΥΔΡΟΜΙΚΟΥ ΤΑΜΙΕΥΤΗΡΙΟΥ ΕΛΛΑΔΟΣ Α.Τ.Ε.» 

(άρθρο 8 ΠΔ 178/2002)

Σχετικά με το θέμα της επικείμενης συγχώνευσης του «ΝΕΟΥ ΤΑΧΥΔΡΟΜΙΚΟΥ ΤΑΜΙΕΥΤΗΡΙΟΥ

ΕΛΛΑΔΟΣ Α.Τ.Ε.» με απορρόφηση από την Τράπεζα Eurobank Ergasias A.E. θα θέλαμε να σας ενημε-

ρώσουμε για τα παρακάτω: 

Η προτεινόμενη ημερομηνία της νομικής συγχώνευσης είναι η 27η Δεκεμβρίου 2013.

Σας ενημερώνουμε ότι έχει ξεκινήσει ήδη η απαραίτητη, οργανωτικά και οικονομοτεχνικά, προσαρ-

μογή του εργασιακού καθεστώτος των εργαζομένων στην παραπάνω Τράπεζα στο εν γένει εργασιακό

πλαίσιο, που ισχύει και εφαρμόζεται στον Όμιλο EUROBANK.



Η επικείμενη συγχώνευση με το «ΝΕΟ ΤΑΧΥΔΡΟΜΙΚΟ ΤΑΜΙΕΥΤΗΡΙΟ ΕΛΛΑΔΟΣ Α.Τ.Ε.» είναι βέβαιο

ότι θα δημιουργήσει σημαντικές συνέργειες και οικονομίες κλίμακας, καθιστώντας πιο ελκυστική την

πρόταση ιδιωτικοποίησης του Ομίλου, και προς όφελος της ελληνικής οικονομίας. Παράλληλα θα συ-

ντελέσει στη δημιουργία ενός ισχυρού, διευρυμένου Ομίλου, ικανού να υποστηρίξει με επάρκεια τις α-

νάγκες των Ελληνικών επιχειρήσεων και νοικοκυριών, και ταυτόχρονα θα εξασφαλιστεί η ευημερία, η

εργασιακή ασφάλεια και η επαγγελματική ανάπτυξη του προσωπικού.

Επιπλέον σας ενημερώνουμε ότι από την απορρόφηση της παραπάνω Τράπεζας δεν προβλέπεται να

υπάρξουν νομικές, οικονομικές ή κοινωνικές συνέπειες για τους εργαζόμενους στην Τράπεζα Eurobank

Ergasias.

Αθηνά Δεσύπρη Σοφία Παπαδοπούλου

Γενικός Διευθυντής Ανθρώπινου Δυναμικού Διευθυντής Εργασιακών Σχέσεων
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ΚΕΦΑΛΑΙΟ 7Ο - ΠΡΟΓΡΑΜΜΑ ΕΘΕΛΟΥΣΙΑΣ ΕΞΟΔΟΥ ΠΡΟΣΩΠΙΚΟΥ

Επειδή η Τράπεζα είχε περιέλθει και πάλι στην δίνη της φημολογίας, τόσο μετά από κάποιες ατυχείς

«ενημερώσεις» στελεχών της (λίγων ευτυχώς) περί «Εθελούσιας Εξόδου» με διάχυτο τον εκφοβισμό των

συναδέλφων, όσο από «μπαράζ» δημοσιευμάτων στον έντυπο και ηλεκτρονικό Τύπο («Ελευθεροτυπία,

«Ημερησία», Bankingnews κλπ) για το ίδιο θέμα (οριοθετούσαν μάλιστα τον «στόχο» του προγράμματος

άλλος στα 400 - 1.000 άτομα, άλλος στ 600 - 700 κοκ), ήμασταν υποχρεωμένοι να αποκαταστήσουμε την

αλήθεια.

Από τις συζητήσεις με τη νέα Διοίκηση της Τράπεζας (κ.κ. Χρ. Μεγάλου και Αθηνά Δεσύπρη) πράγματι

προέκυψε η πρόθεση της Τράπεζας για την εκπόνηση ενός ΠΡΟΓΡΑΜΜΑΤΟΣ ΕΘΕΛΟΥΣΙΑΣ ΕΞΟΔΟΥ ΤΟΥ

ΠΡΟΣΩΠΙΚΟΥ.

Ουδείς ήταν σε θέση να τοποθετηθεί επ’ αυτού (πόσο μάλλον τα στελέχη της Τράπεζας), όταν:

■ Δεν υπήρχε ακόμα η έγκριση της αρμόδιας «τροϊκανής» Αρχής (Γενική Διεύθυνση Ανταγωνισμού

της Ε.Ε. - “DGCom”).

■ Δεν είχαν καθοριστεί οι όροι κι οι προϋποθέσεις του Προγράμματος και κυρίως τα κίνητρα

συμμετοχής σε αυτό.

■ Δεν γνωρίζαμε το πότε θα γίνει.

■ Δεν γνωρίζαμε πόσους αφορά, αφού δεν γνωρίζαμε τις «προδιαγραφές» του. 

Το βέβαιο ήταν ότι το Πρόγραμμα θα ήταν εθελοντικό, κατά συνέπεια, ουδείς μπορούσε να υπο-

χρεώσει κανέναν για την συμμετοχή του ή όχι σε αυτό. 

Επειδή δεν είχαμε άλλο τρόπο ανάσχεσης των φημών και κυρίως την αναπαραγωγή της «μισής αλή-

θειας» που είναι χειρότερη από το ολόκληρο ψέμα, για την πλήρη και υπεύθυνη ενημέρωση σας κοινο-

ποιήσαμε όλο το υπόμνημα του Σωματείου μας προς την Διοίκηση της Τράπεζας (Α.Π. 420/11-09-2013),

από σπασμα του οποίου παραθέτουμε:

Πρόγραμμα Εθελούσιας Εξόδου Προσωπικού (Π.Ε.Ε.Π.)

Για το ως άνω σοβαρό ζήτημα φυσικά απαιτείται η έγκριση της Γενικής Διεύθυνσης Ανταγωνισμού

της Ευρωπαϊκής Ένωσης (Directorate - General for Competition), γνωστής ως DGCom (έρχεται εντός

των ημερών – 17/19 Σεπτεμβρίου – στην χώρα μας, ο εκπρόσωπος της και Αναπλ. Διευθυντής, κ. Gert

Jan Koopman). 

Ανεξάρτητα, όμως, από την εν λόγω έγκριση το Πρόγραμμα Ενοποίησης της Eurobank με τις δύο θυ-

γατρικές Τράπεζες επιβάλει την ανάγκη ενός Π.Ε.Ε.Π., αφού βασίζεται σε δύο παραδοχές, τις οποίες

έχε τε, ήδη, θέσει σε εφαρμογή:

(α) Σε περαιτέρω μείωση του λειτουργικού κόστους, μέσω συνολικών  συνεργειών € 200 εκ. ετη-

σίως, μέχρι το 2015 (στο κονδύλι αυτό συμπεριλαμβάνονται και τα έξοδα του Προσωπικού).

(β) Στην ενοποίηση κεντροποιημένων μονάδων των τριών Τραπεζών (Κεντρικές Υποστηρικτές Λει-

τουργίες των Επιχειρηματικών Μονάδων, Operations, Πληροφοριακά Συστήματα, Υποστηρι-

κτικές Μονάδες), αλλά και κάποιων μονάδων στο Δίκτυο όπου η επικάλυψη είναι εμφανής.

Εδώ θέλουμε να τονίσουμε τις «παιδικές αρρώστιες» όλων των πλάνων και των χρονοδιαγραμμάτων

παρεμφερών σχεδίων που δεν μπορούν να θεραπεύσουν, ούτε οι εξειδικευμένοι Σύμβουλοι (εν προ-



κειμένω οι εταιρείες McKinsey, Accenture και Kantor) και είναι το «πάντρεμα» της διαφορετικής

«κουλτούρας» του έμψυχου δυναμικού τεσσάρων (4) Τραπεζών (δεν πρέπει να ξεχνάμε και την T

Bank που επί της ουσίας ουδέποτε ενσωματώθηκε στο Τ.Τ.) με διαφορετικές αφετηρίες και επιμέρους

διαφορές στους όρους αμοιβής και εργασίας του Προσωπικού τους. Αυτές οι διαφορές και οι αντί-

στοιχες στα ασφαλιστικά τους ταμεία, όπως και η ύπαρξη πολλών επισυμβάσει εργαζομένων (δανει-

ακές συμβάσεις εργασίας) στο Τ.Τ. δεν είναι ζητήματα που θα πρέπει να επιλυθούν θετικά μόνο στην

πορεία της λειτουργικής συγχώνευσης των Τραπεζών, δηλαδή εντός οκταμήνου περίπου, αλλά ζητή-

ματα που συνολικά πρέπει να οριοθετήσουν τους άξονες ενός δίκαιου και ελκυστικού Π.Ε.Ε.Π. του

Ομίλου της Τράπεζας.

Η θέση του Σωματείου μας

Ως νέα Διοίκηση της Τράπεζας μας απαντήσατε θετικά σε προγενέστερα σχετικά αιτήματα του Σω-

ματείου μας που είχαν διατυπωθεί ενόψει της μεταβίβασης της Eurobank στην Εθνική Τράπεζα (έγ-

γραφα του Σωματείου μας με Α.Π. 230/21-02-2013, προς την κ. Αθηνά Δεσύπρη και με Α.Π. 245/07-03-

2013, προς τον κ. Νικ. Νανόπουλο), αφού το Επιχειρηματικό Σχέδιο της Ε.Τ.Ε. ρητά προέβλεπε το κλεί-

σιμο του 20% των καταστημάτων του Δικτύου των δύο Τραπεζών (δηλαδή κλείσιμο 183 καταστημά-

των), το κλείσιμο του 20% του λειτουργούντων ATMs (δηλαδή απόσυρση 400 ATMs), το κλείσιμο του

25% των καταστημάτων των δύο Τραπεζών στην Ν.Α. Ευρώπη (κλείσιμο 270 καταστημάτων) και αντί-

στοιχες μειώσεις Προσωπικού σε Δίκτυο και Κεντρικές Υπηρεσίες.

Τότε (όπως σας εξηγήσαμε) το Σωματείο μας είχε οδηγηθεί σε αυτή την λύση - πρόταση για Πρό-

γραμμα Εθελούσιας Εξόδου του Προσωπικού της Eurobank, επειδή πέραν της ως άνω πραγματικότη-

τας είχε ήδη εξαγγελθεί Πρόγραμμα για το Προσωπικό της Εθνικής Τράπεζας με αρκετά ικανοποιητι-

κούς όρους για τους ενδιαφερόμενους εργαζόμενους. 

Η αλήθεια είναι ότι η συγχώνευση Ε.Τ.Ε. - Eurobank δημιουργούσε μία νέα Τράπεζα με 19.000 εργα-

ζόμενους μόνο στην Ελλάδα και με 52.000 εργαζόμενους (περίπου όσο το σύνολο των τραπεζοϋπαλλή-

λων στην Ελλάδα σήμερα) σε επίπεδο Ομίλων των δύο Τραπεζών με τις θυγατρικές τους και στο Εξω-

τερικό!

Την πιο πάνω πραγματικότητα, άλλωστε και το αντίστοιχο αίτημα – λύση του Σωματείου μας δημό-

σια περιγράφαμε στον εγκριθέντα από την Γενική Συνέλευση των μελών του Σωματείου μας 36ο Διοι-

κητικό Απολογισμό (ανακοίνωση Νο 165/10-05-2013, σελ. 73).

Σήμερα η ανάγκη μείωσης του Προσωπικού της Eurobank δεν είναι τόσο πιεστική, όσο τότε.

Οι εργαζόμενοι στις τρεις (3) Τράπεζες στην Ελλάδα δεν ξεπερνούν τις 10.000, ενώ το σύνολο του

Προσωπικού με τις θυγατρικές Ελλάδας και Εξωτερικού είναι γύρω στους 20.500 εργαζόμενους.

Ο πολυκερματισμός των σημείων πώλησης (καταστήματα Δικτύου) απαιτεί αντίστοιχη υποστήριξη

την επόμενη ημέρα της νέας Τράπεζας με δεδομένα τα κενά στο Δίκτυο του Νέου Τ.Τ. εξαιτίας της εκεί

εθελούσιας εξόδου του Προσωπικού (- 600 εργαζόμενοι).

Παρ’ όλα ταύτα εμείς την πρόταση που κάναμε στην Τράπεζα τον Φεβρουάριο και τον Μάρτιο του

2013 δεν την αποσύρουμε και όπως σας τονίσαμε στις μεταξύ μας συζητήσεις την επαναφέρουμε με

την διατύπωση που είχαμε, προς τον τότε Διευθύνοντα Σύμβουλο της Τράπεζας, δηλαδή:

… «Προϋπόθεση όμως της ως άνω παραδοχής (ανάγκη για περαιτέρω περιορισμό του λειτουργι-

κού κόστος) είναι η ύπαρξη σημαντικών κινήτρων υποκίνησης στο πλαίσιο ενός προγράμματος

εθελούσιας εξόδου που θα είναι τουλάχιστον ανάλογο και αντίστοιχο με το ήδη εξαγγελθέν,

σχετικό πρόγραμμα του διάδοχου εργοδότη, δηλαδή της Εθνικής Τράπεζας…».
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Το αίτημα μας

Το minimum των σημερινών μας διεκδικήσεων για ένα Π.Ε.Ε.Π. δεν άλλαξε. Θα πρέπει να ικανο-

ποιεί τους εργαζόμενους, αλλά και τους στόχους της Τράπεζας. Θα πρέπει όμως να στηρίζεται στις

αρχές της διαφάνειας, της αντικειμενικότητας, της ελεύθερης βούλησης των ενδιαφερομένων

και της δίκαιης αποζημίωσης.  

Θα πρέπει να προβλέπει για όσους θεμελιώνουν ή θεμελίωσαν δικαίωμα συνταξιοδότησης πέραν

της νόμιμης και επιπλέον αποζημίωση – κίνητρο. Για τους υπόλοιπους κριτήριο να είναι τα χρόνια

προϋπηρεσίας, χωρίς όριο ηλικίας, στο πρότυπο του προγράμματος της Τράπεζας Πειραιώς.

Παραμονή, όσων φεύγουν, στο ιδιωτικό πρόγραμμα συμπληρωματικής ιατρικής και νοσοκομειακής

περίθαλψης για κάποια χρόνια. 

Να εξακολουθεί ισχύουσα η πολιτική των επιτοκίων για τα δάνεια του Προσωπικού και για όσους

κάνουν χρήση του προγράμματος.

Αιτιολογία αιτήματος

Το Προσωπικό της Eurobank είναι ασφαλισμένο για κύρια σύνταξη στο Ι.Κ.Α.

Δεν έχει τους ευνοϊκότερους όρους εξόδου και συνταξιοδότησης όσων τραπεζοϋπαλλήλων είχαν ει-

δικά Ταμεία (Εθνική Τράπεζα, τ. Α.Τ.Ε., τ. Ε.Τ.ΒΑ., Τράπεζα Ελλάδος κλπ).  

Δεν έχουν προσυνταξιοδοτικές παροχές, όπως π.χ. οι εργαζόμενοι της Alpha Bank και της τ. Εμπο-

ρικής Τράπεζας…

Το τοπίο στην κοινωνική ασφάλιση θα επιδεινωθεί, αλλά το εργοδοτικό κόστος (εισφορές στο

Ι.Κ.Α.) θα μειωθεί σταδιακά εντός τριών ετών (2014, 2015, 2016) κατά 3,9 ποσοστιαίες μονάδες, επι-

πλέον της μείωσης κατά 1,1 ποσοστιαία μονάδα μετά την κατάργηση της εισφοράς για τον Ο.Ε.Κ. και

την Εργατική Εστία. 

Το Προσωπικό της Τράπεζας ασφαλίζεται για επικουρική σύνταξη στο Ε.Τ.Ε.Α.Μ./Ι.Κ.Α., όπου έχει

εξαγ γελθεί νέα μείωση των βοηθημάτων κατά 20% από το 2014, πλην των προερχομένων από τις τ.

Τράπεζες Κρήτης, Αθηνών και Εργασίας που είναι ασφαλισμένοι στο ελλειμματικό και θνησιγενές, αυ-

τοδιαχειριζόμενο Ταμείο ΤΑΠΙΛΤ-ΑΤ…

Ταμεία Πρόνοιας δεν υπάρχουν, όπως σε άλλους κλάδους εργαζομένων.

Επιπλέον, όπως σας έχουμε τονίσει κατά την τελευταία 3ετία έχουν αποχωρήσει από την Τράπε-

ζα 1.100 εργαζόμενοι (μείωση του Προσωπικού της κατά 15,5%) και έχουν κλείσει 52 καταστήματα της

στο Δίκτυο (μείωση κατά 12%). 

Από την έναρξη της κρίσης (2008) μέχρι σήμερα το λειτουργικό κόστος της Τράπεζας έχει μειω-

θεί κατά 30% περίπου.

Κατά συνέπεια δεν υπάρχουν αποθέματα και δυνατότητα για μαζική αποδοχή ενός Π.Ε.Ε.Π.

στα όρια της Eurobank, όπου ο μέσος όρος ηλικίας του Προσωπικού της είναι… 41 ετών!

Η Τράπεζα δεν θεωρείται «γηρασμένη», όταν μόνο το 5% των εργαζομένων της είναι ηλικίας άνω

των 55 ετών! (Στο Δίκτυο το αντίστοιχο ποσοστό… πέφτει στο 4%!).

Όταν λοιπόν το 74% του Προσωπικού της Eurobank έχει ηλικία μέχρι 45 ετών, η τραπεζική αγορά ερ-

γασίας είναι στάσιμη και επισφαλής και η μείωση του οικογενειακού εισοδήματος κάθε εργαζόμενου

σημαντική δεν μπορεί να καλλιεργούνται προσδοκίες για επιτυχία ενός Π.Ε.Ε.Π. χωρίς σοβαρά κίνη-

τρα αποχώρησης (αποζημίωση) των εργαζομένων που το επιθυμούν και μάλιστα – λόγω της προ-

αναφερθείσας ιδιαιτερότητας – κατά πολύ ανώτερου από τα προϋφιστάμενα των άλλων Τραπεζών.



Για όλους τους πιο πάνω λόγους επιθυμούμε συνεργασία του Σωματείου μας με τα αρμόδια στελέχη

της Τράπεζας και οπωσδήποτε θα πρέπει να συγκρατηθούν κάποια άλλα στελέχη (ευτυχώς λίγα) που

χωρίς να υπάρχει κάτι το συγκεκριμένο για το Π.Ε.Ε.Π. (διαβούλευση, εγκρίσεις, όροι-προϋποθέσεις

κλπ) «ενημε ρώνουν» το Προσωπικό αποσπασματικά και κάποιες φορές κινδυνολογούν με την λαν-

θασμένη αντίληψη ότι έτσι θα «πετύχει» το Πρόγραμμα. Αν είναι έτσι όπως τα λένε θα περιμένου-

με πρώτα τα ονό ματα τους στην σχετική λίστα…

Τα αιτήματα μας

Επαναλαμβάνουμε εδώ συνοπτικά τι είχαμε ζητήσει από την Τράπεζα για το Πρόγραμμα που αφορά

το Προσωπικό της Eurobank, όπως τα περιλαμβάνει το ως άνω έγγραφο μας.

1. Το Πρόγραμμα να στηρίζεται στις αρχές της διαφάνειας, της αντικειμενικότητας, της ελεύθερης

βούλησης των ενδιαφερομένων και της δίκαιης αποζημίωσης.

2. Ζητήσαμε το Πρόγραμμα να χρηματοδοτεί και κίνητρο αποχώρησης, με επιπλέον ποσό από αυ-

τό που περιλαμβάνει η νόμιμη αποζημίωση του Νόμου 4093/2012, ακόμα και για αυτούς τους συ-

ναδέλφους που θεμελιώνουν ή θεμελίωσαν δικαίωμα συνταξιοδότησης.

3. Ζητήσαμε να παρατείνεται για κάποια χρόνια το ιδιωτικό πρόγραμμα συμπληρωματικής ιατρικής

και νοσοκομειακής περίθαλψης (Eurolife) και μετά την αποχώρηση των ενδιαφερομένων συνα-

δέλφων.

4. Ζητήσαμε την διατήρηση των προνομιακών όρων που ισχύουν για τα δάνεια του Προσωπικού και

για όσους κάνουν χρήση του Προγράμματος. 

5. Εξηγήσαμε στο υπόμνημα μας προς την Διοίκηση της Eurobank και κατ’ επέκταση στον εκπρόσωπο

του μεγαλομετόχου της Τράπεζας (Δ.Σ. του Τ.Χ.Σ.) και την εποπτεύουσα Αρχή (Directorate - General

for Competition, δηλαδή την DGComp) ότι στην Eurobank, όπου ο μέσος όρος ηλικίας του Προσωπι-

κού είναι μόλις 41 ετών (!) δεν υπάρχουν οι προϋποθέσεις μαζικής εξόδου των εργαζομένων, όπως

σε άλλες Τράπεζες. Ζητήσαμε λοιπόν σοβαρά κίνητρα αποχώρησης στο Πρόγραμμα «κατά πολύ α-

νώτερα από τα προϋφιστάμενα των άλλων Τραπεζών». Εξειδικεύσαμε τις προτάσεις μας και αιτιολο-

γήσαμε την ανάγκη ειδικής ενίσχυσης για κάθε κατηγορία ενδιαφερομένων συναδέλφων, όπως π.χ.:

― Όσων έχουν κατοχυρώσει ασφαλιστικό δικαίωμα να τους αποδοθεί το ποσό της εξαγοράς πλα-

σματικών χρόνων έτσι ώστε να θεμελιώσουν το δικαίωμα τους αυτό.

― Όσων απέχουν περισσότερα χρόνια από αυτό το δικαίωμα το κίνητρο αποχώρησης τους να επι-

δοτείται κατά 100 %.

― Όσοι έχουν ανήλικα τέκνα να παίρνουν επιπλέον αποζημίωση αποχώρησης.

6. Όπως είχαμε εγγράφως ζητήσει από την Τράπεζα στις 12/09/2013 η αρχιτεκτονική του Προγράμ-

ματος πρέπει να προσιδιάζει με το αντίστοιχο της Τράπεζας Πειραιώς και να δίνει την δυνατότητα

εθελούσιας εξόδου σε κάθε ενδιαφερόμενο ανεξαρτήτως ορίου ηλικίας.

Επειδή είναι λογικό στις μικρότερες ηλικίες όπου τα χρόνια προϋπηρεσίας είναι λιγότερα και οι μι-

σθοί πιο μικροί είχαμε ζητήσει:

― Ο φόρος των χρημάτων της αποζημίωσης σε όλες τις περιπτώσεις να βαρύνει την Τράπεζα.

― Στην έννοια του μικτού μηνιαίου μισθού που αποτελεί την βασική μονάδα μέτρησης της αποζη-

μίωσης να συμπεριλαμβάνεται και το επίδομα γέννησης τέκνων για όσους το λαμβάνουν.
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Η απάντηση της Τράπεζας

Σε δύο (2) σχετικές με τα θέματα Προσωπικού συναντήσεις που είχαμε με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της

Τράπεζας κ. Χρήστο Μεγάλου και τον Γενικό Διευθυντή Ανθρώπινου Δυναμικού κα Αθηνά Δεσύπρη, την Δευ-

τέρα 21/10/2013 και σήμερα Πέμπτη 24/10/2013, η Τράπεζα μας τόνισε ότι έχει λάβει υπόψη της όλες τις

προτάσεις/παρατηρήσεις του Σωματείου μας για το θέμα του Προγράμματος Εθελούσιας Εξόδου του

Προσωπικού, η τελική απόφαση όμως για το θέμα αυτό θα λαμβανόταν από το Τ.Χ.Σ. και την DGComp.

Εξαγγελία του Προγράμματος:

Το Πρόγραμμα Εθελούσιας Εξόδου Προσωπικού ανακοινώθηκε από την Τράπεζα στις 5 Νοεμβρίου

2013, αφού πήρε τις απαραίτητες εγκρίσεις από το Δ.Σ. του Τ.Χ.Σ., την εποπτεύουσα αρχή DGComp., το

Δ.Σ. της Τράπεζας και το Υπουργείο Οικονομικών!

Οφείλουμε να ομολογήσουμε ότι η πρόταση της Τράπεζας έλαβε υπόψη της όλους τους άξονες που

έγκαιρα είχαμε καταθέσει ενώπιων της και σας έχουν γνωστοποιηθεί με τις ανακοινώσεις μας Νο 79/12-

09-2013 και ειδικότερα με την Νο 84/24-10-2013.

Μπορεί όλες οι προτάσεις μας να μην έγιναν αποδεκτές κυρίως από την πλευρά της Τρόικας, αλλά το

σύνολο των επιχειρημάτων μας έγινε αντιληπτό και αποδεκτό.

Υπενθυμίζουμε ότι το Σωματείο μας κατέθεσε προτάσεις και μπήκε στο δίλημμα της έναντι αυξη-

μένης αποζημίωσης και δέσμης κινήτρων αποχώρησης του Προσωπικού. 

Δεν ακολούθησε τον εύκολο δρόμο του λαϊκισμού και της άρνησης, γιατί συνεκτίμησε την ρευστότη-

τα που επικρατεί στην χώρα και στο τραπεζικό σύστημα προβάλλοντας το αντικειμενικώς ορθό για τους

ενδιαφερόμενους συναδέλφους.

Εννοείται ότι την συμβουλή μας την δώσαμε σε κάθε μέλος μας που επικοινώνησε μαζί μας κυρίως

για ασφαλιστικά θέματα (κύρια και επικουρική σύνταξη, ασφάλιση υγείας). 

Το όλο ζήτημα δεν ήταν άσπρο - μαύρο.

Η συνδικαλιστική εκπροσώπηση δεν μπορεί να προδικάσει, ούτε την εξέλιξη της χώρας και του τραπε-

ζικού συστήματος από την πλευρά της βιωσιμότητας, ούτε την αντίστοιχη εξέλιξη θέσεων εργασίας, μι-

σθών και συντάξεων.

Ο κάθε ενδιαφερόμενος συνάδελφος έπρεπε να κρίνει ατομικά και οικογενειακά την περίπτωση του.

► Τι τον συνέφερε και τι όχι.

► Δεν πρέπει να παρασυρόταν με το τι θα έκανε ο διπλανός του.

► Ουδείς έπρεπε να τον πιέζει στο τι θα αποφασίσει.

► Το Πρόγραμμα ήταν και ανακοινώθηκε ότι ήταν εθελούσιας (και όχι αναγκαστικής) εξόδου. 

Εμείς ως Σωματείο οφείλαμε να παρέμβουμε (όσο μας έπαιρνε και όπου μας έπαιρνε), ώστε το συ-

νολικό «πακέτο» να είναι το καλύτερο δυνατό για τους συναδέλφους μας. Νομίζουμε ότι το πετύχαμε.

Απαραίτητες συγκρίσεις

Συγκρίσιμα Προγράμματα Τραπεζών με τον ίδιο μεγαλομέτοχο (Τ.Χ.Σ.) είναι της ΤΡΑΠΕΖΑΣ ΠΕΙΡΑΙΩΣ

και του Νέου Τ.Τ.



(Το Πρόγραμμα της Εθνικής Τράπεζας εκκρεμούσε από τον Φεβρουάριο, ενώ η Alpha Bank δεν το έχει

ανακοινώσει ακόμα).

Ι. Με βάση τα πιο πάνω μπορούμε να πούμε ότι το Πρόγραμμα της Eurobank υπερτερούσε από το

αντί στοιχο της Τράπεζας Πειραιώς. Λαμβάνοντας υπόψη το χαμηλό μέσο όρο των ηλικιών του Προσωπι-

κού της έδωσε και μεγαλύτερο κίνητρο στις μικρότερες ηλικίες:

Π.χ. στη ζώνη 45-50 ετών δίνει 70%, έναντι 60% της Τράπεζας Πειραιώς, στη ζώνη 30-40 ετών δίνει

50%, έναντι 40%. Αλλά και στους άνω των 61 ετών δίνει 60%, έναντι 50%. Ακόμα και σε όσους είχαν θε-

μελιώσει δικαίωμα κύριας σύνταξης έδινε κίνητρο 50% ή εναλλακτικά το ανάλογο με την ηλικία του κί-

νητρο (επικρατούσε το ευνοϊκότερο), ενώ στην Τράπεζα Πειραιώς το κίνητρο αυτής της περίπτωσης ήταν

ενιαίο και μοναδικό: 8 μισθοί. 

Στο Πρόγραμμα της Eurobank η Τράπεζα πλήρωσε τον φόρο των αποζημιώσεων μέχρι τα 170.000

€, παροχή που δεν υπήρχε στην Τράπεζα Πειραιώς.

Επιπλέον η Eurobank κατέβαλε το κόστος εξαγοράς έως τριών (3) πλασματικών χρόνων για κάθε κα-

τηγορία συναδέλφων ηλικίας άνω των 57 ετών, που πρακτικά σήμαινε επιπλέον 6.200 € για κάθε δικαι-

ούχο συνάδελφο. Αυτή η παροχή δεν υπήρχε στο Πρόγραμμα της Τράπεζας Πειραιώς. 

ΙΙ. Το Πρόγραμμα του Νέου Τ.Τ. δεν είναι συγκρίσιμο με τα δύο (2) ως άνω Προγράμματα, καθώς αντι -

μετώπιζε χωριστά τους ασφαλισμένους του Δημοσίου από αυτούς του Ι.Κ.Α. Είχε διαφορετική φιλοσοφία

(αφού δεν συμπεριλάμβανε τη νόμιμη αποζημίωση) και έθετε χαμηλά ανώτατα όρια αποζημίωσης σε

κάθε κατηγορία (από 35.000 € έως 95.000 €).

Στην περίπτωση μας το maximum ήταν 170.000 €.

Συμπέρασμα: Το μέλλον του Κλάδου

Τα στοιχεία λένε ότι ο Κλάδος μας στις 31/12/2011 απασχολούσε 56.042 τραπεζοϋπάλληλους. Υπήρ-

χαν 3.565 καταστήματα σε δέκα εννέα (19) Τράπεζες. 

Σήμερα έχουν μείνει μόνο 4 Τράπεζες - «κορμός» (συστημικές), δύο μόνο μικρές πολυεθνικές (Citi -

bank, HSBC), η Τράπεζα Αττικής, η Γενική Τράπεζα και η Πανελλήνια, από την Ελληνική Ένωση Τραπεζών.  

Η συρρίκνωση του Προσωπικού έχει προβλεφθεί ότι μέχρι το 2015 θα αφορά 15.000 εργαζόμενους, με

μείωση των καταστημάτων των Τραπεζών από 1.000 έως 1.400. 

Κατά συνέπεια ο Τραπεζικός Κλάδος έχει καίρια πληγεί από την κρίση, παρ’ ότι μέχρι σήμερα έχουν

απο φευχθεί και με την δυναμική του συνδικαλιστικού κινήματος, απολύσεις Προσωπικού. Έχουν αποχω-

ρήσει όμως τα τελευταία 5 χρόνια με οικονομικά κίνητρα περίπου 5.500 συνάδελφοι!

Έχουν πληγεί επίσης τα Ασφαλιστικά Ταμεία και το Ι.Κ.Α. από τις εθελούσιες εξόδους των Τραπεζών με

Ειδικά Ταμεία (Εθνικής, Ελλάδος, ΕΤΒΑ, Αγροτικής) και των Δ.Ε.Κ.Ο. (ΗΣΑΠ, ΟΤΕ, ΔΕΗ, Συνεταιριστικών

Οργανώσεων), αφού προκάλεσαν ελλείμματα που υπολογίζονται στα 5 δις ευρώ, ενώ η σχέση συνταξιού-

χων προς εν ενεργεία διαμορφώθηκε στο 1:2,71. Αυτό σηματοδοτεί αρνητικές εξελίξεις για το ασφαλιστι-

κό, εν όψει και των εθελούσιων εξόδων που θα ακολουθήσουν. 

Με αυτά ως δεδομένα μόνο μία υπεραπλουστευμένη κρίση μπορούσαμε να εκφέρουμε σε όλους αυ-

τούς τους συναδέλφους που μας ρωτούσανε για το μακροοικονομικό μέλλον της απασχόλησης, της αμοι-

βής εργασίας και του ασφαλιστικού της χώρας:

► Αν πάει καλά η Εθνική Οικονομία θα βελτιώσει την θέση του και το Τραπεζικό Σύστημα.  

► Αν αυξηθεί η απασχόληση στις Τράπεζες και αφού περάσουν αυτές σε ανάπτυξη θα σταθεροποιη-

θεί και το Ασφαλιστικό Σύστημα, σε ένα μικρότερο βαθμό, αφού εμείς πιστεύουμε ότι το βασικό

του πρόβλημα είναι οι εισφορές και όχι οι εκροές…
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Και το δύο μεγέθη είναι ευθέως ανάλογα.

Άρα, καταλήξαμε σε αυτό που από την αρχή είχαμε τονίσει:

Έκαστος ενδιαφερόμενος για το Πρόγραμμα συνάδελφος έπρεπε να συνεκτιμήσει μόνος του τα δε-

δομένα πριν αποφασίσει με γνώμονα την  δική του κατάσταση. 

Το Σωματείο ήταν στην διάθεση κάθε συναδέλφου να δώσει τις απαραίτητες συμβουλές και απα-

ντήσεις στα ερωτήματα που τον απασχολούσαν.

Χωρίς τους εργαζόμενους αύριο δεν υπάρχει:
Ενωμένους μας βρίσκει η επόμενη ημέρα

Το μοντέλο λειτουργίας της Τράπεζας είναι σύγχρονο και αποτελεσματικό. Απόδειξη ότι δεν υπέστη

καμία επέμβαση από την πλευρά των μνημονιακών (απο)ρυθμίσεων, όπως συνέβη σε άλλες Τράπεζες.

Οι συγχωνεύσεις που έγιναν (Νέα Proton Bank, Νέο Τ.Τ.) επιτυγχάνονται με συναινετικό, ενιαίο εργα-

σιακό καθεστώς για όλους τους εργαζόμενους, γεγονός που είναι ζητούμενο σε άλλες Τράπεζες, όπου

επι κρατεί «μωσαϊκό» ρυθμίσεων που τελικά καταλήγει στην αυθαιρεσία του διευθυντικού δικαιώματος.  

Ακόμα και στο πρόσφατο ΠΡΟΓΡΑΜΜΑ ΕΘΕΛΟΥΣΙΑΣ ΕΞΟΔΟΥ τα δικαιώματα (αποζημιώσεις, παροχές)

των εργαζομένων στην Eurobank με αυτά του Προσωπικού των θυγατρικών της Εταιρειών ήταν τα ίδια,

όπως δεν συνέβη με όλες τις Τράπεζες… 

Όσοι τα παρακολουθούν… γνωρίζουν!

Το πρόγραμμα πέτυχε τους σκοπούς της εργοδοσίας (ποσοτικοί) και την μείωση του λεγόμενου λει-

τουργικού κόστους μιας Τράπεζας που είχε μέσο όρο ηλικίας του Προσωπικού της τα… 41 - 42 έτη! 

Από την πλευρά μας κρίνουμε ότι η «θυσία» των αποχωρήσεων ήταν υπέρμετρη.

Από την Τράπεζα αποχώρησαν 934 συνάδελφοι η συντριπτική πλειοψηφία των οποίων ήταν σε πα-

ραγωγική ηλικία και με άψογη υπηρεσιακή κατάρτιση. Μαθημένοι στα απαιτητικά, ιδιωτικοοικονομι-

κά κριτήρια εργασίας, με θετικό πρόσημο προσφοράς στην ανάπτυξη της Τράπεζας που έγινε σε πολύ

σύντομο χρονικό διάστημα…

Από όλους αυτούς μόνο οι 160 συνάδελφοι και συναδέλφισσες είχαν θεμελιώσει συνταξιοδοτικό

δικαίωμα. Δηλαδή μόνο το 17% των αποχωρήσεων είχε τυπικό λόγο συμμετοχής στο πρόγραμμα…

Σίγουρα η Τράπεζα θα αποδυναμωθεί από αυτές τις αποχωρήσεις σε όλα τα υπηρεσιακά επίπεδα.

Όσοι μένουμε όμως πάνω στο «πλοίο» έχουμε πεισμώσει, για να πετύχουμε και για να «πιάσει» αυ-

τό ασφαλές λιμάνι! 

Η ενότητα είναι η πυξίδα μας…

Ας το αντιληφθούν όλα τα μέλη του «πληρώματος» παλιά και νέα και κυρίως ο νεοφερμένος Καπε-

τάνιος, αλλά και αυτοί που τον επέλεξαν.

Τα άυλα περιουσιακά στοιχεία αυτής της Τράπεζας είναι για πολλούς ζητούμενο ακόμα και σήμερα.  

Η σκόπιμη απαξίωση τους δεν θα μας βρει αδιάφορους…

Το Σωματείο μας ουδέποτε διεκδίκησε και φυσικά ποτέ δεν είχε ρόλους συνδιοίκησης και συνδια-

χείρισης. Το φαινόμενο αυτό είχε την ρίζα του στον κομματικό συνδικαλισμό και στο πελατειακό καθε-

στώς κρατικοδίαιτων Διοικήσεων με συνεκτικό δεσμό εξουσίας τα «ρουσφέτια»…

Η προστασία της εργασίας όμως του Προσωπικού και η έγνοια για την τύχη της εργοδότριας Τράπεζας

είναι πρώτη προτεραιότητα για μας. Όσοι γνωρίζουν το παρελθόν του Σωματείου μας γνωρίζουν και την

αποτελεσματική δράση του επ’ αυτού σε όλες τις περιπτώσεις του ελλοχεύοντος κινδύνου που παρου-

σιάστηκαν. 



Αποχαιρετιστήριο προς τους αποχωρούντες
συναδέλφους/ισσες με το Πρόγραμμα  Εθελούσιας Έξοδου της Τράπεζας

Η θέση μας ως Δ.Σ. του Σωματείου επέβαλε να συγκρατήσουμε τα συναισθήματα μας και να διατηρήσουμε

την ψυχραιμία μας, ενόψει της ΕΠΟΜΕΝΗΣ ΗΜΕΡΑΣ για Τράπεζα και Εργαζόμενους, μετά την ομαδική αποχώ-

ρηση περίπου 934 συναδέλφων μας της Τράπεζας που έκαναν χρήση του προγράμματος εθελούσιας εξόδου.

Διαβεβαιώνουμε τους αποχωρούντες συναδέλφους και ειδικότερα τα μέλη μας που μας στήριξαν όλα αυτά

τα χρόνια ότι οι πόρτες του Σωματείου μας θα είναι πάντα ανοιχτές γι’ αυτούς και εμείς πάντα στην διάθεση τους.

Δημόσια θέλουμε να τους πούμε ένα ΕΥΧΑΡΙΣΤΩ, γιατί χωρίς αυτούς δεν θα υπήρχαμε ως Σωματείο,

ούτε θα είχαμε κατακτήσει μία σειρά στόχους που μαζί είχαμε συναποφασίσει. Και τους πετύχαμε!

Μας παρηγορεί το γεγονός ότι επέλεξαν αυτό που οι ίδιοι θεωρούσαν καλύτερο για την περίπτωση

του ο καθένας.

Αποχωριζόμαστε φίλους και συνεργάτες, απλούς συμμαχητές και συνοδοιπόρους και στα καλά και στα

δύσκολα.

Λάβαμε δεκάδες e-mail, μηνύματα και τηλεφωνήματα αποχαιρετισμού.
Θέλοντας να δώσουμε το λόγο και σε αυτούς τους συναδέλφους που φεύγουν, αλλά δεν ξεχνούν, δη-

μοσιεύσαμε αντί επιλόγου την επιστολή της συναδέλφισσας Πόπης Κουτρούτσου ως της πλέον αντιπρο-

σωπευτικής των αμοιβαίων συναισθημάτων: Μελών και Σωματείου….

Αγαπητοί συνάδελφοι κ φίλοι, 

Μετά από μια πορεία 20 ετών μέσα στην  Τράπεζα, αποφάσισα να πατήσω το περιβόητο "κουμπί" λέ-

γοντας επισήμως αντίο στην μεγάλη οικογένεια της Eurobank!

Πραγματικά ποτέ δεν είχα φανταστεί ότι σήμερα θα βρισκόμουν στη θέση  να συντάξω κείμενο απο-

χαιρετισμού, και πόσο δύσκολο είναι να εκφράσω μέσα από ένα e-mail τα συναισθήματά μου  μετά α-

πό πολυετή πορεία στον ίδιο χώρο.

Ένα χώρο που μου χάρισε εμπειρίες, γνώσεις, φιλίες και συνεργασίες με αξιόλογους ανθρώπους.

Στο τέλος του Νοεμβρίου κλείνει συνειδητά για μένα ένα πολύ σημαντικό κεφάλαιο της ζωής μου διό-

τι αποφάσισα να δώσω προτεραιότητα στο πιο σημαντικό πλέον κεφάλαιο που είναι η νέα οικογενεια-

κή μου κατάσταση η οποία με οδηγεί εκτός Ελλάδας .

Θα ήθελα, λοιπόν, σήμερα να ευχαριστήσω μέσα από την καρδιά μου όλους και όλες εσάς για όλες

τις καλές, τις κακές ή τις δύσκολες στιγμές που μοιραστήκαμε. 

Τις χαρές, τις λύπες, τα νεύρα, τα πάρτυ, τα πηγαδάκια, τα πρωινά καφεδάκια και πολλά άλλα που

θα μου λείψουν πραγματικά.. 

Όλους τους συναδέλφους που συνεργαστήκαμε και τους συναδέλφους εκείνους με τους οποίους γί-

ναμε πραγματικοί φίλοι και μοιραστήκαμε πολλές στιγμές, εντός και  εκτός τράπεζας.

Τώρα φεύγω με την ελπίδα κ την υπόσχεση να μην χαθούμε. 

Επίσης, όλους  όσους  με εμπιστεύτηκαν και μου έδωσαν την ευκαιρία να βρω την πορεία μου μέσα

στην τράπεζα, αλλά κ εκείνους που ήταν πιο δύσπιστοι μαζί μου και  έτσι με προκάλεσαν να προσπα-

θήσω ακόμα περισσότερο.

Θα επίσης ήθελα να ευχαριστήσω  την Τράπεζα που στήριξε την προσπάθειά μου στην παράλληλη

πορεία μου σαν αθλήτρια.

Τέλος τον Σύλλογο εργαζομένων Eurobank Union “τον σύλλογο μας” που στάθηκε και στέκεται δίπλα

μας σε κάθε δυσκολία. 

Κλείνοντας θα ήθελα να ευχηθώ Υγεία, δύναμη και  καλή πορεία σε όσους παραμένουν στην Τράπε-

ζα και καλή επιτυχία σε όλους εκείνους που  αποφάσισαν να ακολουθήσουν μια διαφορετική πορεία

στην ζωή τους.

Σας αφήνω με πολλή αγάπη και  παίρνω μαζί μου αναμνήσεις που θα με ακολουθούν μια ζωή ! 
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ΚΕΦΑΛΑΙΟ 8Ο - Ο ΑΓΩΝΑΣ ΓΙΑ ΤΗΝ Α.Μ.Κ. ΤΗΣ ΤΡΑΠΕΖΑΣ

Που βαδίζει η Τράπεζα με το νέο ιδιοκτησιακό
καθεστώς και τη νέα Διοίκηση της

Η Γενική Συνέλευση των Μετόχων της Τράπεζας στις 27/06/2013 είναι ιστορική και αποφασιστικής

σημασίας για το μέλλον της. Σφράγισε την αλλαγή «σελίδας», αφού πλέον το Τ.Χ.Σ. είναι ο νέος ελέγχων

και σχεδόν αποκλειστικός μέτοχος της Τράπεζας που επέβαλε τις επιλογές του σε όλα τα θέματα ημερή-

σιας διάταξης.

Ανάμεσα σε αυτές και η αλλαγή του συνόλου του Δ.Σ. της Τράπεζας (από τα παλιά  μέλη παρέμειναν

μόνο οι κ.κ. Γεώργιος Γόντικας και Μιχαήλ Κολακίδης) το οποίο συγκροτήθηκε σε σώμα, ως εξής:

1. Γεώργιος Δαυίδ, Πρόεδρος, μη εκτελεστικό μέλος.

2. Ευστράτιος-Γεώργιος Αράπογλου, Αντιπρόεδρος, ανεξάρτητο μη εκτελεστικό μέλος.

3. Χρήστος Μεγάλου, Διευθύνων Σύμβουλος, εκτελεστικό μέλος.

4. Μιχαήλ Κολακίδης, Αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος, εκτελεστικό μέλος.

5. Γεώργιος Γόντικας, μη εκτελεστικό μέλος.

6. Σπυρίδων Λορεντζιάδης, ανεξάρτητο μη εκτελεστικό μέλος.

7. Δημήτρης Παπαλεξόπουλος, ανεξάρτητο μη εκτελεστικό μέλος.

8. Δημήτριος Γεωργούτσος, μη εκτελεστικό μέλος, εκπρόσωπος του Ελληνικού Δημοσίου σύμφωνα

με το Ν. 3723/2008.

9. Kenneth Howard Prince-Wright, μη εκτελεστικό μέλος, εκπρόσωπος του Ταμείου Χρηματοπιστω-

τικής Σταθερότητας σύμφωνα με το Ν. 3864/2010.

(Άξιο προσοχής ότι για πρώτη φορά Πρόεδρος στο Δ.Σ. της Τράπεζας αναλαμβάνει επιχειρηματίας και

μάλιστα από τους πιο ισχυρούς, ο κ. Γεώργιος Δαυίδ. Ελπίζουμε σε ένα πιο ενεργό ρόλο του νέου Προέ-

δρου προς όφελος των στόχων της Τράπεζας που αφορούν κυρίως την σύντομη επαναφορά της στον ιδιω-

τικό τομέα).

Οι πιο σημαντικές παρεμβάσεις στην Γ.Σ. των Μετόχων

Τόσο ο Πρόεδρος του απερχόμενου Δ.Σ. της Τράπεζας κ. Τίμος Χριστοδούλου, όσο ο απερχόμενος Δι-

ευθύνων Σύμβουλος κ. Νικόλαος Νανόπουλος τόνισαν την αξία του Προσωπικού της Eurobank και την μέ-

γιστη συμβολή του στην αλματώδη ανάπτυξη της Τράπεζας.

Ο κ. Νανόπουλος χαρακτηριστικά τόνισε τα εξής:

«Σε κάθε περίπτωση το σχέδιο ανασυγκρότησης και ανάπτυξης της τράπεζας θα βασιστεί

στο εξαίρετο ανθρωπινό δυναμικό της, το αξιακό της σύστημα και το σύγχρονο  πλαίσιο λει-

τουργίας που έχουν στηρίξει την ιστορία επιτυχίας που έχει γράψει στο ελληνικό τραπεζικό

σύστημα».

Αναφερόμενος στους «ανθρώπους της Eurobank», τους συνεργάτες του και το Προσωπικό που γνώρι-

σε στα 22 χρόνια που βρισκόταν στο «τιμόνι» της Τράπεζας, ο κ. Νανόπουλος και στην προσπάθεια του να
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τους ευχαριστήσει για όλη αυτή την διαδρομή, δεν μπόρεσε να συγκρατήσει την συγκίνηση του την ί-

δια ώρα που το σύνολο των παρευρισκομένων στην Γ.Σ. τον χειροκροτούσε παρατεταμένα…

Δυναμική ήταν και η ομιλία του Προέδρου του Δ.Σ. του Σωματείου μας, Στάθη Χαρίτου, όπως είχατε

την ευκαιρία να την διαβάσετε στην ανακοίνωση μας Νο 75/27-06-2013.

Έθεσε χωρίς περιστροφές τα βασικά ζητήματα:

➨ Άμεσο ξεκαθάρισμα της στρατηγικής για το μέλλον της Τράπεζας που κατά την γνώμη του Σωμα-

τείου μας επιβάλλεται να εδραιωθεί στις τέσσερις (4) συστημικές Τράπεζες της χώρας με ενσωμά-

τωση των Τραπεζών που ελέγχει το Τ.Χ.Σ.

➨ Ζήτησε το επόμενο και σύντομο βήμα για την Τράπεζα να είναι η άμεση πώλησή της κι η επανα-

φορά της εκεί, όπου δομικά ανήκει, δηλαδή στον ιδιωτικό τομέα. 

➨ Επέμεινε στην αυθύπαρκτη παρουσία της Τράπεζας και στον τερματισμό του «σήριαλ» της (επα -

να)συγχώνευσης με την Εθνική Τράπεζα που χρησιμοποιείται με «τρομοκρατικά» σενάρια για δή-

θεν «διαμελισμό» και «τμηματική εκποίηση» της Eurobank, με αποτέλεσμα την αναστάτωση της

Πελατείας και του Προσωπικού της Τράπεζας.

➨ Διακήρυξε ότι το Σωματείο έχει ως 1η προτεραιότητα την απόλυτη προστασία της απασχόλησης

των εργαζομένων της Τράπεζας και την διαφύλαξη των δικαιωμάτων τους.

Καταλύτης η κα Αναστασία Σακελλαρίου

Σημαντικός, όμως, ομιλητής από πλευράς ουσίας ήταν και ο Διευθύνων Σύμβουλος του Τ.Χ.Σ. (νέος

μεγαλομέτοχος της Τράπεζας και των υπολοίπων 3 συστημικών Τραπεζών), δηλαδή η κα Αναστασία Σα-

κελλαρίου. 

Η τοποθέτηση της στην Γενική Συνέλευση των Μετόχων της Τράπεζας ήταν δωρική, αλλά ξεκάθαρη.

Τόνισε, ότι:

«Σε συνέχεια της ανακεφαλαιοποίησης της Eurobank από το Τ.Χ.Σ. η Τράπεζα θα συνεχίσει

να λειτουργεί σαν ένας από τους 4 βασικούς πυλώνες του ελληνικού τραπεζικού συστήματος,

συνεισφέροντας στην αναδιάταξη του τραπεζικού τομέα και στηρίζοντας την ελληνική οικονο-

μία. Η Eurobank θα παραμείνει διοικητικά ανεξάρτητη έχοντας την   πλήρη στήριξη του βασικού

μετόχου της με στόχο την επιστροφή της σε ένα ιδιωτικό καθεστώς το συντομότερο δυνατό».

Η παραπάνω τοποθέτηση της κας Σακελλαρίου εκφράζει απόλυτα τις θέσεις του Σωματείου μας για το

παρόν και το μέλλον της Τράπεζας.

Δικαιώνει τις προβλέψεις μας για την επόμενη ημέρα της Τράπεζας (βλ. τις ανακοινώσεις μας Νο

56/09-04-2013, Νο 59/22-04-2013 και Νο 69/24-05-2013).

Ο νέος Διευθύνων Σύμβουλος της Τράπεζας

Ο κ. Χρήστος Μεγάλου ανέλαβε τα καθήκοντα του Διευθύνοντος Συμβούλου της Τράπεζας αντικαθι-

στώντας τον κ. Νικόλαο Νανόπουλο. Από την πρώτη μέρα της ανάληψης των καθηκόντων του επικοινώ-

νησε δημόσια με το Προσωπικό της Τράπεζας (ανακοίνωση αρ. 6/28-06-2013) με περιεχόμενο ενθαρρυ-

ντικό για το μέλλον της Τράπεζας και των Εργαζομένων σε αυτή. 

Συγκρατούμε τις διαβεβαιώσεις του:

«Στόχος όλων μας είναι η Eurobank να συμμετέχει αυτόνομα και δυναμικά, ως ένας από

τους 4 βασικούς πυλώνες, στην στρατηγική αναδιάταξη του ελληνικού τραπεζικού συστήματος

και να επιστρέψει στον ιδιωτικό τομέα το συντομότερο δυνατόν. Θεωρώ δεδομένη και επιβε-
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βλημένη την αυτόνομη πορεία της και επομένως, ας αφήσουμε πίσω μας κάθε ανησυχία που

συνδέεται με την εκκρεμότητα της συγχώνευσης. Αυτό ακριβώς αντανακλά και η δήλωση του

Τ.Χ.Σ. στην Τακτική Γενική Συνέλευση των μετόχων της Τράπεζας, σύμφωνα με την οποία “Η Eu-

robank θα παραμείνει διοικητικά ανεξάρτητη έχοντας την πλήρη στήριξη του βασικού μετόχου

της με στόχο την επιστροφή της σε ένα ιδιωτικό καθεστώς το συντομότερο δυνατό». 

2014: Οριακό έτος για το μέλλον της Τράπεζας
Πλήγμα οι αποχωρήσεις της Εθελούσιας Εξόδου

Το νέο έτος μας βρήκε ενώπιον νέων προκλήσεων και με ανοιχτό το μέλλον της Τράπεζας.

Το βασικό ζητούμενο ήταν να προσελκύσει η Eurobank το ενδιαφέρον, σωστών και φερέγγυων επεν-

δυτών, ώστε να στεφτεί με επιτυχία η επικείμενη αύξηση του μετοχικού της κεφαλαίου. 

Τα μηνύματα είναι αισιόδοξα, αρκεί η Πολιτεία και η επιβλέπουσα Τρόικα να πράξουν το θεσμικό τους

καθήκον.

Το 2014 μας βρήκε διαφοροποιημένους και ως προς το Ανθρώπινο Δυναμικό της Τράπεζας. 

Η αποχώρηση 934 συναδέλφων μας με το Πρόγραμμα Εθελούσιας Εξόδου δεν μπορεί να περάσει

απαρα τήρητη. Ο πληθυσμός της Τράπεζας μειώθηκε κατά 13%, που σημαίνει  μείωση του λειτουργικού

κόστους της Τράπεζας σε ετήσια βάση περίπου 61 εκ. €!

Οι αποχωρήσεις από το δίκτυο των καταστημάτων της Τράπεζας (σημεία πώλησης) ήταν 475 συνά-

δελφοι. Οι αντίστοιχες από τις κεντρικές μονάδες της Τράπεζας ήταν 459 συνάδελφοι. 

Το σύνολο των αποχωρήσεων του Ομίλου (μαζί με τις θυγατρικές) ήταν 1.066 συνάδελφοι. Πάνω από

την ηλικία των 57 ετών ήταν μόνο 280 συνάδελφοι! (Δικαίωμα σύνταξης μόνο οι 160). 

Στην ηλικία μεταξύ 50 και 56 ετών είχαμε 251 αποχωρήσεις, ενώ κάτω από την ηλικία των 50 ετών εί-

χαμε 535 αποχωρήσεις!!!

Το 52% των αποχωρήσεων αφορούσε γυναίκες συναδέλφισσες, ενώ το 48% άνδρες συναδέλφους. 

Η Διοίκηση της Τράπεζας οφείλει να ασχοληθεί και με τα ποσοτικά και με τα ποιοτικά στοιχεία των

αποχωρήσεων και  κυρίως να αναζητήσει ψύχραιμα τα πραγματικά  αίτια που ώθησαν τόσους πολλούς

συναδέλφους στην έξοδο…

Η πολιτική της Διοίκησης της επόμενης ημέρας θα πρέπει να συνεκτιμήσει τα ως άνω ευρήματα, που

αφορούν ένα καταρτισμένο Προσωπικό, εξαιρετικά μορφωμένο (το 70% περίπου πτυχιούχοι Α.Ε.Ι. - το

24% με Μ.Τ.Σ.) που αποχώρησε σε ιδιαίτερα παραγωγικές ηλικίες…

ΤΟ ΜΕΛΛΟΝ ΤΗΣ ΤΡΑΠΕΖΑΣ: Η Α.Μ.Κ.

Στις 15/01/2014 συνεδρίασε το Δ.Σ. του Σωματείου μας και απασχολήθηκε με θέματα που απασχο-

λούν τους εργαζόμενους στην Τράπεζα. 

Θεωρούμε ως πλέον σημαντικό την επικείμενη αύξηση του μετοχικού κεφαλαίου της Τράπεζας με

τη συμμετοχή ιδιωτών επενδυτών, προοπτική άρρηκτα συνδεδεμένη με το μέλλον της ίδιας και των ερ-

γαζομένων στον Όμιλό της.

Παραθέσαμε την ομόφωνη θέση του Δ.Σ. του Σωματείου μας που απετέλεσε και σχετικό Δελτίο Τύ-

που.
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Άμεση προτεραιότητα η Α.Μ.Κ. της Τράπεζας

Ως η πλέον αντιπροσωπευτική συνδικαλιστική οργάνωση των εργαζομένων της Eurobank, είμαστε

υπο χρεωμένοι να πάρουμε θέση στην επικαιρότητα που μας αφορά και απασχολεί το μέλλον της Τρά-

πεζας και το αντίστοιχο των εργαζομένων της.

1. Τα ζητήματα που αφορούν την τραπεζική πίστη, την προστασία των καταθέσεων, την ευστάθεια

του τραπεζικού συστήματος και την ανάκτηση του αναπτυξιακού ρόλου των Τραπεζών, δεν πρέπει να

αποτελούν παίγνιο ανεύθυνων κριτικών και κομματικών σκοπιμοτήτων.

Τους αντίστοιχους «λεονταρισμούς» στην Κύπρο τους πληρώνει ο Κυπριακός Λαός και οι εργαζόμε-

νοι. Αυτά προς εκείνες τις πολιτικές και συνδικαλιστικές δυνάμεις που ως καύσιμο τροφοδοσίας τους

χρησιμοποιούν τη διαιώνιση των προβλημάτων και όχι τη λύση τους.

2. Η Κυβέρνηση οφείλει να καταθέσει άμεσα το πλαίσιο που θα καθορίζει την ανακεφαλαιοποίη-

ση των Τραπεζών από ιδιώτες επενδυτές. Τα χρήματα που θα επενδυθούν σ’ αυτή την κατεύθυνση

μειώνουν ισόποσα τη μετοχική συμμετοχή του Ελληνικού Δημοσίου στις Τράπεζες, άρα και τα δανεια-

κά βάρη του Ελληνικού Λαού προς το Τ.Χ.Σ. Παράλληλα όμως, τα χρήματα αυτά θα απορροφήσουν και

ζημιές των Τραπεζών από τα επισφαλή δάνεια που κυρίως δημιουργήθηκαν, από και ένεκα της οικο-

νομικής κρίσης της χώρας και της συνακόλουθης επιχειρηματικής δυσπραγίας. 

3. Το ζήτημα αφορά άμεσα την επικείμενη αύξηση του μετοχικού κεφαλαίου της Eurobank που επι-

χειρεί πρώτη την προσέλκυση επενδυτών σε πολύ σημαντικό ύψος επένδυσης για την Ελληνική Οι-

κονομία αυτή την εποχή (περί τα 2-2,5 δισ. €!). 

Η επίσημη διαβεβαίωση της Τράπεζας μάς λέει ότι αυτοί οι επενδυτές υπάρχουν!

Το ζήτημα είναι το υφιστάμενο Πολιτικό Προσωπικό (και όχι μόνο η Κυβέρνηση) τι θέλει: 

Να διευκολύνει τη διαδικασία της επένδυσης ή να την ακυρώσει;

Κι αν για λόγους λαϊκισμού επιλέγει τη δεύτερη λύση, τότε τι αντιπροτείνει για να αποφύγουμε το

ελληνικό «bail in»;

4. Θα συμφωνήσουμε βεβαίως ότι πρέπει να προηγηθούν τα αποτελέσματα των stress tests που

αφο ρούν τις προβλέψεις για τα επισφαλή δάνεια των Τραπεζών και ανάλογα να προσαρμοστεί και το

χρονοδιάγραμμα για την αύξηση του Μετοχικού Κεφαλαίου της Eurobank. Η όλη διαδικασία όμως θα

πρέπει να ολοκληρωθεί εντός μηνός, γιατί μετά μπαίνουμε σε προεκλογικά «μονοπάτια» και πολιτι-

κές «αγκυλώσεις», όπως ακριβώς συνέβη με την προηγηθείσα αναβολή της ανακεφαλαιοποίησης των

Τραπεζών, μέσω του Τ.Χ.Σ. και τις εξ αυτής παρενέργειες που ακόμη μας βαρύνουν…

5. Οι όποιες ευθύνες προσώπων (αν υπάρχουν και όπου υπάρχουν), δεν αποτελούν δικαιολογία

επί θεσης σε θεσμούς όπως η Τράπεζα της Ελλάδος ή το Τ.Χ.Σ.

Το περίεργο είναι ότι αυτές οι επιθέσεις εκδηλώνονται καθ’ ον χρόνον η Τράπεζα της Ελλάδος επι-

φέρει ρυθμιστική αλλαγή που αφορά τον τρόπο προσμέτρησης του αναβαλλόμενου φόρου στα επο-

πτικά κεφάλαια των Τραπεζών, σύμφωνα με τον οποίο οι Τράπεζες απέκτησαν το εύλογο δικαίωμα να

αντισταθμίσουν τις ζημιές από το PSI+ με τις φορολογικές τους υποχρεώσεις σε βάθος 30ετίας…

Κατ’ αυτόν τον τρόπο, η Eurobank βλέπει το δείκτη κυρίων βασικών ιδίων κεφαλαίων να ενισχύε-

ται κατά 2 δισ. ευρώ, με εκτίμηση ότι στο τέλος του 2013 θα φτάνει το 13,5% από 8,1% το εννεάμηνο. 

Αυτό δεν είναι ένα νέο ισχυρό κίνητρο προσέλευσης επενδυτών στην επικείμενη Α.Μ.Κ. της Τράπεζας;
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Οι πολέμιοι της ρυθμιστικής παρέμβασης της Τ.τ.Ε. θα πρέπει να γνωρίζουν ότι αυτή η μέθοδος απο -

τελεί μέρος κανονιστικής οδηγίας για τις κεφαλαιακές απαιτήσεις CRD IV και της εφαρμογής των κα-

νόνων της Βασιλείας ΙΙΙ…

Τι θέλουν δηλαδή;

Να υπολείπονται οι Ελληνικές Τράπεζες, φλεγόμενες από την κρίση, δικαιωμάτων που έχουν οι υπό-

λοιπες ευρωπαϊκές, ώστε να συρθούν σε άμεση διακοπή των γραμμών χρηματοδότησης της Ε.Κ.Τ. και

να οδηγηθούν σε εκ νέου, επαχθή ενεργοποίηση του ELA;

6. Θα πρέπει όλοι να καταλάβουν ότι οι πιο πάνω αναφερόμενες δράσεις αποσκοπούν στη θωράκι-

ση και στην ενίσχυση του ελληνικού τραπεζικού συστήματος, με πρώτο στόχο την προστασία των κα-

ταθέσεων, τη διασφάλιση της απρόσκοπτης λειτουργίας των Τραπεζών, έτσι ώστε σύντομα να είναι

σε θέση να παίξουν τον αναπτυξιακό τους ρόλο και στη διατήρηση της απασχόλησης στον Κλάδο. Η

μέχρι σήμερα εμπειρία στην Ελλάδα μάς λέει ότι δεν χάθηκε ούτε ένα ευρώ κατάθεσης σε οποιαδή-

ποτε Τράπεζα παρά τη ριζική αναδιάρθρωση του συστήματος που ήρθε ως αποτέλεσμα της διεθνούς

και εγχώριας κρίσης.

Αυτό δεν πρέπει να το ξεχνάνε οι Έλληνες καταθέτες… αλλά και οι «Κασσάνδρες» που έχουν βαρεθεί

να διαψεύδονται! 

Το μέλλον της Τράπεζας και των εργαζομένων απαιτούν 
άμεση αύξηση του Μετοχικού Κεφαλαίου της

Αποκαλυπτική συνέντευξη του Προέδρου του Δ.Σ
του Union Eurobank Στάθη Χαρίτου στο bankingnews.gr

που φωτίζει το όλο θέμα 

Παραθέτουμε ένα απόσπασμα από την συνέντευξη (31/01/2014):

«Στην Ελλάδα οι τράπεζες κρατικοποιήθηκαν έχουν…. «κρατικοποιηθεί» και οι εργαζόμενοι;»

«Η τύχη των εργαζομένων είναι άρρηκτα δεμένη με την επιτυχή έξοδο από το τούνελ της κρίσης της

Ελλάδας και της Ε.Ε. 

Αυτό δεν μπορεί να γίνει χωρίς ανάπτυξη του υγιούς ιδιωτικού τομέα της οικονομίας σε περιβάλλον

φιλικό προς την επιχειρηματικότητα και ανθρωποκεντρικό στη στόχευσή του.

Σήμερα, δυστυχώς, στην Ελλάδα και μετά την κρατικοποίηση των τεσσάρων συστημικών Τραπεζών

έχου με γίνει και οι τραπεζοϋπάλληλοι σχεδόν δημόσιοι υπάλληλοι σε περίοδο που ο στόχος των διαρ-

θρωτικών αλλαγών είναι ο περιορισμός του Κράτους.

Οι εξ αριστερών οπαδοί του επιπλέον κρατικισμού δεν καταλαβαίνουν ότι ο πλεονασματικός αριθ-

μός των δημοσίων υπαλλήλων πληρωνόταν και πληρώνεται με δανεικά του Έλληνα φορολογούμενου

που διαρκώς φούσκωνε και φουσκώνει το Δημόσιο χρέος της χώρας;

Το μοιραίο αποτέλεσμα αυτής της στρέβλωσης θα είναι οι απολύσεις… 

Εκεί πρέπει να βρεθούμε οι τραπεζοϋπάλληλοι, για να διευρυνθεί η μεσαιωνική κατάθλιψη στο πο-

λύπαθο χώρο της εργασίας και να εξυπηρετηθούν οι κομματικές σκοπιμότητες, όσων χτίζουν το πολι-

τικό τους μέλλον στα προβλήματα της κοινωνίας που τους βολεύει να μένουν τραγικά στάσιμα;».
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Οξυγόνο στην Οικονομία η συμμετοχή ιδιωτών επενδυτών

Όπως ήταν αναμενόμενο το μείζον ως άνω ζήτημα για τους Εργαζόμενους, την Τράπεζα, το Πιστωτικό

Σύστημα και την Οικονομία, λόγω της αδράνειας των υπευθύνων και κυρίως της τροϊκανής πλευράς, έχει

γίνει «πεδίο βολής» επιτηδείων που αποβλέπουν, αλλά και άσχετων υποκινούμενων από πολιτικές σκο-

πιμότητες.

Η υπερβολή και η κινδυνολογία του κάθε λογής «σεναριογράφου» φυσικά δεν αγγίζουν την πραγμα-

τική εικόνα της Τράπεζας στην οποία βασικός μέτοχος είναι το ίδιο το Τ.Χ.Σ. με ποσοστό 93,55%, αλλά έ-

χουν ως στόχο να τρομάξουν το συναλλακτικό κοινό και την πελατεία της (μέτοχοι, καταθέτες κλπ), εκμε-

ταλλευόμενοι την συγκυρία όπου ο καθένας ατιμώρητα μπορεί να λέει ό,τι θέλει…

Εδώ έφτασαν στο σημείο να εμφανίζεται ανασφαλής μία από τις μεγαλύτερες Τράπεζες των Η.Π.Α.

(Bank of America)…

Για να τελειώσουν οι φημολογίες των ανεύθυνων, αλλά και η γλωσσοδιάρροια κάποιων λίγων που θε-

ωρούν τις Τράπεζες ως πρόσφορο έδαφος για να καλλιεργούν τις φιλοδοξίες τους, η εθνικά συμφέρουσα

λύση είναι μία, αυτή που αναφέρουμε στο θέμα μας.

Το γιατί, επιχείρησε να τεκμηριώσει με το άρθρο του στις 03/02/2014 στην οικονομική ιστοσελίδα

BANKWARS ο Πρόεδρος του Δ.Σ. του Σωματείου μας, Στάθης Χαρίτος, το οποίο σας παραθέτουμε αυτού-

σιο.

Αύξηση μετοχικού κεφαλαίου Eurobank
Οξυγόνο στην Οικονομία η συμμετοχή ιδιωτών επενδυτών

Με την υπ’ αριθ. 103/15-01-2014 ανακοίνωση του Σωματείου μας (Union Eurobank) δημοσιοποιήθη-

κε η άμεση ανάγκη για την αύξηση του μετοχικού κεφαλαίου (Α.Μ.Κ.) της Τράπεζας. Αιτιολογήσαμε

πλήρως γιατί αυτή είναι άρρηκτα συνδεδεμένη με το μέλλον της Τράπεζας, άρα και των εργαζομένων

σε αυτήν, τους οποίους εκπροσωπούμε και έχουν λόγο στα ζητήματα που κρίνεται ακόμα και το βασι-

κό τους δικαίωμα στην εργασία.

Γύρω από αυτό το θέμα – όπως γνωρίζουν καλά όσοι ενδιαφέρονται και παρακολουθούν τις εξελίξεις

– έχει στηθεί ένα «γαϊτανάκι» πολιτικής αντιπαράθεσης σκοπιμοτήτων και με τις εγχώριες πολιτικές

δυνάμεις, αλλά και με την Τρόικα.

Κάποιοι στην αρχή αμφισβήτησαν την ύπαρξη επενδυτών.

Όταν εκπρόσωποι από αυτούς τους επενδυτές παρουσιάστηκαν επισήμως και εκδήλωσαν και αρμο-

δίως το ενδιαφέρον τους για την Eurobank (οι Καναδοί της Fairfax) και στην ήδη εξαγγελθείσα Α.Μ.Κ.,

άλλαξαν ρότα.

Ανακάλυψαν «απιστία» σε ενδεχόμενη μεταβίβαση της Τράπεζας εκ μέρους του Τ.Χ.Σ. εξαιτίας της

διαφοράς της τιμής αγοράς της μετοχής και της αντίστοιχης μικρότερης της πώλησης της στους επεν-

δυτές.

Μα οι τιμές των μετοχών διαμορφώνονται στο Χρηματιστήριο και δεν καθορίζονται «διοικητικά»…

Και πάλι υπάρχει λύση: Να μην πουλήσει μετοχές το Τ.Χ.Σ., αλλά να εκδώσει νέες που θα διατεθούν

προς τους ενδιαφερόμενους επενδυτές, η φερεγγυότητα των οποίων και το επιχειρηματικό πλάνο πρέ-

πει να ελεγχθούν. Από όσο γνωρίζουμε η ενδιαφερόμενη Fairfax είναι βασικός μέτοχος στην θυγατρι-

κή της Τράπεζας εταιρεία Eurobank Properties και μάλιστα πρόσφατα κατέβαλε 19,99 εκ. € ασκώντας

τα δικαιώματα της στην Α.Μ.Κ. αυτής της εταιρείας. Άρα ήταν συνεπής.
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Στην υφιστάμενη επενδυτική άπνοια της χώρας έχουμε το ηθικό δικαίωμα να παρεμποδίζουμε επεν-

δύσεις στην πολύπαθη Οικονομία της και μάλιστα επενδύσεις προς το πιστωτικό σύστημα που αποτε-

λεί τον πρόδρομο δείκτη της ανάκαμψης, αλλά και της καταβαράθρωσης των υπόλοιπων οικονομικών

δυνάμεων της χώρας;

Οι κατ’ επάγγελμα ιδεολόγοι (και όχι μόνο) ότι δήθεν «ενάρετες» είναι μόνο οι κρατικές Τράπεζες

διαψεύδονται από τα πράγματα. Έχει πλέον αποδειχτεί ότι τα σκάνδαλα και τα δάνεια χωρίς εξασφα-

λίσεις μπορούν μια χαρά να ανθίσουν και στον κήπο των κρατικών Τραπεζών…

Οι ίδιοι με την υπερβολική αντι-μνημονιακή ρητορεία που αναπτύσσουν για ψηφοθηρικούς λόγους,

παρακάμπτουν εναλλακτικές και πειστικές προτάσεις απαλλαγής από τα μνημόνια, αλλά ξεχνούν και

τους λόγους που τα έφεραν, δηλαδή την επί σειρά πολλών ετών κακή δημοσιονομική διαχείριση του

Κράτους, του οποίου είναι οπαδοί.

Μα και σήμερα οι Τράπεζες είναι αποκομμένες από τις αγορές και εντελώς εξαρτημένες από την ρευ-

στότητα που παίρνουν από το Ευρωσύστημα, περίπου 60-70 δις € αυτή την στιγμή.

Ποια άλλη επιλογή έχουμε σήμερα, για να αποφύγουμε την κατάρρευση;

Αν η «κρατικοποίηση» μπορεί να αλλάξει αυτό το πλαίσιο και αίφνης μας δώσει νέα κεφάλαια, να

πάμε προς αυτή την λύση.

Στην Κύπρο πάντως που κατέφυγαν στην εκτός της Ε.Ε. βοήθεια (Ρωσία, Κίνα), λύση όχι μόνο δεν βρέ-

θηκε, αλλά είχαμε και τα γνωστά επακόλουθα που έχουν σοκάρει όλη την Ευρώπη…

Όσοι «προτείνουν» την απέλπιδα λύση της εξόδου από την Ε.Ε. και την επιστροφή στην δραχμή γνω-

ρίζουν ότι αυτό έπρεπε να γίνει πριν την υπογραφή της δανειακής σύμβασης των 110 δις €

(08/05/2010) και μάλιστα υπό το αγγλικό δίκαιο. Η έξοδος αυτή θα έπρεπε τ ό τ ε να συνοδευτεί από

εξωτερική στάση πληρωμών και απευθείας διαπραγματεύσεις με τους ομολογιούχους – με όλους τους

παρεπόμενους κινδύνους – χωρίς την μεσολάβηση της Τρόικας.

Τα δάνεια που πήρε η χώρα για να σταθεί είναι όλα  ε ν υ π ό θ η κ α. Όσα έχουν προέλευση το Δ.Ν.Τ.

πιστεύουμε ότι είναι και αδιαπραγμάτευτα (υπό την απειλή του ίδιου του ΝΑΤΟ). Τα δάνεια της Ε.Ε. και

της Ε.Κ.Τ. είναι σε ευρώ και αυτά δεν μπορούν να δραχμοποιηθούν.

Μήπως οι δανειστές μας έχουν περισσότερο συμφέρον να καταπέσουν οι δανειακές ρήτρες και να

γίνουν κάτοχοι των δικαιωμάτων τους επί της κινητής και ακίνητης περιουσίας της χώρας, του ενερ-

γειακού της πλούτου, των επιχειρήσεων της κλπ;

Η μονομερής διαγραφή του χρέους και η έξοδος από την Ε.Ε. αγνοεί όλες τις παραπάνω συνέπειες για

την χώρα και τον λαό της και μόνο ως σύνθημα μπορεί να χαρακτηριστεί.

Ακύρωση με ένδικα μέσα των δανειακών συμβάσεων μπορεί να γίνει μόνο ενώπιον Ξένων Δικαστη-

ρίων (της Ε.Ε. και των Συνταγματικών Δικαστηρίων των δανειστών).

Έχει κανένας την αυταπάτη ότι ενδεχόμενη ελληνική προσφυγή σε αυτά θα έχει ως αποτέλεσμα την

ακύ ρωση των μνημονίων;

Η ρεαλιστική προσέγγιση του διακανονισμού του χρέους που πράγματι δεν είναι βιώσιμο είναι να τε-

θεί σε τροχιά ανάπτυξης η χώρα, να αποκατασταθεί η τραπεζική πίστη και το επενδυτικό κλίμα και να

διαπραγματευτούμε με τους δανειστές επιμήκυνση του χρόνου αποπληρωμής των δανείων, μείωση

των επιτοκίων και πιστωτικές ρυθμίσεις σε επιμέρους ζητήματα, αφού το εθελοντικό «κούρεμα» των

ελληνικών ομολόγων που βρίσκονται στα χέρια των δανειστών φαντάζει πολύ δύσκολο ακόμα.

Η τύχη των εργαζομένων είναι άρρηκτα δεμένη με την επιτυχή έξοδο από το τούνελ της κρίσης της

Ελλάδας και της Ε.Ε. Αυτό δεν μπορεί να γίνει χωρίς ανάπτυξη του υγιούς ιδιωτικού τομέα της οικονο-

μίας σε περιβάλλον φιλικό προς την επιχειρηματικότητα και ανθρωποκεντρικό στη στόχευσή του.
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Σήμερα, δυστυχώς, στην Ελλάδα και μετά την κρατικοποίηση των τεσσάρων συστημικών Τραπεζών

έχου με γίνει και οι τραπεζοϋπάλληλοι σχεδόν δημόσιοι υπάλληλοι σε περίοδο που ο στόχος των διαρ-

θρωτικών αλλαγών είναι ο περιορισμός του Κράτους.

Οι εξ αριστερών οπαδοί του επιπλέον κρατικισμού δεν καταλαβαίνουν ότι ο πλεονασματικός αριθ-

μός των δημοσίων υπαλλήλων πληρωνόταν και πληρώνεται με δανεικά του Έλληνα φορολογούμενου

που διαρκώς φούσκωνε και φουσκώνει το Δημόσιο χρέος της χώρας;

Το μοιραίο αποτέλεσμα αυτής της στρέβλωσης θα είναι οι απολύσεις… Εκεί πρέπει να βρεθούμε οι

τραπεζοϋπάλληλοι, για να διευρυνθεί η μεσαιωνική κατάθλιψη στο πολύπαθο χώρο της εργασίας και

να εξυπηρετηθούν οι κομματικές σκοπιμότητες, όσων χτίζουν το πολιτικό τους μέλλον στα προβλήμα-

τα της κοινωνίας που τους βολεύει να μένουν τραγικά στάσιμα;

ΠΟΥ ΤΟ ΠΑΤΕ ΚΥΡΙΟΙ ΤΗΣ ΤΡΟΪΚΑ;

● «Κόντρες» της Τρόικα  (με Κυβέρνηση, Τράπεζα της Ελλάδας, αλλά και στο
εσωτερικό της) για την ανακεφαλαιοποίηση των Ελληνικών Τραπεζών.

● «Παγωμένη» η Α.Μ.Κ. της Eurobank.

Δεν μας έφτανε η «εύφλεκτη» πολιτικά κατάσταση στη χώρα, όπου οι αυτοδιοικητικές εκλογές και

οι ευρωεκλογές πυροδοτούν εντάσεις που δεν λύνουν προβλήματα στην Οικονομία, αλλά μάλλον τα

επι τείνουν, είχαμε και την απρόβλεπτη αποσταθεροποίηση (γεωπολιτική, οικονομική, επενδυτική) με

επίκεντρο την Ουκρανία που επηρεάζει και την Ελλάδα και τις Ελληνικές Τράπεζες, που έχουν επενδύ-

σει εκεί.

Θα περίμενε κανείς το «κλίμα» των συναντήσεων της Τρόικα με τους εκπροσώπους της Ελληνικής Κυ-

βέρνησης που έχει και την Προεδρία της Ε.Ε. αυτή την περίοδο να είναι ανάλογο της κρισιμότητας των πε-

ριστάσεων.

Αντ’ αυτού «διέρρευσε» πλούσιο παρασκήνιο που κρύβεται πίσω από την διαφωνία του Διοικητή της

Τ.τ.Ε. κ. Γ. Προβόπουλου, κυρίως με τον εκπρόσωπο του Δ.Ν.Τ. κ. Πωλ Τόμσεν, για το ύψος των κεφαλαί-

ων που θα χρειαζόντουσαν οι Τράπεζες, μεταξύ αυτών και της Eurobank.

Ανεξάρτητα από το μεγάλο ύψος της διαφοράς των εκτιμήσεων της Τ.τ.Ε. και του Δ.Ν.Τ. για τις κεφα-

λαιακές ανάγκες των Τραπεζών (5,8 έως 6,2 δισ. € ο κ. Προβόπουλος, 8,5 έως 9 δισ. € ο κ. Τόμσεν) τέθηκε

και ένα πολύ σοβαρό ζήτημα  α ρ μ ο δ ι ό τ η τ α ς  προσώπων και σεβασμού  ρ ό λ ω ν  θεσμικών οργά-

νων.

Η Τ.τ.Ε. έχει την καθ’ ύλην αρμοδιότητα υπολογισμού του ύψους των κεφαλαίων και στηρίζεται στην

σχετική Έκθεση της κοινά αποδεκτής BlackRock, αλλά και στις Εκθέσεις των Rothschild, Ernst & Young

τις οποίες η Τρόικα γνωρίζει, αλλά παραδόξως φαίνεται να αμφισβητεί. Για να είμαστε πιο ακριβείς υ-

πήρχε η πληροφορία ότι και μεταξύ των τριών εκπροσώπων της Τρόικας υπήρξε  δ ι ά σ τ α σ η  απόψε-

ων, αφού την θέση της Τ.τ.Ε. εμφανίστηκε να στηρίζει ο εκπρόσωπος της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπε-

ζας (Ε.Κ.Τ.) κ. Κλάους Μαζούχ, ενώ «ουδέτερη» αναφέρθηκε η στάση του εκπροσώπου της Ευρωπαϊκής

Επιτροπής!

Η «ρήξη» της Τρόικας με την Τ.τ.Ε., αποτέλεσε και «ρήξη» με την Κυβέρνηση, γιατί όπως φαίνεται ο κ.

Τόμσεν είχε αναλάβει τον ρόλο του «κακού», ώστε ΜΕ ΜΟΧΛΟ ΠΙΕΣΗΣ ΤΙΣ ΤΡΑΠΕΖΕΣ, η Κυβέρνηση να

υπο χωρήσει στις απαιτήσεις των δανειστών, για να προχωρήσει η διαπραγμάτευση.
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Εμείς είχαμε έγκαιρα προειδοποιήσει

Όπως είναι ευνόητο οι παραπάνω εξελίξεις έχουν αλυσιδωτές επιπτώσεις στην Οικονομία, τις Τράπε-

ζες, το Χρηματιστήριο και επιβραδύνουν την πορεία επιστροφής των συστημικών Τραπεζών σε ιδιώτες-ε-

πενδυτές που η χώρα τους έχει ανάγκη. Όσα χρήματα επενδυθούν από ιδιωτική συμμετοχή στις Τράπεζες,

τόσα και θα αφαιρεθούν από το δανειακό βάρος του ελληνικού λαού!

Στην φάση αυτή βρέθηκε και η «παγωμένη» αύξηση του μετοχικού κεφαλαίου της Eurobank για την

οποία οι υποψήφιοι επενδυτές φαίνεται ότι τήρησαν στάση αναμονής.

Το ερώτημα ήταν: ΕΩΣ ΠΟΤΕ;

Όσες φιλότιμες προσπάθειες και αν κατέβαλε η Διοίκηση της Τράπεζας για την αναζωπύρωση του ε-

πενδυτικού ενδιαφέροντος υπήρχε ο κίνδυνος να μην μας πάρουν σοβαρά οι ενδιαφερόμενοι από το γε-

γονός και μόνο ότι οι ανάγκες κεφαλαίου της Τράπεζας είχαν αλλάξει ήδη 3-4 φορές!

Το πολιτικώς απαράδεκτο ήταν ότι χρησιμοποιήθηκαν οι Τράπεζες ως «πολιορκητικός κριός» από τους

δανειστές, για να περάσουν όλα τα μέτρα, ίσως και για να αναγκαστεί η χώρα να υπογράψει και τρίτο μνη-

μόνιο! Στο τέλος η λαϊκή οργή ξεσπά επάνω τους (πάντα με την ανάλογη κομματική εκμετάλλευση), αφού

ευρισκόμενες σε κατάσταση «ομηρείας» αδυνατούν και οι ίδιες να αντιδράσουν …

Πού ακούστηκε να συνδέεται η Α.Μ.Κ. των Τραπεζών με την «απελευθέρωση της αγοράς γάλακτος»

και με την «πώληση φαρμάκων στα Super Markets» ή ακόμα χειρότερα να χρησιμοποιείται η ανακεφα-

λαιοποίηση των Τραπεζών ως «γέφυρα» για να:

― Απελευθερωθεί το όριο  των ομαδικών απολύσεων.

― Ολοκληρωθεί το β’ στάδιο της διαθεσιμότητας 4.000 υπαλλήλων των Ο.Τ.Α. παραμονή των αυτο-

διοικητικών εκλογών.

Απαράδεκτη μεθόδευση όχι μόνο σε βάρος της Κυβέρνησης, της Τ.τ.Ε. και των Τραπεζών, αλλά και σε

βάρος κάθε έννοιας ευρωπαϊκής αλληλεγγύης με έντονα χαρακτηριστικά αντισυμβατικής συμπεριφο-

ράς…

Τα συνδικάτα στις Τράπεζες όφειλαν να πάρουν θέση, γιατί γνωρίζουν ότι εκείνοι που πρώτοι θα

«πληρώσουν το μάρμαρο» της αποσταθεροποίησης στο ελληνικό πιστωτικό σύστημα είναι οι εργαζόμε-

νοι.

Εμείς έγκαιρα είχαμε κάνει διαβήματα προς κάθε αρμόδιο (Κυβέρνηση, Τ.τ.Ε.) για την άμεση ανάγκη

αύξησης του μετοχικού κεφαλαίου της Eurobank (βλ. και ανακοινώσεις μας Νο 103/15-1-2014, Νο

107/3-2-2014).

Μάλιστα ο Πρόεδρος του Δ.Σ. του Union, Στάθης Χαρίτος σε «προφητική» του συνέντευξη στο

«bankingnews» στις 31-1-2014, είχε τονίσει:

«Πιστεύω ότι η Τρόικα θέλει και πάλι να βάλει το μέλλον των Τραπεζών στην Ελλάδα σε νέα «συμ-

φωνία-πακέτο» στις υπό εξέλιξη διαπραγματεύσεις με την Κυβέρνηση, για να ανοίξει ο δρόμος για την

εκταμίευση των επόμενων δόσεων των δανείων προς την Αθήνα, εντός του Μαρτίου…».

Όμως, αυτά είναι επικίνδυνα «πειράματα» και για το μέλλον του Ανθρώπινου Δυναμικού των Τραπε-

ζών.

Όπως ο ίδιος είχε επισημάνει σε σχετικό του άρθρο («BANKWARS», στις 2-2-2014):

«Η τύχη των εργαζομένων είναι άρρηκτα δεμένη με την επιτυχή έξοδο από το τούνελ της κρίσης της

Ελλάδας και της Ε.Ε. Αυτό δεν μπορεί να γίνει χωρίς ανάπτυξη του υγιούς ιδιωτικού τομέα της Οικονο-

μίας σε περιβάλλον φιλικό προς την επιχειρηματικότητα και ανθρωποκεντρικό στη στόχευσή του…».
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Η υπαναχώρηση της Τρόικας στις παραπάνω βασικές αρχές που θα έπρεπε να διέπουν την πολιτική

της προς την Ελλάδα θα βλάψει και τα συμφέροντα αυτών που εκπροσωπεί, αφού καλά γνωρίζει ότι η οι-

κονομία της χώρας μας είναι βασικά  τ ρ α π ε ζ ο κ ε ν τ ρ ι κ  ή.

Ξαφνικά διαπιστώσαμε ταύτιση εγχώριων κρατιστών με τους ξένους τροϊκανούς σχετικά με το μέλλον

των Ελληνικών Τραπεζών: Κοινό τους σημείο ο εκατέρωθεν  έ λ ε γ χ ό ς  τους, ο καθένας για τους δικούς

του λόγους. Κοινή στόχευση η απομάκρυνση των ιδιωτικών επενδυτικών κεφαλαίων, της μοναδικής δη-

λαδή προοπτικής να «ξεμυτίσει» η χώρα από την κρίση και να επανέλθει το τραπεζικό σύστημα στη φυσι-

κή του κοίτη… 

Τελικά  π ο ι ο ί  πραγματικά δεν θέλουν την απόδραση της Ελλάδας από την «μπότα» των μνημο-

νίων και την επιτήρηση των δυνάμεων «κατοχής», όπως τους αποκαλούν;

Τη λογική των δανειστών την καταλαβαίνουμε. Οι άλλοι όμως δεν θέλουν την απεξάρτηση από αυ-

τούς;

Το «Δίκαιο της Πυγμής» που επέλεξε η Τρόικα με αιχμή του δόρατος το μέλλον των Ελληνικών Τρα-

πεζών δεν αποδοκιμάστηκε μόνο πολιτικά και κοινωνικά. Διεύρυνε παράλληλα και το αντιδυτικό ρεύ-

μα σε μία εποχή και σε μία περιοχή που η Ευρώπη έχει ανάγκη από τη στήριξη των λαών της για την

διαχείριση της νέας κρίσης στην «πυριτιδαποθήκη» της Κριμαίας, με τους εκατέρωθεν συμβολι-

σμούς…

12/04/2014: Ιστορική για την Τράπεζα Γεν. Συνέλευση των Μετόχων
Εγκρίθηκε η κατά 2.864 εκ. € Α.Μ.Κ. της Eurobank

Η παρέμβαση του Προέδρου του Δ.Σ. του Union

Επιτέλους «ξεπάγωσε» η διαδικασία της Α.Μ.Κ. της Τράπεζας που είχε ξεκινήσει από τον περασμένο

Νοέμβριο.

Με την ιστορική της απόφαση η Γ.Σ. των Μετόχων της Τράπεζας της 12/04/2014 δρομολογήθηκε η

άντλη ση 2.864 εκ. € μέσω διεθνούς προσφοράς ιδιωτών επενδυτών με κατάργηση του δικαιώματος προ-

τίμησης των κοινών μετόχων (κυρίως του Τ.Χ.Σ. που σήμερα ελέγχει περί το 95% του Μ.Κ.), αλλά και του

προνομιούχου μετόχου, δηλαδή του Ελληνικού Δημοσίου. 

Η όλη διαδικασία αναμένεται να έχει ολοκληρωθεί στις αρχές του Μαΐου, όταν και θα διαπραγματεύ-

ονται στο Χρηματιστήριο οι νέες μετοχές της Τράπεζας.

Με την ολοκλήρωση της Α.Μ.Κ. η Eurobank θα ενισχύσει τα κεφάλαια της στο 19% του σταθμισμένου

Ενεργητικού της που σημαίνει ότι θα είναι μία από τις καλύτερα κεφαλαιοποιημένες Τράπεζες στην Ευ-

ρώπη και η 1η αμιγώς ιδιωτική στην Ελλάδα.

Αυτονόητη είναι η ωφέλεια για το σύνολο των εργαζομένων του Ομίλου της Eurobank που ανέρχονται

στις 19.000 στην Ελλάδα και στο εξωτερικό, με πρωταρχική την ασφάλεια στην απασχόληση.

Βάσιμα προσδοκούμε ότι το μετοχολόγιο της Τράπεζας θα διαθέτει πλέον μεγάλους διεθνείς

επεν δυτές η επιλογή των οποίων κατά το Σωματείο μας πρέπει να πληροί τα κριτήρια: Της διαφάνει-

ας, της φερεγγυότητας, της ποιοτικής σύνθεσης του χαρτοφυλακίου, αλλά και της μακροπρόθεσμης

επένδυσης.

Εννοείται ότι η θετική αντιμετώπιση του Ανθρώπινου Δυναμικού του Ομίλου θα είναι για μας και το

μέτρο στήριξης της όλης επένδυσης που εκτός των άλλων συμβάλει κατά πολύ και στην τόνωση των επι-

διώξεων της Εθνικής μας Οικονομίας. 



67

Σωµατείο Union Eurobank

Έκτακτη Γεν. Συνέλευση των Μετόχων της Eurobank: 12/04/2014
Ομιλία του Προέδρου του Δ.Σ. του Σωματείου (Union) 

των εργαζομένων της Eurobank Στάθη Χαρίτου

Κύριε Πρόεδρε, Κύριε Διευθύνοντα Σύμβουλε της Eurobank, 

Κυρία Διευθύνουσα Σύμβουλε του Τ.Χ.Σ., 

Κυρίες και Κύριοι Μέτοχοι, 

Αγαπητοί συνάδελφοι,

Εκ μέρους των εργαζομένων της Eurobank που εκπροσωπώ αισθάνομαι βαθύτατα ικανοποιημένος

από την πορεία των εξελίξεων που δρομολογήθηκαν από την προηγούμενη Γενική Συνέλευση των Με-

τόχων της Τράπεζας στις 27/06/2013.

Στην τότε παρέμβαση μου είχα τονίσει την ανάγκη για άμεσο ξεκαθάρισμα της στρατηγικής για το

μέλλον της Τράπεζας που κατά την γνώμη του Σωματείου μας επιβάλλεται να εδραιωθεί στις τέσσερις

(4) συστημικές Τράπεζες της χώρας με ενσωμάτωση των Τραπεζών που ελέγχει το Τ.Χ.Σ.

Ζήτησα το επόμενο και σύντομο βήμα για την Τράπεζα να είναι η άμεση πώληση της κι η επαναφο-

ρά της εκεί, όπου δομικά ανήκει, δηλαδή στον ιδιωτικό τομέα. 

Επέμεινα στην αυθύπαρκτη παρουσία της Τράπεζας και στον τερματισμό του «σήριαλ» της (επα-

να)συγχώνευσης με την Εθνική Τράπεζα που χρησιμοποιείται με «τρομοκρατικά» σενάρια για δήθεν

«διαμελισμό» και «τμηματική εκποίηση» της Eurobank, με αποτέλεσμα την αναστάτωση της Πελατεί-

ας και του Προσωπικού της Τράπεζας.

Διακήρυξα ότι το Σωματείο έχει ως 1η προτεραιότητα την απόλυτη προστασία της απασχόλησης των

εργαζομένων της Τράπεζας και την διαφύλαξη των δικαιωμάτων τους.

Υπενθυμίζω ότι σε εκείνη την Γενική Συνέλευση εξελέγη το σημερινό διοικητικό σχήμα της Τράπεζας

υπό την Προεδρία του κ. Γ. Δαυίδ και με Διευθύνοντα Σύμβουλο τον κ. Χρ. Μεγάλου. 

Σήμερα βρίσκομαι στην ευχάριστη θέση της διαπίστωσης ότι οι βασικοί στόχοι του Σωματείου μας

για το μέλλον της Τράπεζας και των εργαζομένων σε αυτή με την αρωγή του βασικού μετόχου, την συ-

μπαράσταση της Τ.τ.Ε. και τις άοκνες προσπάθειες της Διοίκησης έχουν επιτευχθεί πάντα με την στή-

ριξη των εργαζομένων που αποτελούν και την «δύναμη πυρός» του Οργανισμού μας. 

Η προσθήκη του Νέου Τ.Τ. και της Νέας Proton Bank άνοιξε νέα σελίδα στο ευοίωνο μέλλον της Eu-

robank παρ’ ότι σαν εγχείρημα συγχώνευσης μίας Τράπεζας του Δημόσιου Τομέα με μία αμιγώς ιδιω-

τική στην «κουλτούρα» και στα κριτήρια λειτουργίας δεν είναι εύκολη υπόθεση. 

Το εργασιακό καθεστώς της Eurobank αποτελεί πλέον ενιαίο πεδίο για όλους τους εργαζόμενους της

Τράπεζας, χωρίς διαχωρισμούς αναλόγως της Τράπεζας προέλευσης, γεγονός μοναδικό για τον τραπε-

ζοϋπαλληλικό χώρο στην περίοδο των μεγάλων συγχωνεύσεων και αναπόφευκτων ανατροπών.

Οι εργαζόμενοι στην Eurobank αποτελούν μοναδική εξαίρεση μεταξύ των τραπεζοϋπαλλήλων αφού

μείωσαν οικειοθελώς τις αποδοχές τους υπογράφοντας τροποποιητική ατομική σύμβαση εργασίας συ-

ναισθανόμενοι την ανάγκη της μείωσης του λειτουργικού κόστους της Τράπεζας σε μία περίοδο που ε-

ξωγενείς παράγοντες την είχαν υποχρεώσει σε ζημιογόνο λειτουργία.

Πάνω από 1.000 εργαζόμενοι αποδέχτηκαν το Πρόγραμμα Εθελούσιας Εξόδου της Τράπεζας παρ’ ό-

τι πολύ λίγοι θεμελίωσαν συνταξιοδοτικό δικαίωμα, αφού είναι γνωστό ότι ο μέσος όρος ηλικίας του

Προσωπικού μας ήταν 40 - 41 ετών!
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Τα συστήματα εκπαίδευσης και οργάνωσης που σχολαστικά τηρούσε η Eurobank, αλλά και η ποιότη-

τα του Προσωπικού που παρέμεινε επέτρεψαν την συνέχιση της απρόσκοπτης λειτουργίας της Τράπε-

ζας παρά την μεγάλη αιμορραγία σε στελέχη και εργαζόμενους που οπωσδήποτε μας έλειψαν.

Για να γίνει αντιληπτό καλύτερα αυτό το γεγονός αρκεί να σας αναφέρω ότι αποχώρησαν περί τους

90 διευθυντές καταστημάτων της Τράπεζας που αναπληρώθηκαν άμεσα και με επιτυχία από νεώτερα

στελέχη…

Με αυτό το Προσωπικό και την σκληρή εργασία του, αλλά και με την τεχνική βοήθεια των προηγμέ-

νων συστημάτων Μηχανογράφησης συντελείται σε χρόνο-ρεκόρ η λειτουργική συγχώνευση με το Νέο

Τ.Τ., ενώ έχει προηγηθεί η αντίστοιχη με τη Νέα Proton Bank.

Αύριο μάλιστα πραγματοποιείται η μετάπτωση των συστημάτων του Νέου Τ.Τ. σε αυτά της Eurobank,

έτσι ώστε από την Δευτέρα οι συναλλαγές να είναι ενιαίες.

Έχοντας υποχρέωση προς αυτούς τους εργαζόμενους και με σαφή γνώση των ευθυνών μας, ως το υ-

πεύθυνο και πλέον αντιπροσωπευτικό Σωματείο του χώρου μας θεωρούμε, ως βέλτιστη λύση για το ι-

διοκτησιακό καθεστώς της Τράπεζας, την επαναφορά της στον υγιή και φερέγγυο ιδιωτικό τομέα, όχι

γιατί είναι η ευρωπαϊκή οδηγία πλεύσης, αλλά γιατί πιστεύουμε ότι κατ’ αυτό τον τρόπο θα αποκτήσει

υπεραξία η Τράπεζα και θα προστατευθούν καλύτερα τα δικαιώματα και τα συμφέροντα των εργαζο-

μένων που είναι ανάλογα  και αντίστοιχα με την ανάπτυξη ή μη του εργοδότη τους.

Η σημερινή απόφαση σας για την αύξηση του Μετοχικού Κεφαλαίου της Τράπεζας στο ευρύ ύψος

των περίπου 3 δις ευρώ κατά κύριο λόγο από ιδιώτες επενδυτές είναι ιστορικής σημασίας για την Eu-

robank αλλά και για την χώρα. 

Σαν Σωματείο την στηρίζουμε, γιατί προσβλέπουμε στο αύριο χωρίς κομματικές παρωπίδες και

πολιτικές σκοπιμότητες. 

Έχουμε προ καιρού αναλάβει το λεγόμενο «συνδικαλιστικό κόστος» των επιλογών μας και πολλές

φορές πληρώσει το τίμημα του. Όλοι θα κριθούμε ως εκ του αποτελέσματος. Επί 30 χρόνια δεν υποκύ-

ψαμε στις σειρήνες του λαϊκισμού και της δημοσιότητας, ούτε προβάραμε κοστούμια κομματικού ή πο-

λιτικού κομισάριου. Μείναμε προσηλωμένοι στους καταστατικούς μας σκοπούς που ήταν η προστασία

και η προαγωγή των δικαιωμάτων και των συμφερόντων των μελών μας.

Ελπίζουμε με τις αποφάσεις σας και την συμπαράσταση της Πολιτείας να μας δικαιώσετε, γιατί το

αύριο  δεν περιμένει!
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ΚΕΦΑΛΑΙΟ 9Ο - ΤΑΠΙΛΤ-ΑΤ

Κ Ρ Ι Σ Ι Μ Ο  Τ Ο  Μ Ε Λ Λ Ο Ν  Τ Ο Υ  Τ Α Π Ι Λ Τ - Α Τ
Α Π Α Ι Τ Ο Υ Ν Τ Α Ι  Τ Ο Λ Μ Η Ρ Ε Σ  Α Π Ο Φ Α Σ Ε Ι Σ

Συμμετείχαμε στην Γ.Σ. του ΤΑΠΙΛΤ-ΑΤ στις 05/10/2013

Το Σωματείο μας για λόγους που έχει εξηγήσει δεν μετέχει με εκπρόσωπο του στο Δ.Σ. του ΤΑΠΙΛΤ-ΑΤ,

ούτε είχε λάβει μέρος στις τελευταίες αρχαιρεσίες του.

Ήταν και αυτή μία ενέργεια που ήθελε να υπογραμμίσει τις ευθύνες των Συλλόγων - μελών του

ΤΑΠΙΛΤ-ΑΤ με εν ενεργεία υπαλλήλους ως μέλη που επιτέλους πρέπει να βρουν μία κοινή συνισταμένη -

πλαίσιο δράσης για την προστασία των ασφαλιστικών συμφερόντων των μελών τους.

Η «φόρμουλα» αυτή είχε βρεθεί, όλοι είχαμε συμφωνήσει προφορικά, ουδείς όμως δέχτηκε τότε την

έγγραφη και ενυπόγραφη δέσμευση στα συμφωνηθέντα.

Για να διατηρηθεί το ΤΑΠΙΛΤ-ΑΤ με την σημερινή του νομική μορφή (Σωματείο) και την δυνατότητα αυ-

τοδιαχείρισης των πόρων του που έχουν πληγεί από το P.S.I., τον εκμηδενισμό των τραπεζικών μετοχών

που κατείχε και την ανυπαρξία νέων εισροών ασφαλισμένων πρέπει:

Α. Να γίνουν γενναίες τροποποιήσεις στο Καταστατικό του.

Β. Να τηρηθούν οι προτάσεις των αναλογιστικών μελετών που περιγράφουν το δυσοίωνο μέλλον

του.

Πιστεύουμε ότι αυτή την ανάγκη την κατανοούν απόλυτα και οι συνάδελφοι συνταξιούχοι του ΤΑΠΙΛΤ-

ΑΤ που συμφέρον έχουν να κρατηθεί αυτό όρθιο.

Πρέπει η Γενική Συνέλευση στην ως άνω κατεύθυνση να δώσει εξουσιοδότηση στη Διοίκηση του Τα-

μείου ώστε αυτή να πράξει τα δέοντα, χωρίς νέες δικαστικές παρεμβολές από την πλευρά των συνταξιού-

χων που πρέπει να κατανοήσουν ότι και οι αιμοδότες του Ταμείου, εν ενεργεία συνάδελφοι πρέπει να πά-

ρουν μία κάποια σύνταξη από αυτό, όσο το δυνατόν πιο ανταποδοτική των επί πολλά έτη καταβληθεισών

ασφαλιστικών εισφορών των ιδίων, των εργοδοτών και της όποιας απόδοσης αυτού του κεφαλαίου.

Διαφορετικά οι Σύλλογοι έχουν πλέον καταστατική υποχρέωση και νόμιμο καθήκον να λάβουν μέτρα

προστασίας των εν δυνάμει δικών τους συνταξιούχων, προς κάθε κατεύθυνση.

Το θέμα δεν είναι απλώς κρίσιμο.

Είναι και επείγον χρονικά, λόγω των νέων και σημαντικών εθελούσιων εξόδων που θα έγι ναν στις Τρά-

πεζες με ασφαλισμένους στο ΤΑΠΙΛΤ-ΑΤ.

Tο μέλλον του ΤΑΠΙΛΤ-ΑΤ

Η διαχρονική θέση του Σωματείου μας για το ΤΑΠΙΛΤ-ΑΤ είναι να λάβει σύνταξη και ο τελευταίος

ασφα λισμένος. Για το λόγο αυτό και όλες οι ενέργειες και προτάσεις μας στοχεύουν στην παράταση της

βιωσιμότητας του Ταμείου και παράλληλα στην εξεύρεση ικανοποιητικής περίπτωσης συγχώνευσης σε

άλλο φορέα.
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Το Σωματείο μας συμμετείχε με εκπρόσωπο (σ.δ. Γιάννης Σιδεράτος) σε 2 συσκέψεις Συλλόγων από

κοινού με το Δ.Σ. του ΤΑΠΙΛΤΑΤ καθώς και στην Γ.Σ. του Ταμείου και τοποθετήθηκε υπέρ συγκεκριμένων

ενεργειών που θα πρέπει να αναληφθούν από το Δ.Σ., οι οποίες πέρα από τις μειώσεις των βοηθημάτων

αφορούν στη λήψη αποφάσεων (όπως π.χ. για τη διαδοχική ασφάλιση ή την επενδυτική διαχείριση) ή

ανά κληση άλλων επιζήμιων για το Ταμείο (π.χ. δωρεάν αναγνώριση πλασματικών ετών) και τέλος μια σει-

ρά καταστατικών αλλαγών (όπως ο τρόπος υπολογισμού του βοηθήματος).

Τονίσαμε ότι για να εφαρμοστούν τα παραπάνω χρειάζεται η σύμπνοια και των συνταξιούχων (αφού

πλέον αντιπροσωπεύουν το μισό πληθυσμό του Ταμείου) και ότι σε αντίθετη περίπτωση το Ταμείο θα

οδη γηθεί σε ταχύτατη απώλεια της περιουσίας του και προβλέψαμε μαζική αποχώρηση των Συλλόγων σε

μια προσπάθεια να προστατεύσουν τις εισφορές των μελών τους. 

Το Δ.Σ. του ΤΑΠΙΛΤ-ΑΤ φαίνεται ότι επιτέλους προχώρησε στα πρώτα απαραίτητα μέτρα (παρά τις δια-

φωνίες που υπάρχουν από τη μεριά των συνταξιούχων), υιοθετώντας τις προτάσεις της αναλογιστικής με-

λέτης του 2012 για μείωση των βοηθημάτων κατά 60% και παράλληλα έθεσε σε εφαρμογή Κανονισμό Εξα-

γορών και Κανονισμό Διαδοχικής Ασφάλισης που αναμένονται να βοηθήσουν τα οικονομικά του περαι -

τέρω.

Η νέα αναλογιστική μελέτη του 2014 επιβεβαίωσε την επιτυχία των κινήσεων αυτών προσδιορίζοντας

την βιωσιμότητα του Ταμείου σε 13 (στο χειρότερο σενάριο) έως 23 (στο καλύτερο) χρόνια. Επειδή και σε

αυτή την περίπτωση όμως δεν θα έχουν πάρει σύνταξη όλοι οι ασφαλισμένοι προτείναμε να διερευνη-

θούν και άλλες ενέργειες που προτείνονται στην τελευταία αναλογιστική μελέτη καθώς και η δυνατότητα

μετατροπής του Ταμείου σε Επαγγελματικό επειδή μετά τις διαδοχικές συγχωνεύσεις Επικουρικών Ταμεί-

ων η μόνη λύση υπαγωγής είναι το Ε.Τ.Ε.Α. (διάδοχος του ΙΚΑ-ΕΤΕΑΜ) με σαφώς δυσμενέστερους όρους

και πολύ πιο αβέβαιο μέλλον.

Αυτή η λύση σηματοδοτεί πιο ενεργή διαχείριση των αποθεματικών του Ταμείου, άρα αυξημένες απο -

δόσεις, διασφαλίζει την ατομική μερίδα κάθε δικαιούχου με τρόπο δίκαιο και αντικειμενικό και διευρύνει

την συμμετοχή στην Διοίκηση, άρα και στις ευθύνες διαχείρισης, όλων όσων καταβάλουν εισφορές. Στο

σχήμα αυτό δεν ισχύουν οι Ασφαλιστικοί Νόμοι και περιορισμοί της Πολιτείας, αφού μόνος αρμόδιος επό -

πτης είναι η Εθνική Αναλογιστική Αρχή.

Πιστεύουμε ακράδαντα ότι αυτή η εναλλακτική λύση πρέπει να εξεταστεί άμεσα και κατά προτεραιό-

τητα….
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ΚΕΦΑΛΑΙΟ 9Ο - ΤΑΜΕΙΟ ΥΓΕΙΑΣ

Μετά την ένταξη του Ταμείου Υγείας στον ΕΟΠΥΥ τον Νοέμβριο του 2012 ο ΕΟΠΥΥ ανέλαβε τις υπο-

χρεώσεις που αφορούν είδος (νοσήλεια - φάρμακα) και το ΤΑΥΤΕΚΩ τις υποχρεώσεις σε χρήμα (επιδόμα-

τα συμπαράστασης - έξοδα κηδείας - κατασκηνώσεις - μητρώο - πληρωμή αναρρωτικών αδειών σε τρά-

πεζες).

Υπενθυμίζουμε εδώ ότι ΤΑ ΕΞΟΔΑ ΣΥΜΠΑΡΑΣΤΑΣΗΣ παρέμειναν στην δικαιοδοσία του τ. ΤΑΑΠΤΠΓΑΕ

και όχι του ΕΟΠΥΥ χάρις στα υπομνήματα του Σωματείου μας (βλ. 36ο Δ.Α. του Union) παρά τις αντίθετες

υπηρεσιακές εισηγήσεις.

Το ΤΑΥΤΕΚΩ από τον 9/2012 δεν εκπλήρωσε καμμία από τις υποχρεώσεις του. Από τον Σεπτέμβριο του

2013 άρχισαν οι πληρωμές των επιδομάτων συμπαράστασης και των εξόδων κηδείας για τους τρέχοντες

μήνες και σταδιακά των προηγούμενων μηνών και των αναρρωτικών αδειών στις τράπεζες για το πρώτο

τρίμηνο του 2013. Οι εκκρεμότητες των υποχρεώσεων του ΤΑΥΤΕΚΩ προς τους ασφαλισμένους είναι ελά-

χιστες και αφορούν κυρίως προηγούμενους μήνες και σε σύντομο χρονικό διάστημα θα έχουν τακτο -

ποιηθεί.

Οι εκκρεμότητες που αφορούν τον ΕΟΠΥΥ είναι πολλές και αφορούν κυρίως οφειλές σε ασφαλισμέ-

νους το σύνολο των οποίων υπερβαίνει τα 7.000.000 ευρώ. Συγκεκριμένα αφορά το σύνολο των καμένων

παραστατικών ύψους 3,5 εκατ. και 4 εκατ. για παραστατικά που αφορούν το διάστημα μετά τη φωτιά και

μέχρι την ένταξη του ταμείου στον ΕΟΠΥΥ. Όλα τα παραπάνω έχουν εκκαθαριστεί και έχει αρχίσει τμη-

ματικά η αποστολή τους στον ΕΟΠΥΥ για πληρωμή.

Η διαδικασία είναι χρονοβόρα λόγω γραφειοκρατικών διαδικασιών.

Έχουν γίνει συναντήσεις με τον Γενικό Δ/ντή κ. Βαφειάδη ο οποίος έχει δείξει κατανόηση και καλή διά-

θεση και έχει προτείνει λύσεις για τα θέματα που χρονίζουν, όπως οι ορθοδοντικές, οι λουτροθεραπείες,

οι αεροθεραπείες κ.λπ.

Σύντομα θα υπάρχει ανακοίνωση του ταμείου για το πρόβλημα των ορθοδοντικών.

Στο θέμα των καμένων παραστατικών γίνεται προσπάθεια για αλλαγή της απόφασης του Υπουργείου

Εργασίας αφού είναι πρακτικά αδύνατο να βρεθούν αντίγραφα αποδείξεων (ιατρικών και φαρμακευτι-

κών) των ετών 2010, 2011.

Από τα μέχρι τώρα στοιχεία φαίνεται πως δύσκολα το σύνολο των παραστατικών που θα σταλούν για

πληρωμή θα ξεπερνά το 15% του συνόλου.

Θα πρέπει να σημειωθεί η εκκρεμότητα που υπάρχει και αφορά τα λειτουργικά έξοδα του τομέα (ε-

νοίκια - ΔΕΗ - ΟΤΕ - κοινόχρηστα - γραφική ύλη - προμηθευτές προηγούμενων χρήσεων κ.λπ.) που βαρύ-

νει και τους δύο φορείς σε αναλογία 70% ΕΟΠΥΥ και 30% ΤΑΥΤΕΚΩ.

Φτάσαμε στο σημείο να «τσοντάρει» το Σωματείο μας το Ταμείο (τ. ΤΑΑΠΤΠΓΑΕ) για να πληρωθούν

ανα λώσιμα, λειτουργικά έξοδα κ.λπ.

Κατόπιν τούτου τί άλλα σχόλια να κάνουμε;
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Ε Π Ι Λ Ο Γ Ο Σ
Θα πρέπει να υπενθυμίσουμε στους εργαζόμενους το περιβάλλον μέσα στο οποίο δραστηριο-

ποιήθηκε το Σωματείο μας και πέτυχε τις επιμέρους νίκες που περιγράψαμε προηγουμένως με

πρωταρχική σημασία ό,τι αφορά την ΠΡΟΣΤΑΣΙΑ ΤΗΣ ΑΠΑΣΧΟΛΗΣΗΣ και των ΚΕΚΤΗΜΕΝΩΝ

ΔΙΚΑΙΩΜΑΤΩΝ / ΣΥΜΦΕΡΟΝΤΩΝ του Προσωπικού της Τράπεζας.

Από την προσχώρηση της Ελλάδας στον μηχανισμό στήριξης (Δ.Ν.Τ., Ε.Ε. και Ε.Κ.Τ.) στις

23/4/2010 μέχρι σήμερα οι μέτοχοι των Τραπεζών έχασαν το σύνολο σχεδόν της επένδυσής τους. Οι

απώλειες στην Eurobank ήταν 99,11%, στην Πειραιώς 93,52%, στην Εθνική 93,81%, στην Τράπεζα

Αττική 91,58%, στην Alpha Bank 67,67%.

Ολοσχερώς καταστράφηκαν οι μέτοχοι των Τραπεζών: Αγροτική, Ταχ. Ταμιευτήριο, Κύπρου,

Proton Bank κ.λπ., αφού πλέον οι μετοχές τους δεν διαπραγματεύονται στο Χρηματιστήριο! Ο τρα-

πεζικός κλάδος είχε περί τις 13 μετοχές στο Χ.Α. και σήμερα αποτελείται μόνο από 5, ενώ ο τραπε-

ζικός δείκτης χάνει μέσα σ’ αυτή την 4ετία, 90,71%!

Η αξία των Τραπεζών το 2007 στο Χ.Α. ήταν στα 72 δισ. ευρώ και το 2014 παρά τις ιστορικές «α-

ναδιαρθρώσεις» και τις ανακεφαλαιοποιήσεις που έγιναν, μαζί μ’ αυτές που θα γίνουν, η αξία των

Τραπεζών στο Χ.Α. (συνολική κεφαλαιοποίηση 23/4/2014) δεν υπερβαίνει τα 35 δισ. ευρώ, δηλ. κα-

τά 50% χαμηλότερα από το 2007 που ήταν ο τελευταίος χρόνος προ της παγκόσμιας κρίσης.

Το βαρύ, λοιπόν, τίμημα της «κρίσης» το πλήρωσαν (εκτός από την ελληνική κοινωνία και τους

εργαζόμενους) και οι μέτοχοι των Τραπεζών (φυσικά πρόσωπα, θεσμικοί επενδυτές, Έλληνες και

ξένοι κι όσα Ασφαλιστικά Ταμεία είχαν μετοχές).

Το βαρύ τίμημα της «κρίσης» το πλήρωσαν επιπλέον και οι Τράπεζες που την άνοιξη του 2012 έ-

χασαν λόγω του «κουρέματος» των Ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου που κατείχαν 38 δισ. ευρώ.

Απ’ αυτά τους «επεστράφησαν» καθυστερημένα (Μάϊος - Ιούνιος του 2013), μέσω της περιβόητης

«ανακεφαλαιοποίησης» από το Τ.Χ.Σ., περί τα 25 δισ. ευρώ, αφού όμως το Ταμείο πήρε στην κυ-

ριότητά του και τις αναλογούσες μετοχές των Τραπεζών...

Σ’ αυτά πρέπει να προστεθούν και οι ζημιογόνες χρήσεις των Τραπεζών, ως κύριο αποτέλεσμα

της ύφεσης της ελληνικής οικονομίας με αιχμή τα καθυστερημένα και ανείσπρακτα δάνεια που

πολλοί τα ανεβάζουν στα 65 δισ. ευρώ... όταν τα ίδια κεφάλαια των Ελληνικών Τραπεζών σε ενο-

ποιημένη βάση στις 30 Ιουνίου του 2013 ήταν περίπου 30 δισ. ευρώ!!! Για να αντιληφθούμε την κρι-

σιμότητα αυτού του μεγέθους (ύψος «κόκκινων δανείων») αρκεί να πούμε ότι τυχόν ανάκτηση ενός

ποσοστού 20% αυτών των δανείων (NPLs) σημαίνει κεφαλαιακό όφελος για τις Τράπεζες αντίστοι-

χο με το 19%-21% της κεφαλαιοποίησής τους, δηλ. με βάση τα στοιχεία του 2013 για το σταθμισμέ-

νο ενεργητικό οι Τράπεζες θα μπορούσαν να ενισχύσουν περαιτέρω τους «δείκτες κεφαλαιακής ε-

πάρκειας» (Core tier 1) κατά 2,5 - 3,7 ποσοστιαίες μονάδες!

Μέσα σ’ αυτές τις συνθήκες για το τραπεζικό σύστημα της χώρας, αλλά και για την Eurobank ι-

διαιτέρως, εξελίχθηκε η δράση του Σωματείου μας, με ελάχιστες βλαπτικές συνέπειες για τους ερ-

γαζόμενους, παρά την δεινή θέση της Τράπεζας.

● Είμαστε «ανοιχτοί» για συγκρίσεις, αλλά και για επικρίσεις από κάθε καλοπροαίρετο που ό-

μως θα πρέπει να προτείνει και λύσεις, εφικτές κι όχι συνθηματολογικές...

● Η αναγνώριση της προσπάθειας του παρόντος Δ.Σ. του Σωματείου μας πρέπει να εκφραστεί

στις μυστικές ψηφοφορίες της Γενικής μας Συνέλευσης, μ’ ένα συντριπτικό ΝΑΙ στην έγκριση

των Απολογισμών του.


